
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:27:16) 
 
 Poštovane kolege poslanici, počinjemo s radom.  
 Otvaram sjednicu Prvog vanrednog zasijedanja u 2019. godini Skupštine Crne Gore 26. 
saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja saglasno 
Poslovniku Skupštine, a na zahtjev 28 poslanika. Zahtjevom za sazivanje Skupštine određen je 
dnevni red sjednice i to rasprava o Predlogu zaključaka povodom afere "Koverta". Prelazimo na 
izjašnjavanje o predloženom dnevnom redu.Stavljam na glasanje predloženi dnevni red. 
 Proceduralno želi poslanik Nikola Rakočević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.02.19 12:28:05) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 I pored toga što smatramo da su zaključci u ovoj formi u kojoj su predloženi jedan 
politikantski pamflet, mi smo odlučili, ipak, kao Demokratska partija socijalista da otvorimo 
raspravu jer ne bježimo ni od jedne teme, pa ni ove, uprkos tome što dio opozicije ipak nije u 
Skupštini, da razgovara o onome što oni misle da je najvažnija tema danas u Crnoj Gori. Dakle, 
uprkos tome što nije došao jedan dio opozicije u Skupštinu, mi smo odlučili kao većina da damo 
kvorum, odnosno da damo podršku dnevnom redu i na taj način raspravimo sve eventualne 
nedoumice koje imamo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:28:47) 
 
 Poštovane kolege, prelazimo na izjašnjavanje o predloženom dnevnom redu. 
 Otvaram glasanje. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasalo je 65 poslanika, 62 za, protiv nije bilo, tri uzdržana. Konstatujem da je 
usvojen predloženi dnevni red, rasprava o Predlogu zaključaka povodom afere "Koverta".  
 Poštovane kolege, prelazimo na dnevni red.  
 Podsjećam da su Predlog zaključaka podnijeli poslanici Ranko Krivokapić, Raško Konjević, 
Draginja Vuksanović Stanković i Džavid Šabović, da imamo 28 potpisa. Izvjestilac Odbora za 
politički sistem, pravosuđe i upravu je Miloš Nikolić. Saglasno članu 87 stav 2 Poslovnika 
Skupštine, prisustvuje  Ivica Stanković, vrhovni državni tužilac, i ja ga pozdravljam.  
 Prije samog otvaranja rasprave i pretresa želim da kažem sljedeće. U komunikaciji i 
razgovorima na sjednicama Kolegijuma dogovorili smo da predlagač ima pravo na deset minuta 
sada na samom početku sjednice, da uvodničari u ime klubova imaju pravo po pet minuta, to ne 
ulazi u vrijeme rasprave koja je opredijeljena na pet sati, 300 minuta, što znači da svaki poslanik u 
ovom parlamentu može da se javi i govori pet minuta i završne riječi po tri minuta nakon završetka 
svih diskusija.  
 Samo želim da kažem da mislim da i parlamentarna većina i parlamentarna manjina 
predstavljaju i sigurno mogu obezbijediti značajan respektabilan broj građana koji ih podržavaju. 
Samo vjerujem da nam odmjeravanje snaga na ulici nije cilj i da poslanici i politički lideri imaju 
posebnu odgovornost da vode računa o svakoj izgovorenoj riječi. Naravno, poželjno je da 
govorimo samo na bazi činjenica, a institucije se svakako ne jačaju na taj način da se pokušavaju 
zaobići, ili minirati ili zamijeniti ulicom. Molim vas da rasprava koju budemo danas vodili bude 
krajnje demokratska i konstruktivna.  
 Za proceduru se javio poslanik Popović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.02.19 12:31:45) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Samo da kažem da Liberalna partija nije podržala predloženi dnevni red iz razloga što ne 
vidimo uopšte koji je smisao održavanja ovakve sjednice. Ovdje će, pretpostavljam, biti u ovakvoj 



atmosferi puno uvreda, diskreditacija, dakle zabave naroda. Nijesu sve naše nadležnosti u rukama 
pravosuđa, sve je u rukama Agencije za sprečavanje korupcije. S druge strane, mislim da nam je 
daleko bilo važnije zakazivanje sjednice vanredne do 1. marta jer je već struja poskupila jedan put, 
od 1. marta ide i drugo poskupljenje. Mislim da bi predstavnici naroda na vanrednoj ... (Prekid) ... 
Tražim od Vlade da inicira takvu vanrednu sjednicu do 1. marta. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:33:08) 
 
 Hvala vam.  
 Kao što znate, poslaniče Popoviću, imali smo inicijativu  28 poslanika. Takođe znate 
poslovničke odredbe i ustavne odredbe da u vanrednom zasijedanju Skupštinu može sazvati na 
sjednicu predsjednik države, Vlada i najmanje 27 poslanika. Sada već nema nikakve potrebe da o 
tome govorite, danas je 21. i mora proći 15 dana da bi se zakazala sjednica. Prema tome, mi smo 
1. marta već u prvom redovnom zasijedanju. Za onu vašu opasku u šta se može pretvoriti 
rasprava, siguran sam da svi poslanici imaju odgovornost da se ta rasprava vodi konstruktivno, 
demokratski i korektno.  
 Želite li i vi proceduralno? Poslanik Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.02.19 12:33:54) 
 
 Dame i gospodo, poštovane kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Da ne bi ostalo primijećeno, ovdje je mnogo važnije da je glavni čovjek Tužilaštva, čovjek 
koji drži Tužilaštvo, glavni specijalni tužilac Milivoje Katnić koji je eksponiran trebalo da bude 
prisutan. Mi želimo samo da konstatujemo, mi znamo zašto on nije došao. On je jedino hrabar 
kada može montažama da se suprotstavlja, prije svega protiv Demokratskog fronta i svakog ovdje. 
Mi ne bi danas vodili raspravu da je on radio svoj posao. Ovo ima veze s dnevnim redom. On je 
povodom finansiranja političkih partija Nebojšu Medojevića, Demokratski front i jedan značajan 
broj funkcionera optužio za tzv. pranje novca, a ono što se tiče Demokratske partije socijalista je 
sveo na prekršaj. Takođe, u emisiji koja je bila prije neku noć je izrekao presude liderima 
Demokratskog fronta o "Državnom udaru" i bio je toliko spreman ...(Prekid)... ćutao i glavni 
specijalni tužilac iako su ćutali i mnogi drugi, da se pozove na okačeni falsifikovani stenogram 
razgovara koji je on inicirao da se snima nezakonito, u kojem su učestvovali Andrija Mandić i 
Predrag Bulatović i još jedno lice i da govori o novim krivičnim djelima.       

On je nama ovdje neophodan jer je on jedino hrabar na televiziji kada prijeti pojedinim 
novinarima, kada  otuda prijeti i nekim poslanicima ovdje i poslanicima Demokratskog fronta. On je 
jedino hrabar u sudnici kada putem montaže radi određene stvari i on je nama ovdje potreban. 
Dobro je što je vrhovni državni ....... 
 
 
 PREDSJEDENIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:35:42) 
 
 ....taj rječnik glavni čovjek Tužilaštva, ovdje je prisutan vrhovni državni tužilac, gospodin 
Stanković. U tom smislu je ovdje zastupljeno Tužilaštvo na reprezentativnom nivou. Još  samo da  
vas upoznam sa još jednom činjenicom koja je dogovorena na Kolegijumu. Od trenutka kad 
završimo sa uvodnim izlaganjima sva  proceduralna reagovanja, komentari i ostale diskusije će ući 
u ovo vrijeme od 300 minuta, na uštrb onog ko koristi to vrijeme. Dogovoreno je da replika, pošto 
je kaznena replika,da se vrijeme  oduzima od onog kluba kome pripada poslanik koji je izazvao 
repliku. Ne, ne možete vi ste proceduralno ja sam rekao na osnovu vašeg proceduralnog stava.  
 Dajem riječ poslaniku Krivokapiću.  
 Izvolite.  
 Poštovane kolege, kao što znate proceduralno je  Skupština  definisala, odnosno postupila 
po zahtjevu. Pozvani su svi koje ste zahtijevali da budu prisutni na sjednici. Što se nas tiče mi smo 
ispoštovali sve odluke i proceduru.  



 Molim vas, poslaniče Krivokapiću uzmite riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 12:37:21) 
 
 Nisam nikad ovako počinjao, a ovaj put hoću.  
 Poštovani građani Crne Gore, u ovom slučaju najbolji dio Crne Gore koji je prigrabio svoje 
pravo kada institucije ne rade svoj posao da sazove ovaj parlament. Mi smo bili inicijatori, a da 
nema najboljeg dijela Crne Gore na ulici sjednica se ne bi održala. Makar za jedan dan smo 
reanimirali jednu zaroboljenu instituciju, a to je Skupština Crne Gore. Naravno zahvaljujem se i 
međunarodnoj zajednici na pomoći da  do ove sjednice dođe i to je ono što Crna Gora živi ovih 
dana. Poslije Berlinskog zida 30 godina stiže proljeće u Crnu Goru. Građanska Crna Gora je na 
ulici i to pravo je još prigrabila  svaka moderna demokratija. U montanjarskom Ustavu Francuske, 
koji je drugi Ustav nove demokratije, piše: "Kad institucije su zarobljene, kad izgube svoje pravo 
narod ima pravo na protest da brani demokratiju". Tako je krenulo i zato se danas ovdje 
okupljamo, a trebalo je mnogo puta prije.  
 Crna Gora živi vrijeme dolaska starih računa. Crna Gora je živjela kovertiranjem do vlasti, a 
onda vlast služi za poharu i svaka vlast koja izviri iz koverte ima samo  jedan cilj - da pohara svoj 
narod. Nema težeg grijeha u miru nego vršiti poharu svog naroda. To su nekad radili samo  tuđini. 
Sad to radi svaka vlast i svuđe, a u Crnoj Gori već očigledno koja nema pravi demokratski 
legitimitet.  
 Naravno Crna Gora je prošla mnogo toga ovih tri decenije, ali jedina na evropskom tlu nije 
mijenjala i vršila tranziciju vlasti. Napravili smo bili dobar korak, 2016.g. smo pokušali prelaznom 
Vladom dovesti Crnu Goru u mirnu tranziciju vlasti. Pokušali smo je dovesti među evropske 
narode kao i referendumom mirnije nego drugi, ali ove tri godine su uništene. Crna Gora nije došla 
dotle da se izdigne iznad vlasti jedne partije, jednog čovjeka. Živi autokratiju đe jedan čovjek, 
jedna partija iznad države, đe država služi jednom čovjeku, jednoj partiji. Nije nam trebao ili nam je 
trebao bilo ko kao insajder da otkrije ono što se znalo ili ono što će doći. Vazda tragovi vode do 
pećine. Doveo vas do njih jedan insajder ili vas dovela međunarodna zajednica do pećine se 
vazda stigne, prije ili kasnije. Snijeg nikad dovoljno brzo da otopi da se tragovi ne bi našli. Crna 
Gora teško nazaduje. Samo ove godine pali smo 23 mjesta na listi Heritidž fondacije u 
ekonomskim slobodama. Znate zašto? Što nas pravosuđe, sudstvo je pod političkom kontrolom, 
što je korumpirano piše tamo i strmoglavili smo se. Pali smo osam mjesta na listi Svjetske banke 
Duing biznis, pali smo tri mjesta na Transparents internacional i da je sreće okupljali bi se svaki 
dan da vidimo kako da stane ta kriza. Ona neće stati silom, neće stati prijetnjom i nikad ne može 
stati bezakonjem. Svaki mač ima onu biblijsku priču, ko se mača laća od mača i strada. Zato je 
ova Crna Gora na ulicama, nada za Crnu Goru, nada da demokratski sazrimo. Greške vlasti sad 
svi vide. Grešaka ima i u opoziciji i dobro je da  nas osvijesti običan građanin onaj koji shvata da je 
to pitanje spasa, a ne rušenja Crne Gore. Da Crna Gora traži da se mijenja, a ne da se 
sukobljava. Zašto ovaj parlament nema elementarnu snagu da razgovara? Zašto ste nas odbili 
četiri puta da na odborima razgovaramo? Zašto se boji da priča o onome što svi pričaju? Zašto se 
boji da se odredi navodima, činjenicama, neko će reći i dokazima, da ne uzimam to sebi u svoje 
ruke što svi vide. Hoćemo da sakrijemo ono što čitav svijet vidi. Od Njujork tajmsa, Foks news-a, 
Yuro news-a uskoro će biti i BI-BI-Si i ostali. Ne može se sakriti. Nisam vjernik, ali Biblija kaže: 
"Sve što je tajno postaće javno. Sve što je sakriveno postaće otkriveno". Vjernici   će bar znati da 
je to nešto što mora doći. Ima li demokratije tamo đe su izbori potpuno sporni, a sad vidimo i 
kovertirani? Ne može biti slobode. Osnovno pravo demokratije je uništeno da građanin slobodno 
glasa. Bez toga nema demokratije.  
 Postoje dva člana koji su temeljni u Ustavu Crne Gore. Pravo građana da se slobodno 
izjašnjava i drugi je ravnoteža međusobna kontrola vlasti. Jedan i drugi su ugaženi. Jedinstvo 
vlasti postoji u Crnoj Gori. Da nije bilo protesta, da nije bilo Evropske unije mi se danas ne bi sreli. 
Zašto? Bolje je ukinuti parlament i formalno nego mu zabraniti da priča. Bolje ga je nemati nego 
ga simulirati. Je li Crna Gora, kako su je zvali, oltar slobode došla dotle da je podaništvo, 
sluganstvo postalo glavna politička karakteristika? Je li Crna Gora ima pravo da tone u dugove, da 



mladost odlazi, da minimalna zarada bude najmanja u regionu, da struja bude najskuplja u 
regionu, da paket goriva bude najskuplji u regionu, a da mi mislimo da ćemo živjeti bez pravde, 
reda i zakona.  
 Gospodo iz državnog tužilaštva, u zarobljenoj državi vjerovatno je najteže biti pravda i 
znam kako je to teško biti pravda u zarobljenoj državi gdje postoji tamničar zarobljene države, ali 
svako od nas bira što će raditi. Ako hoćete biti poslanik birate poslanika, ako hoćete da gonite 
ljude idete u Tužilaštvo, ako hoćete da otkrivate idete u policiju i to je stvar opredjeljenja. Ako vi 
vratite dostojanstvo pravdi, ako zakon bude jednak za sve, ako izvršite djelotvorne istrage pomoći 
ćete onima koji danas su meta dokaza, istraga, otkrivanja. Misli li iko da postoji jednak pristup u 
ponašanju Tužilaštva? Imaju li isti pristup Duško Kneževnić, vlasnik jedne banke i Aco Đukanović, 
vlasnik druge banke? Da li to iko u Crnoj Gori misli? Nek mi se neko zakune ođe da sačekamo pet 
mjeseci da je to tako. Eto ga Ustav neka se zakune kao što smo se mi zakleli na Ustav i zakon ne 
nijednoj partiji ne nijednom čovjeku. Niste dužni nijednoj partiji, nijednom čovjeku, samo Ustavu. 
Razumijem, rekao sam, nema težeg posla od vašeg, ali ta vaša Justicija mora ispraviti vagu. Ne 
može vaš mač biti  mač nepravde za oponente vlasti, a nemati ga za vlast. Ne može biti selektivne 
pravde, jer je to najgora vrsta nepravde. Ustav i zakon ne mogu biti političko oruđe, jer ... Mi smo 
vratili nezavisnost, a nismo napravili državu u evropskom smislu. Sve više postajemo posjed i 
imanje, jer nema zakona i reda za one koje imaju najviše moći. Reći ću ono što mi kao pravnici 
bar znamo. Monteskije prosto to kaže, zove vječno iskustvo, da svako ko ima vlast želi da je 
zloupotrijebi, ako ga ne spriječite. On to piše prije tri vijeka. To važi svuđe, a u Crnoj Gori 
očigledno, ali moramo znati  da je sve propalo u tom istom Monteskijeovom duhu zakona ako sve 
vlasti vrši jedan čovjek. Prije tri vijeka napisano, a mi ga živimo kasnije od ikog drugog na Balkanu. 
Makedonija se probudila i tamo je bio osuda državni udar. Zaev je bio optužen za državni udar da 
vas podsjetim.  Premijer Makedonije je bio optužen za državni udar, ali vama iz Tužilaštva imam 
prostu poruku iz državnog Tužilaštva - bar da budete hrabri kao dvije dame Laura Kovesli iz 
Rumunije i Fatima Fetaj iz Makedonije. Ova prva će uskoro postati evropski državni tužilac, 
odnosno tužilac Evropske unije ne može biti državni, prva u istoriji.  Da vas i nas   opomene. Kad 
smo pisali Ustav i dali su vam samostalnost, jedinstvo, doživotnu funkciju da budete tužioc. Često 
su me pitali da li možemo uvesti mogućnost da tužilac bude stranac. Ovo je poslednja prilika 
...(Prekid)... iz Tužilaštva u Crnu Goru uvede Crnogorci. Da završim samo dvije riječi, da ne bih 
tražio nekom drugom prilikom, neću dugo. Ako vi ne uradite svoj posao, sledeći tužilac će biti sa 
strane i doći će još oštriji mač pravde, neće biti ni razumijevanja, doći će svi oni zakoni koji će 
radikalno pročistiti Crnu Goru. Crna Gora ne može ostati mimo svijeta, a pogotovo ne mimo 
Evropske unije. Dajte pravdu ovom narodu da ne bi evropska pravda bila i teža, i direktnija i dublje 
zakinula. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:47:24) 
 
 Hvala vama, poslaniče Krivokapiću. 
 Pitam da li izvjestioc Odbora želi riječ? Želi.  
 Ima riječ poslanik Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 12:48:12) 
 
 Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore Odbor za politički sistem 
pravosuđe i upravu Skupštine Crne Gore sa 64. sjednice održane 21. februara 2019. godine 
podnosi Izvještaj o razmatranju Predloga zaključaka poslanika Socijaldemokratske partije 
povodom afere "Koverta".  
 Odbor je u prisustvo većine članova i predstavnika prelagača razmotrio Predog zaključaka 
poslanika Socijaldemokratske partije povodom afere "Koverta" koji su Skupštini Crne Gore 
dostavili poslanici Ranko Krivokapić, Raško Konjević, dr Draginja Vuksanović- Stanković i Džavid 
Šabović. Nakon uvodnog obrazloženja predstavnika predlagača i rasprave koja je vođena, Odbor 
je većinom glasova nije podržao Predlog zaključaka pa predlaže Skupštini da iste ne usvoji. Dakle, 



Izvještaj je krajnje tehnički, rasprava je bila veoma kratka, smatramo kao Demokratska partija 
socijalista i smatrali smo kao prisutni na tom Odboru da zaključke ne možemo ni na koji način 
podržati, jer ih smatramo kao što je rekao kolega Rakočević, politikanskim, smatramo  kao da  već 
na neki način predstavljaju osuđujuću presudu, odnosno ono što se desilo Demokratskoj partiji 
socijalista i sve ono što se dešavalo ovih dana i na kraju krajeva jedan dio njih nije tačan. Tako se 
recimo u zaključku 4 navodi da afera "Snimak" nema nikakav politički i sudski epilog, a u 
izvještajima za 2014, 2015. i 2016. godinu o napretku, Evropska komisija jasno napominje sudski 
epilog.  
 Tako  u Izvještaju za 2014. godinu se kaže kada je riječ o navodima o zloupotrebi javnih 
sredstava za svrhe političke partije prvostepeni postupak održan je pred Osnovnim sudom u 
Pljevljima protiv 12 lica koja se terete da su zloupotrijebili svoje ovlašćenje. U septembru je Sud 
izrekao uslovne kazne zatvora na šest mjeseci protiv direktora lokalnog Centra za socijalni rad u 
Pljevljima kao i jednog službenika u centru, 10 lica oslobođeno optužbi.  
 Izvještaj za 2015. godinu, postignut je određeni napredak u sudskom postupku povodom 
afere " Snimak" iz 2012. godine koji je uključivao navodnu zloupotrebu partijskih državnih fondova 
za političke ciljeve. Viši sud u Bijelom Polju je u februaru revidirao odluku Osnovnog suda u 
Pljevljima od septembra 2014. godine i izrekao strožije kazne za direktora Centra za socijalni rad i 
službenika te institucije. Desetoro ljudi koji su prethodno oslobođeni zbog nedostataka dokaza 
imali su ponovno suđenje koje je završeno izricanjem uslovnih zatvorskih kazni od šest mjeseci.  
 U Izvještaju o napretku za 2016. godinu bilo je određenih dešavanja vezanih za sudski 
epilog, navodne zloupotrebe, javnih sredstava za partijske, političke svrhe iz 2012. godine. Dakle, 
u Izvještajima Evropske komisije navodi se o navodnim zloupotrebama. Jasno se navodi da je 
čitava ta efera imala sudski epilog dok se u samim zaključcima navodi da nije imala sudski epilog i 
zbog toga, između ostalog, i zbog ovoga što sam ranije rekao Demokratska partija socijalista i 
njeni predstavnici na Odboru nijesu mogli prihvatiti  ove zaključke. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:50:52) 
 
 Hvala, poslaniče Nikoliću. 
 Sad poštovane kolege prelazimo na raspravu. 
 Prvi riječ ima predstavnik Kluba DPS-a Nikola Rakočević, a neka se pripremi pradstavnik 
Kluba Demokratskog fronta Nebojša Medojević. 
 Izvolite, poslaniče Rakočeviću. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.02.19 12:51:12) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovani građani, danas prisustvujemo i ovih dana prisustvujemo nastavku afera koje u 
kontinuitetu traju 20 godina. Uvijek je rukopis isti. Uvijek su izvođači radova i producent isti. U 
ovom slučaju kao i mnogo puta do sad dio medija, dio civilnog sektora i cjelokupna opozicija. 
Samo sa jednim jedinim ciljem, a to je da se destabilizuje Crna Gora, da se napravi ukupni metež, 
ne bi li na koncu, na osnovu jednog socijalnog bunta i nezadovoljstva se vaninstitucionalno 
smijenila vlast, jer naša politički nesposobna opozicija ne zna drugi način i metod da smijeni 
vladajuću koaliciju. Ipak moraćemo da ih razočaramo i ovog puta, moraće 2020. godine na 
redovnim parlamentarnim izborima da pokušaju da se nadmeću politički sa nama.  
 Vrlo je važno reći i napomenuti i podsjetiti šta se dešavalo prethodnih 20 godina. Da li je iko 
iz medija ili opozicije kazao izvinite gospodo što smo klevetali, što smo govorili neistine i što smo 
na krajnje tendeciozan i netačan način pokušavali da diskreditujemo i moralni i politički dignitet 
Mila Đukanovića, Demokratske partije socijalista i na taj način da srušimo Crnu Goru. Niko nije 
rekao izvini, a vjerujem da kad prođe i ova oluja neće niko iz opozicije sigurno imati snage da kaže 
izvinite gospodo.  
 Ovdje danas trebamo između ostalog pretpostavljam da govorimo o tome da je prekršen 
Zakon o finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja i Demokratska partija socijalista ne 



bježi od odgovornosti. Zakon smo prekršili i apsolutno se odgovorno ponijeli prema svim 
presudama relevantnih i adekvatnih institucija u Crnoj Gori. Znate da je Agencija za sprečavanje 
korupcije izdala sankciju i kaznu i to smo bez bilo kakvog komentara prihvatili. 
 Pozivamo i vas gospodo i svakog u Crnoj Gori  da poštuje institucije ove države. Na kraju 
krajeva vi ste ako govorimo o Tužilaštvu izabrali to Tužilaštvo, dali mu onu vrstu autonomije koju 
on danas ima i naravno kovali ga u zlato kad je procesuirao one koji pripadaju Demokratskoj partiji 
socijalista. Čak ste govorili da Milo Đukanović, predsjednik države pokušava da sruši Katnića. To 
je bilo skoro. Šta se desilo u  međuvremenu? Ili po onom starom - kada neko odgovara, onda je 
sjajan, a kada se dešavaju stvari koje nijesu u skladu sa onim što vi mislite da je vaš politički 
interes onda ajmo juriš. 
 Dakle, poštujem instituciju kao što smo mi pokazali poštovanje institucija. Moram takođe 
kazati da nemam dovoljno vremena, ali dopustićete da vam saopštim moju ocjenu svega onoga 
što se danas dešava, a to je da je ovdje na meti čovjek koji je glavni grešnik mrzitelja Crne Gore, a 
njegov osnovni grijeh je što je obnovio državnost Crne Gore, što je usmjerio ka evropskim 
integracijama, što je učlanio u NATO, što je sačuvao multietnički,  multi vjerski sklad i što je 
osnažio ekonomski i dalje snaži ekonomski državu Crnu Goru. Riječ je o Milu Đukanoviću. I taj 
njegov grijeh vi nikada nećete oprostiti. Pa moram vas razočarati i reći vam da od prvog do 
poslednjeg člana Demokratske partije socijalista, od prvog i do poslednjeg funkcionera 
Demokratske partije socijalista svi smo i prva i poslednja linija odbrane i Mila Đukanovića, i 
Demokratske partije socijalista, i države Crne Gore. Bojim se da će ipak i ovaj vaš pokušaj da 
stvorite od jedne vrlo redovne situacije vanrednu, da napravite destabilizaciju Crne Gore pasti u 
vodu. Pokazaćemo vam to raspravom i danas. Tražili ste raspravu, dobićete raspravu. Dobićete 
raspravu o desetinama miliona eura iz stranih država, o desetinama miliona rubalja iz stranih 
država i motivima koji su vas vodili da te pare uzmete. Pričaćemo o desetinama hiljada eura koji 
su i drugi dobijali zato što naš Zakon o finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja, zašto 
da se lažemo, nije dovoljno dobar i taj zakon ćemo svi zajedno mijenjati i tu smo svi saglasni. 
Međutim, vrlo je važno da znaju građani Crne Gore ko je ko u Crnoj Gori. Pokušaćemo i siguran 
sam argumentovano, civilizovanom raspravom da vam to pokažamo i uvaženim građanima, 
danas. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:56:07) 
 
 Hvala vam, poslaniče Rakočeviću. 
 Sada riječ ima u ime Demokratskog fronta poslanik Nebojša Medojević, a neka se pripremi 
u ime Socijaldemokratske partije poslanik Raško Konjević. 
 Izvolite, poslaniče Medojeviću. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (21.02.19 12:56:19) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Demokratski front je došao u parlament da konačno i vi vidite da je sve ono što je 
Demokratski front pričao svih ovih godina bila samo istina, gola istina i da je ova država oteta, 
kidnapovana od strane jedne kriminalne organizacije koja se slučajno zove Demokratska partija 
socijalista, a sama Demokratska partija socijalista od dva brata Đukanovića koji su zarobili i 
Demokratsku partiju socijalista i sve institucije u Crnoj Gori.  
 Ovo je vrijeme, poštovani građani, da shvatite da je ono što je Pokret za promjene pričao a 
prije toga "Grupa za promjene", a  poslije Demokratski front, da je najopasnija politika po državu 
Crnu Goru politika prvo, država  pa demokratija. Ta spremnost suverenista, Crnogoraca, da ćute i 
da prihvate jednog ortodoksnog mafijaša i kriminalca kakav je Milo Đukanović na čelu svoga 
nacionalnog pokreta danas je dovelo Crnu Goru .... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 12:57:14) 



 
 Molim Vas, poslaniče Medojeviću, vrijeme Vam stoji. Sad se ne čujete poslaniče 
Medojeviću. Vrijeme Vam stoji, samo da Vam kažem nešto, dajte da u uvodnim napomenama 
vodimo računa o korektnosti. Bez uvreda saopštavajte političke stavove. Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (21.02.19 12:57:40) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, Pokret za promjene, Demokratski front godinama ukazuje na 
to da je došlo do srastanja organizovanog kriminala i državnih institucija i da u Crnoj Gori državne 
institucije ne postoje, da je državno tužilaštvo na žalost zarobljeno i da umjesto da gospodin 
Stanković saslušava građanina Mila Đukanovića, građanin Milo Đukanović saslušava gospodina 
Stankovića i gospodina Katnića. To je problem države Crne Gore. 
 Poštovani građani, mi smo, ja posebno, od početka govorio da je već početkom 90-ih veza 
između ove države i organizovanog kriminala, taj čuveni šverc cigareta sa italijanskom mafijom, 
evo vam  presuda Vrhovnog kasacionog  suda od 17. novembra 2004.godine koja kaže da je Milo 
Đukanović međunarodni opasni kriminalac, da ga treba uhapsiti, jer kao premijer može da 
falsifikuje dokaze, može da utiče na svjedoke. Ovo vam je pravosnažna presuda Vrhovnog 
kasacionog suda. Posle ove presude Milo Đukanović prvi put pominje nezavisnu Crnu Goru. Zato 
što u ovoj presudi mu se ne priznaje imunitet kao Predsjednika države članice. Ova presuda  je 
natjerala Mila Đukanovića da bude crnogorski patriota i nosilac "Pokreta za nezavisnost", od ovog 
trenutka Milo Đukanović koristi, zloupotrebljava sve poštene crnogorske patriote koji žele i sanjaju 
svoju državu da ta država bude stavljena kao zalog, kao kolateral, keš kolateral, kao alibi za 
zaštitu njega i njegove kriminalne organizacije.  
 Ovo je takođe, poštovani građani Crne Gore, optužnica iz Italije u kojoj se kaže da je ova 
kriminalna organizacija na čijem čelu je Milo Đukanović od 1997. do 2000.godine ... račune dvije 
privatne of - šor firme, ... kodeks, milijardu i 200 miliona maraka, pa vi, poštovani građani koji živite 
od 50 eura, da znate da je samo za četiri godine, već 2000.godine, Milo Đukanović sa svojim 
partnerima iznio milijardu i 200 miliona maraka, dok se vi borite i nosite crnogorske zastave i 
vjerujete u crnogorsku državu, taj čovjek je sticao milijarde eura i stavljao ih na tuđe račune. 
Godine 2005. ja podnosim krivičnu prijavu za korupciju u privatizaciji Telekoma, obraćam se 
vrhovnom državnom tužiocu Vesni Medenici, ukazujem na okolnosti da se radi o klasičnom pranju 
novca i korupciji. Vesna Medenica angažuje, zamislite koga, Ekonomski fakultet da ispita da li je 
ugovor legalan a tamo je  dekan Ekonomskog fakulteta Vujica Lazović, čuveni. Tada već dajemo 
sve dokaze i elemente da Vrhovno državno tužilaštvo pokaže da li je sposobno da se suoči sa 
korupcijom i kriminalom vrha crnogoske vlasti i tada već vidimo da državno tužilaštvo nije 
sposobno. Jednostavno Crna Gora nije pravna država. Zakon i Ustav ne važe za Mila Đukanovića 
i članove njegove kriminalne organizacije. Tog trenutka već možemo reći da Crna Gora nije 
nezavisna država, Crna Gora nije demokratska država, nije pravna država, već od tog trenutka mi 
treba da se borimo da dođe do smjene  ove vlasti jer je Milo Đukanović, njegova kriminalna 
organizacija Demokratska partija socijalista, glavna smetnja demokratiji Crne Gore, reformama u 
Crnoj Gori, prosperitetu svih njenih građana i borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije. 
 Zašto ne možemo da računama na Vrhovno državno tužilaštvo? Zato, recimo, što Vrhovno 
državno tužilaštvo u moru dokaza  jednostavno ne može da reaguje kad je u pitanju vrh 
Demokratske partije socijalista, pokazuje da je zarobljena institucija i mi to dokazujemo danima i 
danima i mi smo predmet progona, mi koji ukazujemo na to, a ne oni pravi kriminalci. Evo recimo 
kad je u pitanju slučaj bivšeg gradonačelnika Podgorice Miomira Mugoše i njegovog kriminalnog 
djela sa firmom "Carine", stručnjaci su dokazali da je šteta za državu 11 miliona eura, a državno 
tužilaštvo je smanjilo na 6,5 miliona eura i nije optužilo partnera u toj firmi vlasnika firme "Carine". 
Zašto? Kad sam rekao da je neko dao pare tužiocu... 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:01:42) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Medojeviću. 



 Molim Vas, dajte da budemo ozbiljni. Minut je potrošen bio prilikom onog prekida. Završite, 
molim Vas. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (21.02.19 13:02:06) 
 
 Poštovani građani, ovdje je spisak funkcionera Demokratske partije socijalista, tajkuna, firmi 
kojima je Prva banka otpisala kredite od 300 hiljada, imate sudija Višeg suda, Vrhovnog suda 
kome Prva banka otpiše 70 hiljada eura. Šta je to nego korupcija? 
 Dakle, poštovani građani, jedini način da se Crna Gora izvuče iz ove krize jeste da 
masovno svi, ja pozivam sve simpatizere, prijatelje, članove, funkcionere Demokratskog fronta u 
subotu u šest sati, svi masovno, kao što su svi drugi narodi hrabri, dostojanstveni se borili protiv 
kriminalne vlasti na ulicu, ulica je jedina institucija. Šta smo mi uradili? Vidite da smo mi sve do 
kraja dobro planirali, 17.februara 2013. predat je zahtjev za zabranu rada Demokratske partije 
socijalita. Zabrana rada DPS-a ...(prekid)... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:03:01) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada moram da vas upoznam sa takođe još jednim dogovorom. Svaki poslanik koji u ime 
kluba nastupa ima pet minuta, biće upozoren kada istekne tih pet minuta ako prekorači to će se 
oduzimati od kluba iz one kvote za raspravu. 
 Sada riječ ima... Procedura, izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.02.19 13:03:30) 
 
 Samo vrlo kratko. Bez želje da polemišem. Mislim da predsjedniče i Vi znate šta je 
dozvoljeno Poslovnikom da se izgovara i šta je ono što izaziva kaznenu repliku. Ako se na ovaj 
način nastavi diskusija u ovoj Skupštini mi ćemo svako malo imati repliku, a ne samo to, nego 
ćemo tražiti da se ova sjednica završi. Mislim da nema nikakvog smisla da govorimo o bilo kome, 
a kamo li o predsjedniku države, na ovaj način. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:04:02) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Rakočeviću. 
 Tačno. Sticanje prava na repliku se dobija kad predsjedavajući procijeni da je zaslužena 
replika i oduzima se to vrijeme od onog ko je izazvao.  
 Sada riječ ima u ime Kluba poslanika Socijaldemokratske partije Raško Konjević, a neka se 
pripremi poslanik u ime manjinskog Kluba Ervin Ibrahimović.  
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 13:04:27) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Poštovani građani, kolege poslanici,  
 U politici, u odgovornoj politici bi javna riječ trebala da znači sve. Mimo onoga što svako od 
nas pojedinačno radi i što bi trebao da važi princip da smo svi jednaki pred zakonom, ono što nas 
dodatno obavezuje da svaka naša izgovorena riječ ne smije da bude neistina. Kolege iz 
Demokratske partije socijalista povodom afere "Koverta" više puta ste izgovarali neistine, bilo kao 
partija, bilo kao pojedinci koji učestvuju u toj aferi "Koverta". Danas kada pokušate da kažete da je 
iza ovoga, što mi danas diskutujemo ili što ćemo diskutovati, stoji opozicija, ja ću vam reći ne, stoji  



prijatelj, insajder Demokratske partije socijalista. Ne stojimo mi iza ovoga, stoji on. Zašto on stoji 
iza toga, to trebate vi da objasnite. Ali morate ponijeti javnu odgovornost za javno izrečene riječi, 
jer to nijesu riječi bilo koga drugoga nego vaše i njegove.  
 Da smo vas pitali prije godinu dana da li se Demokratska partija socijalista nezakonito 
finansira vi biste nam rekli da vas klevećemo i da smo mrzitelji Crne Gore, kao što to kažete 
danas. Da smo vas pitali prije dvije godine da li ste prijatelji sa Duškom Kneževićem, a da vam mi 
kažemo da nijeste vi biste nam rekli da vas klevećemo i da smo mrzitelji Crne Gore. Nije baš tako.  
 Samo prije godinu dana ste tvrdili da nakon aktivnosti Specijalnog tužilaštva i hapšenja šest  
ljudi koji su osumnjičeni i zadržani za stvaranje kriminalne organizacije i pranja novca tvrdili ste da 
taj novac nije namijenjen Demokratskoj partiji socijalista i da je obično klevetanje što se spominju 
funkcioneri Demokratske partije socijalista i nakon godinu dana dođete u ovaj dom i kažete nama 
da mi mrzimo Crnu Goru i da vas klevećemo. A da nije malo puno? 
 Postoji javno izgovorena riječ o kojoj bi trebali da povedemo računa svi, valjda postoji neka 
javna odgovornost, pa da svako ko je finansirao partiju na nezakonit način  da predsjednici tih 
partija podnesu ostavke. Svi, uključujući partiju kojoj pripadam, uključujući bilo koju drugu partiju. 
Da li to treba da bude javna odgovornost pred građanima? 
 Kolege, prije mjesec ili mjesec i nešto dana više u Crnoj Gori smo po prvi put dobili nešto 
zašta ste vi tvrdili da se nikad ne dešava. Tvrdili ste da finansirate svoju partiju na način koji je 
propisan zakonom. Pokazalo se da to nije tačno. I nemojte zato danas zbog toga što ste vi to radili 
da nama spočitavate da klevećemo i da smo mrzitelji države. Ne, niti klevećemo, niti smo mrzitelji 
države.  
 Mi tražimo ne da bilo koji pojedinac ili bilo koja institucija budu bilo čija poslednja linija 
odbrane, jer znate šta to znači  kad izgovorite? To znači da je neko iza zakona. Mi trebamo svi da 
budemo poslednja linija odbrane Ustavu i Zakonu, a ko god ga bude kršio bilo na kojoj funkciji, bilo 
koji pojedinac da odgovara, jer to je princip da zakon važi jednako za sve. 
 Danas nam kažete da smo mrzitelji i da vas klevećemo. Šta će se desiti za mjesec dana 
ako ispliva još neki sličan snimak? Hoćemo li opet biti mrzitelji i hoćemo li vas opet klevetati? 
Prema tome, apelujem naravno na sve nas da svi zajedno afirmišemo da ipak neka javna 
odgovornost u ovom društvu, ako ga želimo razvijati na normalan način mora da postoji. Mora da 
postoji odgovornost za javno izgovorenu riječ. Vi ste javno rekli prije godinu dana da su obične 
špekulacije, obično klevetanje da ste finansirani na zakonit način. Nakon godinu dana nije vas 
demantovala opozicija, demantovao vas je čovjek od koga ste uzimali novac. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:09:26) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima u ime manjinskog Kluba poslanik Ervin Ibrahimović, a neka se pripremi u 
ime Kluba SNP-Demos poslanik Miodrag Lekić.  
 Izvolite poslaniče Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (21.02.19 13:09:40) 
 
 ...saradnicima, uvaženi gospodine Stankoviću, poštovane koleginice i kolege poslanici, 
poštovani građani, draga dijasporo, 
 Imajući obavezu prema građanima da znaju pravu istinu o teškim optužbama i o aktuelnoj u 
medijima i jednom dijelu javnosti takozvanoj aferi "Koverta" pojasniću stav zašto poslanici 
Bošnjačke stranke nijesu podržali predloženi dnevni red. 
 Bošnjačka stranka od svog osnivanja se snažno zalaže za profesionalne, stručne, 
transparentne državne institucije, jer smo svjesni da samo tako možemo građanima obezbijediti 
prosperitet i demokratiju, odnosno da jedino tako može građanin imati ona zagarantovana prava 
da je ravnopravan građanin u svojoj državi i sve slobode koje idu uz to. 
 Naravno, državne institucije moraju raditi sa Ustavom i sa zakonima, kao i svaki građanin 
koji se mora pridržavati navedenog. Ono što svako treba da zna bez jakih državnih institucija ne 



može ni država Crna Gora ići naprijed. Zato dozvolite mi da ih podsjetim na par odredbi. 
 Na odredbu iz Ustava Crne Gore, odredbom člana 35 Ustava Crne Gore propisano je da se 
svako smatra nevinim dok se njegova krivica ne utvrdi pravosnažnom odlukom suda, kao i na 
odredbe Zakona o državnom tužilaštvu. Odredbom člana 2 stav 2 Zakona o državnom tužilaštvu 
propisano je da državno tužilaštvo svoju funkciju vrši na osnovu Ustava, Zakona i potvrđenih 
međunarodnih ugovora. 
 Članom 3 navedenog zakona propisano je da se poslovi državnog tužilaštva ne smiju vršiti 
ni pod čijim uticajem i niko ne smije da utiče na državno tužilaštvo  u vršenju njegovih poslova.  
 Podsjećam i na odredbe Zakonika o krivičnom postupku. Odredbom člana 3 stava 1 
Zakonika o krivičnom postupku propisano je da se svako smatra nevinim dok se njegova krivica  
za krivično djelo ne utvdi pravosnažnom odlukom suda dok je stavom 2 istog člana propisano da 
su državni organi, mediji, udruženje građana, javne ličnosti i druga lica dužni da se pridržavaju 
pravila i stava 1 ovog člana i da svojim javnim izjavama o krivičnom postupku koji je u toku ne 
vrijeđaju druga pravila postupka, prava okrivljenog i oštećenog i načela sudske nezavisnosti.  
 Imajući u vidu poznate činjenice navedenu odredbu Ustava i odredbe Zakona smatram u 
najmanju ruku da javno izgovorene riječi ili negativno promovisanje u pravcu odluka, pa mogu reći 
da  se donekle kosi sa Ustavom i ono što je možda glavno u ovome da vrši dodatni pritisak na 
državno tužilaštvo vezano za konkretan slučaj. 
 Bošnjačka stranka ne bježi od svih aktuelnih tema da se ovdje raspravlja u ovom najvišem 
državnom domu, ali mišljenja sam da Skupština ne smije vršiti dodatni pritisak na tužilaštvo, kao 
što to rade pojedini mediji i jedan dio građana. Svakako smo za to da oni koji su se ogriješili o 
zakon trebaju da odgovaraju pred državnim organima, ali  isto tako sam za to da se pusti da 
državno tužilaštvo koje je započelo ovaj postupak da ga okonča. Ono što još manje nije važno ili 
što je još značajno je to da  ovaj proces nije završen, da se još prikupljaju dokazi i biću slobodan 
da kažem jedan moj uvisak. Ovdje se ne radi o nikakvoj takozvanoj aferi, ovdje se radi o krivičnom 
postupku koji se vodi protiv lica  koji je visoko pozicioniran u DPS-u. I ono što iskreno vjerujem, 
želim da građani vjeruju u to da će Specijalno državno tužilaštvo odrediti u odnosu na  ovaj 
postupak ako Ustav i zakoni nalažu i da će ako se utvrdi odgovornost  odrediti krivične sankcije 
prema tim licima onako u sudu kao jednom državnom organu koji radi transparentno bez ikakvog 
uticaja. I ono zašto smo se opredijelili svakako da danas ne podržimo tačku dnevnog reda je ono 
što se ponavlja u ovom visokom domu. To je to da ne doprinosimo jednom otvorenom dijalogu 
nego čak se vodimo i  po onome narodnom: "Čuste li što mu rekoh, vidjeste li što mu rekoh", 
odnosno koristimo se nekim optužbama koje nijesu argumentovane.  Bošnjačka stranka je uvijek 
spremna za pomirenje i poziciji, i opoziciji i svega onog što garantuje napretku našeg društva, ali 
evo već  početak današnje sjednice je dokaz da današnja rasprava neće uspjeti da približi poziciju 
i opoziciju, odnosno nažalost ono što je i najvažnije neće dovesti do toliko potrebnog društvenog 
konsenzusa u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:15:09) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima u ime Kluba SNP-Demos, poslanik Miodrag Lekić . 
 Neka se pripremi, u ime Kluba Socijaldemokrata i Liberalne partije poslanik Boris Mugoša.  
 Izvolite poslaniče Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 13:15:24) 
 
 Poštovane kolege poslanici, građanke i građani Crne Gore, 
 Upravo zbog činjenice da nas gleda Crna Gora, mislim da imamo puno obaveza kolektivno 
ovdje i individualno imenom i prezimenom. Vjerovatno dvije stvari da govorimo istinu i da nešto 
uradimo u interesu Crne Gore.   
 Očekivao sam ili sam se nadao, više sam se nadao nego što sam očekivao da danas bi 
mogli sa lijeve i sa desne strane da ne dođemo do nekog idealnog konsenzusa, ali da se otvorena 



rasprava koja neće biti homogenizovana, nego gdje će upravo biti cilj istina. I jedan sam iz 
opozicije koji dobija i primjedbe, neću ulaziti da li je pravedno ili nepravedno, koji javno saopštava 
da ne misli da su svi ljudi u strukturi vlasti lopovi, kriminalci, korumpirani itd. To stvarno i mislim. 
Ali, eto mislio sam sa određenom iluzijom bar danas da može da se pojavi iz struktura vlasti i glas 
razuma, glas objektivnosti.  
 Ovdje smo dobili jednu poruku koja je bila frapantna, a to je da ćemo biti svi do 
posljednjega  uz Mila Đukanovića.  
 Vidite, pomjera se jedan problem suštinski, jedna bolest društva, korupcija i kriminal, to je 
bolest koja je identifikovana u dokumentima Evropske unije. E ona se pomjera ka Milu 
Đukanoviću, koji, odmah da vam kažem, apsolutno me ne zanima imenom i prezimenom. Zanima 
me jedino kao personifikacija otuđene vlasti skorojevića koji je obolio od pohlepe i to vidi cijela 
Crna Gora.  Dokažimo, recite da to nije tačno. Svaki njegov izlazak je novi dokaz korupcije i 
kriminala. To je čovjek koji je izgubio osjećaj realnosti i zato svaki izlazak je nova optužba protiv 
njega samog.  
 Dobro, gospođo Šćepanović dobit će te riječ, pa ćete braniti vašega vođu, ali ja imam pravo 
da u parlamentu ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:17:46) 
 
 Samo momenat poslaniče Lekiću, nemojte da se obraćate drugim poslanicima. 
 Ja vas opet molim da mogu politički stavovi da se saopšte i bez uvreda i optužbi. Prema 
tome, evo vrijeme vam je stalo, ništa nijeste izgubili. Ali, molim vas nemojte komunicirati sa drugim 
poslanicima. Uvodna su izlaganja na koje nema pravo komentara. 
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 13:21:04) 
 
 Gledaju nas građani i ja sam htio da se pobunim protiv lažnog mesijanstva ovdje koje se širi 
pa i da imamo  bogom danog predsjednika države, a ne u svakoj trećoj aferi međunarodnoj ili 
unutrašnjoj koja ima veze sa Crnom Gorom je  on prisutan i to je činjenica.  
 Vidite, vrijeme brzo ide u pet minuta se ne može sve reći, biće još vremena da se 
učestvuje. 
 Želim da podsjetim i da negiram ovdje sjednicu koja je intonirana ako može mladi gospodin 
da ne dekoncentriše, ali i da ostavi konsulatacije sa svojim voljenim šefom, a da ne ometa rad.  
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:21:36) 
 
 Molim vas. 
 Poslaniče Lekiću nastavite vašu diskusiju.  
 Van kadra je samo vi nastavite diskusiju ima ovdje uvijek dobacivanja i svega, ja se trudim 
zaista  da svi poslanici ispoštuju druge poslanike koji pričaju. 
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 13:21:39) 
 
 Kažem da je pogrešno da je ovdje skupljena i sastavljena Skupština da bi sudila o nekakvoj 
aferi konkretnoj. To će valjda raditi i Tužilaštvo, i pravosudni organi. Ovdje govorimo o jednoj 
bolesti crnogorskog društva i ovdje imamo afere kao sistem. Ne izdvajajmo aferu "Snimak", aferu 
"Koverat", aferu "Atlas". Ko bježi od afere "Atlas", to je vaš prijatelj, vaš blagajnik, dvorski 
blagajnik. Znači sve afere i one su očigledno sistemske i u tom smislu je ovom zemljom trenutno 
jedan zadah truleži svih vrijednosti. To građani svi vide. Nemoguće je da to ne vidite, iznenadilo 
me, moram reći gledam ove poslanike uvažene je li s lijeve strane, ne mogu da vjerujem imate 



ime i prezime da se homogenizujete u ovoj situaciji kada treba reći nešto protiv tog zadaha, 
propasti svih vrijednosti u Crnoj Gori. Gledate li video gdje daje prijatelj - prijatelju, vaši ljudi, 
novac. Je li to relevantan dokaz ili je sve u redu? Je li sve normalno? 
 Dakle, želim da ukažem da sam podigao  ton zato što je tema takva da se ne može 
razgovarati hladnokrvno jedno, vjerujem u granicama pristojnosti i pokušat ću da to bude do kraja. 
Ali, ovdje se stvari moraju saopštiti jasno, mora se saopštiti građanima koji preuzimaju ulogu 
dominantnu i to je očigledno.  
 Dakle, svi smo na iskušenju.  Pokušao sam da vjerujem da se može neko probuditi i reći 
istinu. Evo, mi smo opozicija ... 
 Evo, završavam sa dvije rečenice. 
 Međunarodni faktor, pravosudni sistem, sačekat ćemo i stav Vlade, ali u svakom slučaju 
krajnje riječi valjda nećete to negirati, biće građani, a građani očigledno prihvataju i žele, i 
prepoznaju da su subjekti i ako nema institucionalnog dogovora očigledno da ovo prelazi i u van 
institucionalne forme, a to nije dobar scenario. Ali, to je izgleda jedini. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:21:51) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima u ime Kluba poslanika Socijaldemokrata i Liberalne partije poslanik Boris 
Mugoša. 
 Neka se pripremi u ime posebnog Kluba poslanik Goran Danilović. 
 Izvolite poslaniče Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (21.02.19 13:21:53) 
 
 Predsjedniče, uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovani gospodine Stankoviću, 
uvažene građanke i građani, 
 Socijaldemokrate Crne Gore su od početka ove aktuelne problematike imali jasan stav, a 
on je bio da dajemo apsolutnu podršku nadležnim državnim organima, da u skladu sa svojim 
zakonskim ovlašćenjima preduzmu sve neophodne radnje i da to rade na efikasan način, trudeći 
se da što prije daju odgovore na brojna pitanja koja sa punim pravom zaokupljaju pažnju javnosti.  
 Imamo reakciju institucija sistema, imamo prontno reagovanje Tužilaštva. Da li nam se ono 
sviđa ili ne, mislim da je to manje bitno,  a manje je bitno jer prosto nemamo dokaze sa kojima oni 
raspolažu, ne možemo ni da ih imamo jer je to u suprotnosti sa zakonom. Ali, za to imamo brojne 
njihove istrage koje su pokrenuli i čekamo optužnice. I što je onda svrha komentarisanje. Hoćemo 
li mi ovdje da pišemo koga treba da hapse, hoćemo li u emisijama da određujemo ko treba da se 
hapsi i kako da se vode postupci? Hoćemo li to na ulici da određujemo? Ne.  
 Imali mi ili nemali volju opet se to vraća u institucije sistema i moramo da budemo svjesni 
da stabilnost i dugoročnu održivost ovoga društva samo možemo da gradimo na jakim 
institucijama  sistema i da svi mi trebamo da damo doprinos  da im omogućimo i nezavisnost, i 
transparentnost u radu. I ja bih volio da smo imali neku sjednicu gdje se mi zalažemo da im se 
poboljšaju uslovi za rad, da imaju nove  prostorije, da imaju novi budžet, a ne da se trudimo na 
svakom koraku da ih deskreditujemo. I zamislite argument, ne sviđa nam se način na koji govori 
Specijalni državni tužilac i to je argument, da on dobro ne radi svoj posao.  
 Ili imamo dva fenomena kada je u pitanju crnogorska politička  scena, a to je da kad nam 
odgovara iz političkih razloga neka odluka tužilačkih organa, oni su odlični. Ali, kad nam ne 
odgovara oni su zarobljeni. A evo tu je i gospodin Stanković, pa su se pohvalno govorila izricanja 
obavezujućih upustava  od kolege Stankovića, to je bilo pohvalno. Ali, isti taj kolega Stanković kad 
je saglasan sa stavovima kolege Katnića, on je zarobljen. Je li to principijelan pristup problemu? 
Ja mislim da nije principijelan.   
 Meni je odnosno socijaldemokratama je bitno da se otvori još jedna druga tema. Fali negdje 
50.000 u ovoj priči.  



 Dobro bi bilo da dobijem odgovor u narednom periodu gdje je tih 50.000. Pojavile su se u 
neodređenim sajtovima informacije da je možda neka druga partija  dobila donaciju od gospodina 
Duška Kneževića i mislim da je obaveza tužilačkih organa da detaljno istraže sve te navode.   
Da bih relaksirao javnost Socijaldemokrate nijesu dobile ni centa od Duška Kneževića i da bih 
takođe relaksirao javnost moram reći da uprkos pokušajima u našoj partiji vlada izvanredno 
jedinstvo. Nikad jedinstveniji u odbrani onih temeljnih vrijednosti za koje se zalažemo pune tri 
decenije.    
 I ne mogu nas ovi pokušaji destabilitacije narušiti zato što znamo da smo u pravu. Ne zbog toga 
što mi mislimo, nego što nam građani daju podršku za ono što radimo i daju nam sve veću i veću 
podršku. I zato nas napadaju, vjerovatno jer smo jaki, da smo slabi ne bi niko vodio računa o 
nama. I znamo da smo u političkom i u drugim sferama trn u oku mnogima ali mi ćemo i dalje da 
istrajavamo, ponavljam, na onim vrijednostima koje su upisane u našem programu, ali važnije od 
toga na onim vrijednostima na kojima istrajavamo tri decenije.  
 I na kraju, imam poruku i za medije. Ovo je vrlo jedna specifična situacija, prisutne su 
ogromne tenzije u društvu, i mislim da je posebno bitna uloga medija i da trebaju da se potrude da 
na jedan objektivan i nepristrasan način ponude činjenice vezano za sve postupke da bi građanin 
mogao na osnovu tih mnoštva činjenica  donese relevantan zaključak. Da li je to tako neka 
građani prosude. Ne miješam se u uređivačku politiku medija, ponosan sam što sam partija koja 
nije miljenik niti jednog medija i partija kojoj mediji ne određuju politiku. Ali, upućujem jedan apel 
građanima, nije to moj apel nego nekoga ko je mnogo pametniji od mene, a to je Ivo Andrić koji je 
rekao: "Nije najveća budala onaj koji ne umije da čita, nego onaj koji misli da sve što je pročitao je 
istina". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:26:45) 
 
 Hvala vam poslaniče Mugoša. 
 Posljednji iz ovog kruga u ime poslaničkih klubova, predstavnik posebnog Kluba poslanik 
Goran Danilović. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (21.02.19 13:26:57) 
 
 Uvaženi građani, koleginice i kolege, gospodine predsjedniče, 
 Danas je riječ o aferi Koverat ili Koverta, kako ko izgovara u Crnoj Gori. Meni je simbolično 
ne to što se na snimku vidi da neko uzima kovertu nego što, izvinite, a najviše ja, prethodno i ako 
ne zna zbog čega treba da sačeka,  provjeri je li slobodan džep, to se vidi na snimku, što će reći 
da nije neočekivano. Svi znamo da se na takav način vlada. 
 Ali, ja vas pitam sad kao uvažene kolege, opet pokušavajući hiljaditi put u ovom domu - šta 
treba javno da se prikaže pa da neko snosi odgovornost. Kako sljedeći put braniti kad se učini više 
od ovoga? Znate li ko je preuzeo kovertu? Generalni sekretar predsjednika Crne Gore. Ima li 
moralne odgovornosti bivši gradonačelnik Podgorice, jedan od gradonačelnika pod istragom? Šta 
se dešava uvažene kolege, šta će biti sljedeći put, šta je stalo u ono pismo? Pošteni i slobodni 
izbori, sloboda, budućnost, evro integracije. Uvaženi gospodine Han, jesmo li vas obavještavali 
tokom 2016. godine da se radi nezakonito? Šta ste vi učinjeli u međuvremenu? Je li ova koverta 
problem Crne Gore ili je problem Evropske unije?  
 Predsjednik Crne Gore kaže da je u međuvremenu razgovarao sa svojim generalnim 
sekretarom i da ga je on obavijestio da je sve u redu. Treba da napominjem kako u Evropskoj 
praksi postoje slučajevi da se za  nogo manje, za sumnju podnese ostavka, da je jedan veliki 
Helmut Kol otišao sa mjesta na kojemu je bio i preporodio veliku Njemačku samo zbog toga što, 
po zakonu, je imao pravo da ne otkrije sponzora, ali mu Njemci to nikad nijesu oprostili. Ovdje 
nema zakona. Onamo u onoj koverti su sve vaše pobjede i svi naši porazi i nemojte nikad to da 
zaboravite.  
 Ja ne želim da pričam o onome što je bilo nego iz ovoga da prije svega mi kolege iz 
opozicije izvučemo nauk - javno u ime Ujedinjene Crne Gore, a siguran sam da imam pravo da to 



kažem i u ime našeg poslaničkog kluba vam saopštavam ili će se stvari promijeniti ili će Evropska 
unija podržati da imamo tehničku prelaznu vladu, vladu državnog jedinstva koja će najmanje 
godinu dana pripremati nove izbore ili smo mi dužni, uvažene koleginice i kolege, da bojkotujemo 
svake sljedeće izbore i da ne lažemo građane da mi možemo, da je trenutak - izvolte s kovertom, 
pa s kovertama, pa u slobodu, pa u jednopratijski sistem. Ja više ne pristajem, ne želim da se 
mjerim snagom sa kolegama iz opozicije i da varam građane kako je sve u redu. Ovdje nije u redu 
ništa. Ono je jedna od uhvaćenih, jedno od uhvaćenih pisama. A šta je sa onim neslikanim, šta je 
sa onim nefotografisanim.  
 Više bih cijenio gospodinu Đukanoviću da je rekao - Da, ja i gospodin Duško Knežević smo 
bili prijatelji. Zvuči tako otužno, zvuči tako kompromitantno, ali i to ga je, ako smijem da kažem, 
Bog nagovorio da znaju ostali koji su davali novac koliko ih cijeni kao prijatelje. Da je kazao - Da, 
bili smo prijatelji. Jer vas pitam je li moguće da neprijatelji, neko ko nije u vašoj posrednoj, 
neposrednoj blizini izdvoji za vas u tehničkom smislu garanciju od milion i po, da vam plaća 
odmore na najskupljim destinacijama. Pa šta je za vas prijateljstvo? Šta je za vas prijateljstvo? Ja 
ni danas ne mogu  da se odužim onima koji su mi u studentsko vrijeme znali pomoći dok dobijem 
studentski kredit i ne znam koliko puta trebam da im vratim to što su mi pritekli u pomoć kad mi je 
bilo teško, a predsjedniku Đukanoviću je bilo teško. Đe da skupite milion i po evra odjedanput ako 
hoćete da se bavite biznisom? Pa tako možemo i mi da se bavimo biznisom. Kome je Bog otac 
lako mu je biti svetac. 
 Gospodo, uvažene kolege iz opozicije, uvaženi građani, pozivamo sve svoje prijatelje, 
simpatizere, članove, koliko nas je god da izađemo na ulicu i da mudro, onako kako to nikad 
možda do sad nijesmo radili, tražimo slobodu i pravo na čast u Crnoj Gori, već u subotu svi u ime 
nas ovdje iz nezavisnog Kluba poslanika .... slagati se i neslagati sa organizatorom. 
 Završavam sa jednom rečenicom. Uvažena gospodo, vaši visoki funkcioneri su uzimali 
novac i za to nisu kažnjeni. Vi više nemate pravo nikoga da progonite. Za mene ste ovih dana po 
vašoj tužbi naložili istragu da sam zloupotrijebio podatke iz 2016. godine. Ako hoćete da mi učinite 
čast, učinićete mi najveću da me vi, upravo vi, po vašoj tužbi osudite i presudite. Neću se braniti. 
Ovo je moja i vaša Crna Gora, rado bih otišao na pravdi boga da robijam, ali to govori o vama. Vi 
ne možete nikome da sudite, nikome da držite moralnu pridiku. Meni lično, nama ovdje, sigurno 
ne. Hvala vam lijepo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:32:46) 
 
 Hvala i vama. 
 Poštovane kolege, završili smo prvi krug uvodnih izlaganja u ime klubova poslanika i sada 
prelazimo dalje na raspravu. 
 Prvi za riječ se javio poslanik Petar Ivanović, a neka se pripremi poslanik Milun Zogović. 
 Izvolite poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (21.02.19 13:33:07) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani Crne Gore, uvaženi predsjedavajući, kolege poslanici, 
 Kao što vidite  poslanici Demokratske partije socijalista su u Skupštini Crne Gore, svi do 
jednog. DPS nije pobjegao od dijaloga, tražili ste da pričamo i evo nas da pričamo kao i uvijek do 
sada.  
 Od konstituisanja ovog saziva poslanici DPS-a rade svoj posao punom parom. Zna 
crnogorska javnost da upravo opozicioni poslanici nijesu dolazili u parlament da razgovaramo, i 
što je mnogo važnije da radimo svoj posao. Zato ne stoji jedna od teza da DPS odbija da 
razgovara. Čuli smo i drugu, za mene iznenađujući, da naši preci, naša čast, naš moral nije imao 
nikakvu ulogu u obnovi nezavisnosti, nego odluka Kasacionog suda. Zaboravili smo da je odluka 
Kasacionog suda donijeta dvije godine nakon što je potpisan Beogradski sporazum. Ali, onaj ko je 
o tome govorio zaboravio je da je kazao sljedeće, citiram: "Neuobičajen je način na koji je 



italijanski ministar finansija prejudicirao nečiju krivicu". To nije profesionalno, to se kosi sa 
pravilima istražnog postupka i to nam govori da se radi o političkom pritisku, da se radi protiv ideje 
nezavisne i međunarodno priznate države Crne Gore. Sada ne razumijemo da li je gospodin 
Medojević lagao tada kada je to kazao ili danas kada je iznova obmanjivao crnogorsku javnost. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:34:51) 
 
 Molim vas, samo bez dobacivanja. 
 Nastavite poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (21.02.19 13:35:03) 
 
 Samo mi malo vratite vrijeme. 
 S druge strane ne vidim da su prisutni svi koji su tražili današnju raspravu. Zahtijevati 
raspravu a na nju ne doći, može da ukaže na dvije stvari ili na strah od dijaloga jer svaki dijalog o 
bilo kojoj temi se ipak mora zasnivati na činjenicama ili da su se pojedini potpisnici inicijative, 
suočeni sa svojom prošlošću, razvojem događaja i do sada prezentovanim argumentima u 
međuvremenu predomislili i shvatili, prije svega, prave političke konsekvence svoje inicijative.  
 Šta je zamisao inicijatora današnje rasprave? Najjednostavnije rečeno, namjera je da se 
produbi nezadovoljstvo jednog dijela građana Crne Gore ne bi li se na taj način opozicija primakla 
korak bliže vaninstitucionalnoj promjeni vlasti. Svi dosadašnji pokušaji opozicije da pobijedi na 
institucionalan način završili su fijaskom, porazom, neuspjehom. Kada ne ide institucionalno, jedini 
način je da se proba vaninstitucionalno. Kada se u Vladu ne može ući na normalan način voljom 
građana onda se to pokušava novom aferom jer dosadašnje nijesu dale rezultate. Zato je prvi 
paradoks sazivanja današnje sjednice pokušaj da se institucije koriste u vaninstitucionalno 
djelovanje.  
 Drugi paradoks je da u svojoj tobožnjoj borbi za uspostavljanje principa inicijatori današnje 
rasprave zapravo bježe od principa. Kako drugačije da građani Crne Gore razumiju da je važno da 
se u Skupštini Crne Gore raspravlja o 47.500 eura za koje je shodno važećim zakonima pokrenut 
postupak od strane više crnogorskih institucija, ali nije važno da se raspravlja o 15 miliona dolara 
koje su od strane istih institucija identifikovane da su nelegalno ubačene u Crnu Goru, kao i da su 
ova sredstva korišćena za finansiranje kampanje jedne opozicione političke grupacije. Zar mislite 
da smo zaboravili i one milione prije toga koje je Koštunica uz pomoć pojedinih tajkuna iz Srbije 
nelegalno ubacio u Crnu Goru i njima finansirao pojedine opozicione partije?  
 Kako da građani Crne Gore razumiju princip da, prema mišljenju inicijatora današnje 
rasprave, Specijalni državni tužilac izvanredno radi svoj posao kada preduzima zakonom 
propisane radnje prema nekadašnjem predsjedniku bivše države, bivšim predsjednicima Opštine 
Budva, gradonačelnicima Bara, Nikšića i Berana, službenicima policije ili poslaniku iz redova DPS-
a, ali nikako ne radi svoj posao kada na osnovu istog zakona preduzima propisane radnje prema 
predstavnicima Demokratskog fronta. Kako da građani razumiju da se član ovog uvaženog doma 
javno hvali da kreira i vodi kampanju licu za kojim je raspisana potjernica zbog teških djela protiv 
države i građana Crne Gore, i da istovremeno poziva na proteste građane koji su oštećeni upravo 
od lica kojem pomaže. Kako da građani razumiju da se visoki funkcioner SDP-a zori se po Herceg 
Novom kako je od Opštine kojom upravlja grupa opozicionih partija uspio da naplati gotovo 60.000 
eura za posao koji je ugovoren u vrijeme kada je ovim gradom upravljala Socijalistička narodna 
partija, a koji zaključuje četiri godine kasnije s visokim funkcionerom Demokrata i da se svi 
zajedno SNP, SDP ...(Prekid).. obruše na DPS koji ukazuje na to da ugovor nije moglo potpisati 
lice koje je prethodno prenijelo svoja upravljačka prava. Ne možete prenijeti prava drugome i 
nastaviti da koristite prava koja ste prenijeli. Kako da građani razumiju princip da Agencija za 
sprječavanje korupcije ne valja i da ne zna da radi svoj posao kada od 2016. godine do danas 
pokrene 486 prekršajnih postupaka od čega 141 protiv političkih subjekata i odgovornih lica u 
njima i izrekne kazne u ukupnom iznosu od 135.680 eura. Ništa od ovoga se ne odnosi na DPS 
koji je u istom periodu kontrolisan osam puta, ali zato zna da radi svoj posao kada primijeni isti 



zakon i kazni DPS maksimalnom kaznom od 20.000 i naloži vraćanje u budžet sredstava koja 
nijesu evidentirana u izvještaju. Ovo principijelno zalaganje za neprincipijelnost nije zabilježeno u 
Evropi. Naravno, tu su uvijek isti i dobro poznati dežurni protiv DPS-a mediji i NVO slični i 
rastegljiviji od gumerabike. 
 Treći paradoks današnje rasprave jeste neshvatljiva lakoća unižavanja Crne Gore kao 
države, njenih institucija, pa i građana od strane onih koji su se krili u gepecima automobila bježeći 
van zemlje, a prije toga plakali po partijskim kabinetima s jedne strane i uočiljivo  poštovanje koje 
prema istoj Crnoj Gori iskazuje ogroman broj državnika, političara i lidera različitih institucija. 
Prosto čovjek ne može da se ne zapita da li govorimo o istoj Crnoj Gori, da li svi vidimo što je 
napravljeno u našoj zemlji za veoma kratko vrijeme. Da li imamo intelektualne hrabrosti, časti i 
poštenja da jedni drugima priznamo da smo obnovili nezavisnost, postali punopravna članica 
NATO-a, otvorili gotovo sva pregovaračka poglavlja, uredili pitanje granica sa svim susjedima, da 
kao država redovno izmirujemo sve kreditne obaveze, da bilježimo dobre stope privrednog rasta. 
Naravno, ima i problema, a gdje ih nema, ali nema ih samo u politici. Ima ih u medijima koji se 
rijetko bave predstavljanjem dobrih, uspješnih i pozitivnih primjera kakvih ima u Crnoj Gori, ali se 
zato utrkuju da u svoje emisije ugoste lice za kojim je raspisana potjernica i daju mu prostor kao 
da je u najmanju ruku dobitnik neke prestižne međunarodne nagrade. Problema ima i u civilnom 
sektoru u kojem se veoma mali broj nevladinih organizacija iskreno i istinski bori za ono što je 
suština postojanja ovakvih organizacija dok pojedine evropske institucije izdašno finansijski 
nagrađuju uvijek iste nevladine organizacije koje se bore protiv vlasti, ali ne institucionalno, kroz 
izbore, već u sprezi s opozicionim partijama, pojedinim medijima, pa čak i drugim državama. To 
više nikog ne čudi. To je postalo normalno.  
 Bez obzira na paradokse o kojima sam govorio, kao odgovorna partija prihvatili smo da 
danas sučelimo argumente na jedan kulturan i civilizovan način, uz iskrene želje da prepustimo 
kao i uvijek do sada građanima Crne Gore ...(Prekid)... Nećemo prihvatiti podmetanja, dvoličnost i 
licemjerje. Znamo i mi dosta toga. Ako bude potrebno podijelićemo s javnošću makar dio naših 
saznanja. Ne očekujemo da ćemo se tokom današnje rasprave složiti oko brojnih pitanja, ali kao 
članovi Skupštine Crne Gore, najvećeg zakonodavnog tijela u zemlji u kojoj živimo, koji gradimo i 
na koji smo ponosni moramo se složiti u jednom. Institucije koje smo stvarali uz podršku partnera 
iz Evrope i svijeta treba da, bez izuzetka, rade svoj posao u skladu sa zakonom koji smo sami 
donijeli. Samo na taj način možemo dati puni doprinos njihovom daljem snaženju i podizanju 
svijesti da pred zakonom svi moraju biti jednaki i jednako odgovarati za sve što je učinjeno 
suprotno zakonu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:42:11) 
 
 Hvala vam, poslaniče Ivanoviću.  
 Samo kao primjer, vi ste iskoristili od preostalog vremena DPS-a dodatnih četiri minuta. 
Takođe, pošto sam upozoravao poslanike, vi ste upotrijebili uvredljivu riječ prema poslaniku 
Demokratskog fronta. Ne moram sada da ponavljam to, rekli ste da li ste lagali tada ili sada. 
Pomenuli ste imenom i prezimenom. Poslaniče Medojeviću, samo vi sačekajte, sada ću dati 
kaznenu repliku, ali vas upozoravam da će tako biti prema svima koji vrijeđaju poslanike ili 
vrijeđaju uopšte ličnosti u političkom životu Crne Gore.  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (21.02.19 13:43:07) 
 
 Uhvatili ste me, kolega. Ja sam kleptoman koji krade naočare i mobilne od svojih kolega. 
Bio sam član Upravnog odbora Hipo Alpe Adria banke koja je presuđena da je osnovana za pranje 
para balkanske mafije. Radio sam biznis planove za šefa narkokartela sve do jednog biznis plana 
koji je uložio u Crnu Goru  ja sam radio te biznis planove. Bio sam u avionu kada je taj šef 
narkokartela bježao iz Crne Gore. Je li sve ok? Dakle, ja sam taj čovjek koji je radio biznis planove 
za pranje para s Arapima.  



 Ono što građani Crne Gore treba da znaju, kada se otvore dosijei službe državne 
bezbjednosti i kada se sazna u Crnoj Gori ko je šta radio, a vrlo je blizu to, evo insajderi počinju iz 
vaših redova da objavljuju dokaze. Dakle, ja sam rekao da je milion i po eura opran 2007. godine 
preko Pireus  banke, smijali ste se. Rekao sam da je 7,3 miliona eura Đukanović uzeo korupcije u 
Telekomu. Smijali ste se.  Prof. Radulović i ja smo rekli da je u A2A bilo, takođe, reketa i pranja 
novca. Sada se dokazi pojavljuju.  
 Dakle, ako ste vi kolege iz DPS-a odlučili da vas ovaj kolega brani za koga svi u Crnoj Gori 
znaju ko je i šta je i slobodno, ako vi mislite da vi predstavljate jednu Crnu Goru, a ja drugu Crnu 
Goru odmah to prihvatam. Dakle, ja sam kleptoman, pisač biznis planova šefu narkokartela. Dobro 
pazite što vam sada kažem, ja sam pisao sve, ja sam pravio operaciju u Hipo Alpe Adria banci da 
s Prvom bankom razmjenjujem loše kredite i da perem pare. Ovdje postoje dokazi za sve ovo što 
pričam. Dakle, ja sam kriv. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:45:07) 
 
 Hvala vam, poslaniče Medojeviću.                       
 Sada riječ ima poslanik, ne možete, nemate pravo. Sada riječ ima poslanik Milun Zogović, a neka 
se pripremi poslanik Željko Aprcović. Izvolite.   
 Traži poslanik Rudović komentar u ime kluba, na to imate odgovor. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (21.02.19 13:45:43) 
 
 Pa lijepo, poštovani građanke i građani Crne Gore, mi danas gledamo ko brani lik i djelo 
svog predsjednika. Petar Ivanović, bravo gospodine Ivanoviću. Vi sebi dajete za pravo da govorite 
o licemjerju i dvoličnosti. Sjajno. Crna Gora vas je upoznala na primjer, gospodine Ivanoviću 2014. 
godine još. I mi ovdje postavljamo pitanje Vrhovnom državnom tužiocu zašto vas i on nije bolje 
upoznao. I vi ste primjer gospodine Ivanoviću zbog čega u zahtjevu za sazivanje ove sjednice mi 
tražimo od Vrhovnog državnog tužilaštva i od Specijalnog državnog tužilaštva da radi svoj posao. 
Da li se gospodine Ivanoviću vi ikada zacrvenite. Je li vam ikada imalo neprijatno?  
 E sad ću ja podsjetiti građane Crne Gore ko je ovdje sebi dao za pravo da drži lekcije 
nama. Gospodin Petar Ivanović koji je 2009. godine putovao u Švajcarsku. Kako? Avionom sa 
kartama koje mu je platio šef narko kartela Darko Šarić. Gospodine Ivanoviću, vi ste po listingu do 
kojeg su došli i istraživački novinari i nevladine organizacije, a  vama je to dobro poznato, 17. 
novembra 2009. godine bili korisnik dvije avio karte na putovanju na relaciji Podgorica - Pariz - 
Ženeva - Podgorica. Zajedno sa kim? Sa Jovicom Lončarom. Gospodo, šta se desilo sa Jovicom 
Lončarom u međuvremenu i sa bratom Darka Šarića? To je slika i prilika našeg pravosuđa i našeg 
tužilaštva. Oni su gospodo oslobođeni optužbi za pranje novca, za pranje preko 20 miliona eura. 
 Dalje, gospodine Ivanoviću, da vas podsjetim i sve građane Crne Gore i sve nas ovdje da 
znamo sa kim imamo posla. Vi ste gospodine Ivanoviću na vašoj adresi primili punomoćje od 
kompanije Adriatik ovelsi holdins za advokaticu Zoricu Đukanović. Od koga? Dakle, panamska 
kompanija čiji je vlasnik sestra Darka Šarića. Vi ste, gospodine Ivanoviću..... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:48:46) 
 
 Hvala vam poslaniče. Poslaniče Rudoviću isteklo je vrijeme komentara. 
 Odgovor na komenar ima Petar Ivanović. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (21.02.19 13:49:03) 
 
 Predsjedniče, teško je u kratkom vremenu odgovoriti na sve neistine koje su se čule, ali me 
zanima proceduralno po kom osnovu se javio poslanik Rudović, samo da mi to neko protumači. A 



da komentariše izlaganje, dobro, dobro. Drago mi je da se prepoznao u mom izlaganju i da se 
zbog toga javio.  
 Gospodine Rudoviću, vi dolazite iz onog medija koji je lansirao priču kako je meni neko 
drugi kupio kartu, ne na relaciji Podgorica - Švajcarska, nego na relaciji Podgorica - Francuska. 
Takođe vi drugujete sa onim nevladinim organizacijama koje su se ismijavale po Crnoj Gori kako 
na mojoj karti piše, zamislite mr Petar Ivanović, a ja sam dr Petar Ivanović, pa se razvijala teza 
kako sam poništio doktorat i magistrirao samo zbog te karte. 
 Ali da vas rastužim, u evidenciji koju imam i dalje postoji karta koju sam ja kupio, jer moje 
karte niko drugi nije kupovao, a razlog odlaska u Pariz bio je sa kompanijom Kolas, vrlo uglednom 
evropskom kompanijom koja je na vašu žalost nakon toga došla u Crnu Goru i pobijedila na 
javnom tenderu.  
 Što se tiče punomoćja ajmo da rasčistimo i tu misteriju. Tako je. Ja sam mjesec dana prije 
nego što sam dobio punomoćje imao trostruki prelom noge, nastavio sam da radim kući, moja 
adresa za prijem pošte bila je kuća gdje živim. Dobio sam koverat, otvorio sam ga, tamo je pisalo 
predati advokatu, predao sam advokatu i to je sve.  
 Imate li neki problem sa tim? Jesam li učinio neko krivičnio djelo? Jesam li učinio nešto 
protivzakonito, jesam li nekoga obmanuo. Je li to to? 
 S druge strane, kada ste se već javili objasnite građanima Crne Gore kako ih pomažete, 
kako ih vi pomažete. Da li vi dovodite građane u zabludu tako da jednog čovjeka koji je na 
potjernici  pomažete što mu vodite kampanju da bi onda tim istim građanima rekli - dođite u 
subotu, u nedjelju na proteste. To nije licemjerje, je li? To je profitabilno. Da li vi i vaša kompanija 
ispunjavaju sve zakonom predviđene obaveze prema državi u kojoj živite. Hoćemo li malo o tome 
da pričamo? Da li hoćete da pričamo o onome što je saučesništvo, o čemu je govorio i specijalni 
državni tužilac, hoćete li o tome da pričamo? Ili vi smatrate da sam pogriješio time što sam kazao 
u ovom uvaženom domu ono što sva Crna Gora zna i što je istina, uostalom to ste kazali vi sami 
nijesam ja ništa otkrio, sami ste se zorili s tim. Nijesam ja ništa u svom govoru kazao što niste svi 
vi ovdje rekli sami, samo što sam se pažljivo pripremao za diskusiju, pisao sam govor, pogledao 
sam stenograme, pogledao sam komentare po novinama. Ja tako zamišljam jednu ozbiljnu 
diskusiju. Ja ne zamišljam da je ozbiljna diskusija tako što će neko da kaže - ej građani Crne Gore 
vi ste dobili nezavisnost zbog toga što .... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:52:08) 
 
 Hvala vam. 
 Isteklo je vrijeme. Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Milun Zogović, a neka se pripremi poslanik Željko Aprcović. Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (21.02.19 13:52:19) 
 
 Poštovani građani,  
 Mnogo ognja pod malijem loncom al` će prsnut, al` će prosut mlijeko. Tako je svojevremo 
označio jednu situaciju pjesnik čije ime ne žele da čuju predstavnici nosećeg stuba vlasti u Crnoj 
Gori. Zato zakonodavni organ danas ne smije ložiti preveliki oganj samo pod jednom kovertom u 
kojoj je grešni Migo prenio nešto novca sa jednog na drugo mjesto. Čorbom iz tog lonca treba da 
peremo ruke svi koji su na ovom prostoru djelovali u ekonomiji ološa, u vremenu globalizacije 
zvane novi svjetski poredak. Zato je nemoguće odvojiti stalnog predsjednika Demokratske partije 
socijalista i povremenog premijera, predsjednika i biznismena Mila Đukanovića od njegovog 
prijatelja, ličnog i političkog finansijera i ekonomskog partnera Duška Kneževića. Jer, sve istine o 
tajkunu Kneževiću direktno inkriminišu njegovog partnera Đukanovića i potvrđuju da je Đukanović 
zapravo bio samo najobičnije oruđe u tajkunskim rukama. Poredak takozvane ekonomije ološa 
primijenili su mladi, lijepi i pametni pod najmutnijim iskazima - razvojna filozofija, iskrivljeni izraz 
filozofije novog razvoja, antibirokratska revolucija maska za sljedeću parolu- Snaga države, 
višepartizam, pa monopol jedne partije kao omča vođe. Društvena svojina definisana kao svačija i 



ničija kako bi bilo opravdano zauzimanje bilo kakvim postupcima.  Mi znamo kako je jedino 
objašnjenje za sve što je činila finansijska oligarhija udruženih posjednika državne vlasti i kapitala. 
Oni su proglasili državnim posjedom sve što nije za nebo vezano pa kao upravitelja proglasili 
Vladu, a nju sastavlja vođa tako da Vlada vođu imenuje za šefa Savjeta za privatizaciju koji zatim 
postupa po svetom pravilu - Mi znamo kako. 
 Kritika pređenog puta mogla bi da prikaže istinu ali mi živimo u vremenu poslije istine. Zato 
je sada izbačeno na tržište sve čega ima i čega nema, a domovinu su na parčad raskubali 
zainteresovani investitori. Istorijske ličnosti u vidu spomenika postavljaju se kao čuvari sadašnjih 
gospodara kako bi im oni nadomjestili izgubljeno dostojanstvo. Na tržištu je istorija, nacija, religija, 
obrazovanje mladih, čak i arhivski dokumenti i muzejski eksponati. Zloupotrebe u Elektroprivredi 
se pokrivaju na teret poštenih potrošača. Sjećate se kako je Mašanu nuđeno da prelomi u mozgu 
pa neće plaćati dugove za struju. Urbanizam je izokrenut na glavu, prvo moćnik stavi prst gdje želi 
da gradi, kao što je slučaj sa kućom na Gorici, pa se onda oko njegovog prsta crta urbanistička 
parcela, a zatim partijska većina proglasi urbanisitčki plan. Poznati publicista Loreta Napoleoni u 
knjizi Ološ ekonomija - Tamna strana novog svjetskog poretka, iskazala je sledeću misao: 
Moramo spriječiti sumrak politike i pregovarati o socijalnoj pravdi i sklapanju novog društvenog 
ugovora. Da bi smo uspjeli u tome potrebna nam je svijest koja se stiče samo prevazilaženjem 
zabluda koje je stvorila ekonomija ološa i samo tako možemo da biramo i određujemo okvire 
angažovanja. Naš pjesnik kaže - ne primaj ništa što ne zaradiš vrelim znojem, ništa čime se milost 
koristi nadima, čemu pred svakim i svagda ne možeš reći moje, jer nije jak onaj što daje nego onaj 
što ne prima". 
 Gospodo iz vlasti, građani su sve ovo prepoznali. Strah od režima je pobijeđen, to vam 
jamče nepregledne kolone građana spremnih da se izbore za slobodu. Bilo bi dobro da i vi 
shvatite i time olakšate i sebi i Crnoj Gori, vrijeme je za tehničku vladu koja će sprovesti 
nadogradnju izbornog zakonodavstva i obezbijediti ambijent za slobodne izbore. Što prije to bolje, 
da ne bi ste ponovo kidali  čemprese, jer je izvjesno da više neće biti prilike da bude po vašem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 13:57:21) 
 
 Şada riječ ima poslanik Željko Aprcović, neka se pripremi poslanica Ljiljana Đurašković. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (21.02.19 13:57:32) 
 
 Zahvaljujem uvaženi predsjedniče. 
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, koleginice i kolege poslanici, uvaženi vrhovni 
državni tužioče, 
 Ja ću svoju diskusiju početi na osnovu onoga što sam čuo u prethodnom periodu od kolega 
poslanika upravo obraćajući se mojim sugrađanima, odnosno i građanima Crne Gore u dijelu koji 
se tiče institucionalnog kreiranja ambijenta u Crnoj Gori koji će doprinijeti da Crna Gora vrlo brzo 
bude punopravna članica Evropske unije. Ne mogu zaboraviti početak oktobra 2015. godine kada 
smo jednom respektabilnom većinom izabrali vrhovnog državnog tužioca, kada smo kasnije kroz 
zakonsku infrastrukturu donijeli rješenja kojim smo i vrhovnom državnom tužiocu shodno 
ustavnom položaju tako i specijalnom glavnom tužiocu dali ovlašćenja da postupaju sa Ustavom i 
sa zakonom i ne mogu da zaboravim scene iz ovog parlamenta kada je specijalni glavni tužilac 
ovdje obrazlagao određene krivične prijave, odnosno određene postupke koji su sprovođeni protiv 
visokopozicioniranih članova Demokratske partije socijalista. Sa druge strane bile su salve 
aplauza. Razmišljalo se o specijalnom glavnom tužiocu kao čovjeku koji ima kapacitet zajedno sa 
vrhonim državnim tužiocem da ono što jeste sticanje imovine izvršenjem krivičnog djela vrati u 
legalne tokove, odnosno vrati građanima Crne Gore. Došli smo do toga da je specijalni glavni 
tužilac obrazlažući Izvještaj o radu Tužilaštva u dijelu koji se odnosi na nadležnost specijalnog 
tužioca dao ovdje određene naznake, uvode, parametere kako i na koji način je u prethodnom 
periodu postupao i koliko je para vraćeno u državni budžet, odnosno koliko je para vraćeno 
poreskim obveznicima Crne Gore. 



 Do čega danas dolazimo, građani Crne Gore? Da ne vjerujemo istim tim institucijama kojim 
smo vjerovali u prethodnom  periodu. Tu ne mogu preskočiti ni Agenciju za antikorupciju, gdje smo 
zajednički donosili zakon, gdje smo zajednički usvajali najbolja moguća rješenja i Zakon o 
sprečavanju korupcije koji je kreirao nevladin sektor. Do čega sad dolazimo? Da mi isti koji smo 
zajednički donosili ta zakonska rješenja nemamo povjerenja u institucije sistema. Na žalost 
gospodo moram vas razuvjeriti u toj vašoj tezi koja se besprizorno želi plasirati građanima Crne 
Gore u smislu nefunkcionisanja institucija sistema države Crne Gore. Institucije države Crne Gore 
funkcionišu u skladu sa Ustavom i zakonom, a što pokazuju i radnje koje je specijalni glavni tužilac 
u prethodnom periodu sproveo u smislu rasvjetljavanja svih detalja takozvane afere "Koverat" i 
afere "Atlas". Imali smo priliku da kao građani ili kao poslanici čujemo šta specijalni glavni tužilac 
govori u jednoj živoj kontakt emisiji razmjenujući argumente kako i na koji način je dolazio do 
dokaza u određenim predmetima, a pri tom se ograničavajući da određena dokazna sredstva, 
odnosno određeni dokazni materijal nije u prilici, zbog toga što mu to zakon ograničava, da ga 
prezentira građanima Crne Gore.  
 Uradio je izviđaj, sproveo je određene istražne radnje, donio naredbu za sprovođenje 
istrage koja će nakon sveukupnog dokaznog materijala, smatram, rezultirati kvalitetnim optužnim 
predlozima. Tri su segmenta, odnosno, sloja ove afere koju želite da prikažete građanima  na 
način na koji prikazujete, ekonomski, politički i pravni. Smatram, da je jedina želja, a što su 
građani Crne Gore i prepoznali, da je želja inicijatora današnjeg zasijedanja parlamenta van 
institucionalni dolazak na vlasti. Zbog čega tako razmišljam? Demokratska partija socijalista sa 
koalicionim partnerima je prihvatila da izađe, da ukrsti argumente, a pri tom da da svim onim 
institucijama sistema punu podršku zbog toga što, podvlačim još jedan put, zajednički smo ih 
gradili od 2006.godine. Neselektivnost u postupanju, potpuna primjena i Ustava i zakona, ali 
potpuna primjena Ustava i zakona kad se radi o 47 i po hiljada eura i kad se radi o 15 miliona 
dolara koje su nelegalno upumpane ... koleginice ja nikoga ne prekidam, izvinite molim vas... pred 
izbore 2016.godine.  
 Šta se želi postići sa ovim? Destabilizacija svega onoga što je Crna Gora uradila u 
prethodnom periodu i stvaranje lažne slike prema evropskim kolegama u smislu onoga što jeste 
jedini cilj, nadam se svih nas koji sjedimo u parlamentu, a naročito građana Crne Gore koji će 
osjetiti te benefite, pristup Evropskoj uniji, jer smo mi zadnja dionica i najbolji primjer onoga što 
jesu usvajanje evropskih, demokratskih tekovina na teritoriji Crne Gore. To ne mogu spriječiti ni 
oni koji bi to stvarno željeli. Samo za kraj da kažem još dvije rečenice. Mi smo ishitreno 
2011.godine ukinuli klevetu. Uradili smo dekriminalizaciju klevete, pri tom nijesmo vodili računa o 
ličnim pravima, zaštiti ličnih prava svakog pojedinca. Nismo dalje reformu napravili. Do čega smo 
doveli, da takozvani slobodni mediji, nevladin sektor mogu podmetanjem, lažju, licemjerjem da 
kreiraju ambijent ‚koji suštinski ne odgovara ambijentu u kojem danas Crna Gora živi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:03:31) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanica Ljiljana Đurašković, a neka se pripremi poslanik Obrad Mišo 
Stanišić. 
 Izvolite, poslanice Đurašković. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (21.02.19 14:03:42) 
 
 Zahvaljujem gospodine predsjedniče. 
 Poštovani građani, afera "Koverat" predstavlja personifikaciju i ogledalo našeg društva i 
naših života. Zato ću se isključivo obraćati vama. U toj koverti nalaze se zarade svih otpuštenih 
radnika, žrtava tranzicije zbog zatvorenih fabrika i preduzeća koji su otpušteni bez plata i 
otpremnina. Nalaze se ukinute nadoknade za 22 hiljade majki Crne Gore, nalaze se radna mjesta 
za našu odškolovanu djecu koja trbuhom za kruhom taj kruh, hljeb, traže u tuđini, jer ovdje ima 
mjesta samo za odabrane. Pojedine državne ustanove postaju dinastija ustanove, porodične 



ustanove, tu nema mjesta za druge. Nalazi se i novac za vaše ljekove koje plaćate kao suvo zlato, 
a u toj koverti možete naći i sms poruke čijim sakupljanjem liječimo bolesnu djecu po inostranstvu. 
Umjesto bioskopa i pozorišta po gradovima Crne Gore otvaramo narodne kuhinje, jer nam građani 
žive na samom rubu egzistencije. Svaki treći zaposleni radnik prima ispod 300 eura a minimalna 
potrošačka korpa po zvaničnoj statistici za mjesec novembar 2018.godine iznosila je 640 eura, a 
prosječna plata 513 eura. Napominjem da više od 70.000 zaposlenih u Crnoj Gori prima 
minimalnu platu od 193 eura. Takođe, minimalnu penziju od 125 eura prima blizu 10.000 
penzionera. Treba biti mađioničar i preživjeti od prvog do prvog. U Crnoj Gori je ubjedljivo najniža 
minimalna zarada u regionu, a kao paradoks porezi i doprinosi su najveći u regionu zato veliki broj 
poslodavaca i ne želi da prijavi svoje radnike i tako cvjeta rad na crno, ljudi su primorani da tako 
žive i rade.  
 Poštovani građani, na svojim kućnim budžetima osjećate da plaćamo najskuplju struju za 
domaćinstva od svih zemalja Balkana. Samo za gubitke na distributivnoj mreži u toku prošle 
godine građani su platili 7,6 miliona kroz račune, a od svakog vašeg mjesečnog računa oko 10% 
ide na obnovljive izvore energije, a zna se kome to ide. Takođe, u toj koverti nalaze se i vaši 
krediti za stambenu izgradnju za koje morate da spremite brdo papira i da platite i vratite svaki 
cent i to sa visokom kamatom dok miljenici režima dobijaju nepovratne kredite, a već imaju i kuću i 
po nekoliko stanova.  
 Godinama je Demokratski front ukazivao i govorio na sve ovo, ali nam niste dovoljno 
vjerovali. Proglašeni smo za teroriste i neprijatelje naroda, a Demokratski front govori i govoriće 
samo istinu i zato vjerujte Demokratskom frontu. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:07:19) 
 
 Hvala vam, poslanice Đurašković.  
 Znači, sada riječ ima Obrad Mišo Stanišić, a neka se pripremi poslanik Neđeljko Rudović.  
 Izvolite, poslaniče Stanišiću. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (21.02.19 14:07:32) 
 
 Hvala vam gospodine predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Evo i danas imamo jednu inicijativu od jedne političke grupacije koju je prihvatio i dio 
opozicije, prije svega Demokratski front. Prije svega, jedna politikanska inicijativa, politikanski 
zaključci. Reći ću zašto.  Radi se o jednoj orkestriranoj kampanji sa pojedinim tajkunskim medijima 
zajedno sa dijelom NVO sektora i dijelom političara. Neki su političari, poslanici iz ovog doma 
priznali da rade i da su u oglasnom odjeljenju čovjeka koji bježi od zakona, tog  bankarskog 
tajkuna koji je pobjegao iz Crne Gore i cio  se orkestar digao da ga spasi. Ja nigdje nijesam čuo u 
tim medijima i od tih političara da je iko rekao da treba odbjeglog tajkuna privesti pravdi i dovesti u 
Crnu Goru da odgovara pred zakonima Crne Gore. Što znači da ste se, gospodo,  stavili na 
njegovu stranu i očekujem kad dođu naredni izbori za godinu i po dana da  ćete ga, kada se 
ujedinite, staviti za nosioca liste pa će on sa vama upravljati kao što to i sada radi vjerovatno iz 
Londona jer je rekao gostujući na njegovoj televiziji i u njegovoj, kako kaže, Crnoj Gori iz koje je 
pobjegao od zakona, rekao je da jedino njemu građani vjeruju, a da ne vjeruju vama. Prema tome, 
dobro se  zamislite šta vam je taj gospodin poručio.  
 Dalje, uvažena gospodo vi dobro znate kad se ovdje raspravljalo i kad su čelni ljudi 
Demokratske partije socijalista i zakonodavne i izvršne vlasti odgovarali pred zakonima ove 
države. Niko od političara iz Demokratske partije socijalista nije napao ni državnog tužioca, ni bilo 
koju instituciju nego smo uvijek govorili - svi smo jednaki pred zakonom i svi treba da odgovaraju 
ukoliko su skrivili. Gospodo ni za vas nijesmo rekli, ni za one protiv kojih se i sada vodi sudski 
proces  da su krivi niti ćemo dokle to sud ne kaže, ali vi dobro znate gospodo da ste specijalnog 
državnog tužioca okivali u zvijezde kad je vodio predmete protiv ljudi iz Demokratske partije 
socijalista. Čak ste išli dotle da tražite da on direktno nadzoriše izborni proces 2016. godine. To vi 



dobro znate ko je to tražio.  
 Dalje, gospodo  u četiri zaključka se pominje afera Koverta, Koverta, Koverta i Koverta i 
snimak i kaže se da snimak nije dobio politički sudski epilog. Jeste gospodo iz Socijaldemokratske 
partije dobio je, politički epilog je dobio ovdje u ovom domu kad smo glasali i raspodjela o 
tehničkom izvještaju, a sudski epilog je dobio pred sudskim instancama u Crnoj Gori i svi koji su 
se ogriješili o zakon su odgovarali, ali nigdje ne piše da su bilo šta uradili za Demokratsku partiju 
socijalista kao što se to želi da spočita. Ako smo mi proizvod snimka onda ste i vi gospodo iz 
Socijaldemokratske partije i te kako proizvod toga snimka gdje ste sa nama tada zajedno bili u 
koaliciji i bili ste zajedno sa nama na listi.  
 Dalje, gospodo želim da vam kažem nemojmo nikoga da osuđujemo prije što to državni 
organi ne kažu. Vama ne odgovara kad Tužilaštvo pokrene istragu protiv ljudi iz naše partije, 
uglednih ljudi i dobrih ljudi. Ja za Miga Stijepovića hoću da kažem ovdje da je Migo dobar i čestit 
čovjek i dobar član Demokratske partije socijalista i pokrenut je predmet. Agencija za sprečavanje 
korupcije, rekao je kolega Aprcović, je donijela zakon koji ste vi gospodo sa nevladinim sektorom 
kreirali, donešen je Zakon o antikorupciji. Donijela je presudu, osudila Demokratsku partiju 
socijalista sa najvećom mogućom kaznom na osnovu tog zakona. Ni to vam ne odgovara, a šta 
biste da nije ništa preduzela. Državni organi su sve preduzeli i sve rade, a vi se dobro vidite šta 
preuzimate i šta hoćete da uradite. Ne možemo se igrati prelazne Vlade, pa neki koji su malo bili 
ministri u Vladi izbornog povjerenja opet biše po malo da se igraju ministara. Nema gospodo, doći 
će izbori pa će narod reći svoje kao što je i uvijek govorio.  
 Ja vam opet kažem nemojte se igrati sa tuđim sudbinama, ne presuđujte onima kojima još 
nije presuđeno i ne štitite onoga koji da je prav bio bi u Crnoj Gori, ali je i sam rekao da je obio 
mnogo državnih institucija da mu spasu biznis pa kad mu to nije uspjelo onda je osuo drvlje i 
kamenje na Crnu Goru, a koje je pripremao godinama gledajući one njegove snimke i ono. Nije 
Migo Stijepović dao državne pare, dao je pare onoga kojega vi danas branite ovdje. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:12:51) 
 
 Sada riječ ima poslanik Neđeljko Rudović, a neka se pripremi poslanik Nikola Divanović.  
 Izvolite, poslaniče Rudoviću. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (21.02.19 14:13:03) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedavajući.  
 Poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Ponovo ista priča, ista matrica, mi smo mrzitelji Crne Gore, DPS jedini voli Crnu Goru, brine 
o njoj i čuva je od onih koji bi da je unište. To pitajte i to recite svim onim ljudima koji su bili u Ulici 
slobode prošle subote i koji će ponovo doći u Ulicu slobode.  
 Šta je pokazala afera "Koverta"? Manire Demokratske partije socijalista i njenih saveznika 
smo znali. Sada smo prvi put imali vrlo jasan dokument koji pokazuje šta radi DPS. Šta je zapravo 
spoznaja svih nas poslije video snimka, poslije dokumenata, a evo  tu je sa nama vrhovni državni 
tužilac, koji se tiču na primjer prodaje Elektroprivrede Crne Gore. Mi ovdje ne pričamo o 
optužbama koje se svode na tvrdnje jednog čovjeka koji jeste bio blizak Demokratskoj partiji 
socijalista po sopstvenom prznanju, koji jeste insajder. Mi ovdje govorimo o evidentnim dokazima. 
Ponašanje Državnog tužilaštva je vrlo slikovito, ali ono što je zaključak je vrlo važno i on zahtijeva 
našu reakciju kao i reakciju svakog čovjeka koji želi da živi u slobodnoj, normalnoj Crnoj Gori. Taj 
zaključak glasi, dame i gospodo, Crna Gora nam je ukradena, mi nemamo državu Crnu Goru ima 
je neko drugi, ima je klika oko gospodara koja može sve, koja radi i šta joj padne na pamet i koja 
je pri tom državni aparat prisvojila i upregla ga u svoju službu. Ne u službu građana Crne Gore i 
nas svih koji sjedimo ovdje nego u službu očuvanja te moći.  
 Mi, dame i gospodo, moramo da reagujemo, kada već ne reaguje onaj koje je zakonom 
ovlašćen za to. To je Državno tužilaštvo i to je Specijalni državni tužilac. Kada njih nemamo, a 
nemamo ih da ne nabrajam šta smo sve u posljednjih mjesec i po dana gledali crno na bijelo i koje 



smo sve informacije čuli koje su valjda zahtijevale hitno djelovanje i Državnog tužilaštva prije 
svega Specijalnog državnog tužilaštva. 
  Mi to nijesmo dobili i mi nemamo drugu opciju osim da se odupremo i da se pobunimo.  
 Dame i gospodo, ko je čovjek koji je u svim ovim dokumetnima i u svim ovim video 
snimcima i izjavama čovjeka koji je rekao da je spreman da dođe i da kaže sve, pri tom ne štedeći 
odgovornosti samog sebe.  
 Dakle, šta mi imamo kao posljedicu? Imamo činjenicu da je gospodin koji obnaša funkciju 
predsjednika Crne Gore. Ne samo što postoji udaljena sumnja, što bi rekao specijalni državni 
tužilac, nego postoji vrlo bliska sumnja da je učestvovao u kriminalnim aktivnostima.  
 Dame i gospodo, on je lagao. Ja mislim da bi gospodin Đukanović danas trebalo da bude u 
Skupštini Crne Gore. Kako je lagao i oko prvog miliona, i oko famozne firme na Kipru koju je 
osnovao da ne bi radila. Da li takav čovjek može da bude predsjednik Crne Gore? Šta je opcija? 
Prva opcija je da momentalno podnese ostavku, druga opcija je da podnese ostavku nakon 
pritiska ...(Prekid)... je suočen i sa kojim će biti suočen. U dvije rečenice ću završiti. 
 Dame i gospodo, dužnost svih onih koji žele da žive u slobodnoj Crnoj Gori je da se odupru. 
I ja pozivam sve građane Crne Gore, uključujući i članove, funkcionere Demokratske partije 
socijalista, koji vide kuda nas sve ovo vodi i koji vide zašto neko grčevito želi da zavrži vlast i moć, 
da nam se pridruže. Jedina institucija koja nam ostaje u ovakvom ambijentu je Ulica slobode. 
Oduprimo se svi zajedno ako želimo da živimo u normalnoj državi Crnoj Gori. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:18:53) 
 
 Hvala i vama. 
 Kaznena replika poslanik Daliborka Pejović. Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.02.19 14:18:58) 
 
 Uvaženi predsjedniče, ja sam mislila danas samo da diskutujem, ali vjerujte, vidite 
vjerovatno po mojoj gestikulaciji da je teško izdržati ono što danas čujemo. 
 Shvatite nas, mi smo članovi Demokratske partije socijalista, mi smo odani svome šefu, 
odnosno svome predsjedniku i teško nam je danas da slušamo da je on kriminalac, da je ovo 
ološka ekonomija, da smo mi pripadnici organizovane kriminalne grupe i da on laže. Imali ste puno 
puta do sada, imat ćete sigurno i u narednom periodu da  mu to kažete ovdje u lice, ako to možete 
i imate hrabrosti, ali nemojte zbilja na ovaj način. Morate i nas razumjeti, ja vas zbilja molim 
predsjedniče, pogotovu Vas, da o tome vodimo računa u narednoj diskusiji.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:19:44) 
 
 Imate odgovor, ovo je kaznena replika.  
 Znači, molim vas, kaznena replika. Ja neću da podučavam, mogla je da traje i duže ovako 
ste izgubili samo minut vašeg vremena.  
 Jeste htjeli proceduralno? Poslanik Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 14:20:03) 
 
 Naime, ovdje je rečeno od strane uvaženog poslanika da je gospodin Đukanović ... 
(Prekid). 
 Ja ću veoma kratko. Rečeno je da je gospodin Đukanović lagao vezano za kredit u Pireus 
banci u ovom domu. 



 Citat - predsjednik Đukanović je Mladenu Bojaniću u parlamentu rekao sljedeće: 
 Nikakvog mog kolaterala nije bilo. I ja mislim da je apsolutno dokazano. Naprotiv da 
predsjednik nije lagao ni da nije bilo njegovog kolaterala, već su taj kolateral položili neki drugi.  
 Tako da mislim ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:20:40) 
 
 Hvala. 
 Tako da ima kao što znate poslaniče ispravke navoda i ovo je iskorišćeno sad taj minut koji 
ide na račun DPS-a. 
 Sada riječ ima po ovoj proceduri poslanik Nikola Divanović, a nakon toga predstavnik 
predlagača. Kao što znate tokom rasprave mogu se javiti predstavnik predlagača i izvjestioc 
Odbor, kad god zatraže mišljenje. 
 Mi smo se dogovorili da se to ne zloupotrebljava na kolegijumu, ja ću vam dati par puta da 
se javite na taj način. 
 Izvolite poslanik Nikola Divanović. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (21.02.19 14:21:26) 
 
 Zahvaljujem poštovani predsjedniče, uvažene koleginice i kolege. 
 Podsjetio bih vas na nešto što ste možda svi pročitali posljednjih dana. 
 Dakle, ovo je po kineskom horoskopu godina svinje i Kinezima je dakle došla godina svinje  
od koje i oni očekuju prosperitet, sreću blagostanje itd. Došla je i nama, ali vjerujte da od ove naše 
godine svinje nema nikome ni prosperiteta ni boljitka.  To je evidentno. 
 Dakle, poštovani građani Crne Gore, formalni povod kao što svi znate za ovu sjednicu 
danas je "Koverta". Ali, je naravno motiv i uzrok organizovanja ove sjednice  mnogo dublji i takođe 
opšte poznat.  
 Dakle, on se svodi na to da se diskredituje predsjednik Demokratske partije socijalista, da 
se detronizuje Demokratska partija socijalista i da se poremeti put Crne Gore. Put nezavisnosti, 
put evropskih integracija. Dakle i to je jasno.  
 Očigledno ipak još jedna stvar. Da je ovo posljednji, rekao bih, najbleđi aferaški pokušaj koji 
je onako matrično postavljen još davnih godina u jednom nedjeljniku Duga kada je to, te pokušaje 
kriminalizacije i podjela ustanovila Mira Marković.  
 Prosto mi je bilo važno da vas sve na to podsjetim. Od tada traju razni oblici, razni 
modaliteti ove iste afere i vremenom se recikliraju. 
 Ona je tada pokušala i sva ova infrastruktura koja postoji i to u kontinuitetu nastavlja da se 
crnogorsko društvo, ne vlast nego crnogorsko društvo, kriminalizuje i da se podijeli. Kako da se 
podijeli? Pa uvijek na one loše i na lopove i na poštene. A među nama se uvijek nađu oni pošteni 
koji pošteno služe tuđim interesima. Naravno, zbog vlastitog interesa. 
 Vidjeli smo kroz ovih 20 godina, mnogo je tih izdanja, tih afera neke su priznajem bile i za 
Oskara, ali svi znate kako su se završile pogotovo ova glavna ova noseća, duvanska u Bariju. 
Završila se dakle oslobađajućom presudom ne samo za nosioce, nego za sve građane Crne Gore 
koji su u nju bili involvirani i mogu misliti kako se danas osjećaju potkazivači države koji su tada 
pod miškom s fasciklom nosili te podatke italijanskim tužiocima i što je taj tužioc i ta Evropa mislila 
o Crnoj Gori, koja potkazuje svoju državu i svoje građane.  
 Bez obzira na ovo što se trenutno dešava mi svi znamo da je ova afera vrlo kratko imala 
snagu i snagu onoga koji je vjerovao da je nosi, a to je odbjegli tajkun. Ona je dakle nastavljena na 
krilima jednog dijela medija koji za sebe kažu da su nezavisni i jednog dijela nevladinog sektora i 
naravno parapolitičkih struktura. E te parapolitičke strukture i ova prosto  ujidurma koja je jedna 
stabilna već infrastruktura koja je potpomognuta ovim centrima nosi sve ove afere trebalo je da 
vrlo brzo poentira.  
 Međutim, vidjeli ste izblijeđela je uloga odbjeglog tajkuna i vrlo brzo se došlo do toga, da 
primjećujemo da on više ne može biti i ne može se iskazivati kao moralna vertikala crnogorskog 



društva. I prosto mi nije jasno odakle vam motivacija, odakle vam entuzijazam prema jednom 
osvjedočenom gubitničkom scenariju sve ove godine. To mi zaista nije jasno.  
 Dakle, ako je vaša politika da komšiji crkne krava i ako je to jedini entuzijazam prema 
politici, jedina  politička ponuda, onda ćete zaista morati da na sledećim izborima ponudite nešto 
kvalitetnije crnogorskim građanima, ali na izborima. Ne na ulici i ne montiranjem ovakvih afera.  
 Drage kolege, dakle, prosto moja poruka je uvijek da ne treba da krivite zbog Petra Svetoga 
Petra. Ne treba zbog Mila Đukanovića da mrzite Crnu Goru. Milo Đukanović je dok je tu đe je 
simbol Crne Gore isto kao i Sveti Petar. Dakle, moraćemo svi sačekati da se Milo Đukanović 
povuče. Budite strpljivi, još jedan mandat. Neće ni Milo vladati dovijeka Crnom Gorom.  
 Dakle, želim da zaključim afera "Koverta" je greška, prekršaj, i ona je već dobila svoj epilog. 
Ona je dobila svoj epilog, ali je suština da se ta afera "Koverta" ne može stavljati u istu ravan sa 
torbama novca koje su ovuda kružile 2016. godine...(Prekid)... ne mogu se stavljati u istu ravan sa 
torbama koje narod žargonski naziva krmače, koincidencija dakle, a nije bilo u godini svinje. Tako 
da prosto želim da vam kažem koračate po tankom ledu, tanki su vam i argumenti. U ovoj godini 
očekivano prosperitet. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:26:47) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima predstavnik predlagača. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:27:00) 
 
 Hvala. 
 Ovdje smo da obavimo dijalog sa ljudima u čiju etiku i moralnost ne sumnjam u DPS. 
...Dobro znate da kad je bilo tri dana rasprave o Vladi sve ovo što sam rekao sam rekao i kad sam 
bio u vlasti i o pohari sam rekao u vlasti, i o neznanju i korupciji sam rekao i oko KAP-a, dok sam 
bio u vlasti, i smjenjivao tužioca dok sam bio u vlasti, nisam htio doći u tu stolicu dok nije podnio 
ostavku. Znači sve sam to rekao iz vlasti. Ništa to nisam čekao da kažem  kad odem u opoziciju, a 
bio sam s njima u vlasti, nisam s nekim drugim i ođe sam mu rekao da ću ga kad ga drugi  budu 
napadali  ja braniti, u to budite sigurni. Ali rekao sam mu još nešto i može posvjedočiti, a neće, da 
će mu se mnogi razbježati kao mačke u februaru. Sad smo u februaru i sad sam siguran da ovi 
koji ga izjednjačavaju sa Svetim Petrom imaju mali problem. Svetog Petra su proglasili svecom 
kad nije bio na vlasti, nije bio ni živ, da vidimo hoćete li ga vi isti proglasiti za sveca kad ne bude 
na vlasti ili ću ga ja morati braniti od vas. Da ništa niste znali, da ništa niste krivi, da je sve on kriv 
itd. a sačekaćemo. Ja sam se ovoga nagledao. Nagledao sam se i Miloševića koji je bio svetac, 
gledao sam i AB revoluciju isto tako koji su bili sveci. Svega sam se toga nagledao. Pročitajte 
nešto iz Biblije, prvi koji se odrekao Isusa bio je Petar. Prema tome, morate znati da sve ovo što 
se dešava na 10 godina nezavisnosti, a bio je tamo, i gospodinu Đukanoviću sam ovo rekao. 
Čitaću vam što sam rekao sa saborcima iz Pokreta za nezavisnost.  
 Kada predugo vlada jedan ili jedna bio čovjek, bila partija, onda sve greške jednog ili jedne 
postaju greške države, a onda je država u opasnosti. To sam rekao na 10 godina nezavisnosti 
pred saborcima, ne  pred protivnicima nezavisnosti, nego na godišnjicu nezavisnosti koju smo on i 
ja vodili sticajem okolnosti. Sve što je dobro uradio biće nagrađeno, ali svi smo živi ljudi. 
Odgovarajmo za ono što nije po zakonu. Ođe je previše stvari koje traže odgovor. Zašto se treba 
potopiti Tara?  Ko je Deripasku doveo u Crnu Goru? Ko  je platio račun 128 miliona njegovoj 
državnoj banci? Za koga ... svjedoči u Senatu i u američkom pravosuđu da je Deripaska mu dao 
pare da vodi kampanju? Što su ruski ... kampanju u Crnoj Gori? Što se desilo sa Elektroprivredom 
Crne Gore, izlazi. Da nije bilo SDP-a sva bi bila prodata. Da nije bilo SDP-a ...   bi bila znate 
kakva, štetna za Crnu Goru. ´Oćemo li dalje, `oćemo li o Tari, `oćemo li o svemu onome? Sveto 
Marović, a problem partijske države i nemanja vladavine prava što partija donosi odluku ko će biti 
kažnjen i u Staljinovo vrijeme je suđeno. Svi su najbolji generali u Sovjetskom Savezu bili osuđeni 
1936. godine. Isto je bilo sudovanja, isto je bilo svjedoka, isto je bilo zapisnika, ali nije bilo pravde. 



Ovđe niko ne vjeruje da će biti pravde, ako ne bude političke...(Prekid)... ako ne bude političke ... 
Prema tome to je naš problem. Izađite i recite ođe postoji sudovanje, mi vjerujemo da će biti 
pravda ... .. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:30:16) 
 
 Hvala vam, poslaniče Krivokapiću. 
 Javlja se izvjestilac odbora, Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 14:30:32) 
 
 Hvala vam, uvaženi predsjedniče. 
 Evo neću se truditi puno da odgovaram na sve ono što smo čuli danas, ne bi ni stalo u ovih 
tri minuta, već ću pokušati da vratim priču onamo gdje zaista jeste fokus. Fokus ove priče jesu 
institucije i da li Demokratska partija socijalista kao centralna snaga koja predvodi ovu vlast u 
proteklih dvije decenije je na pravi način i u mjeri mogućeg do sad izgradila institucije, a mislim da 
eto čak vjerovatno ne želeći to da uradi u prilog toga govori i heroj ovih dana sa opozicione i 
medijske strane Duško Knežević u svom današnjem intervjuu u kojem kaže:  Bilo je dosta savjeta 
da pokušam da se dogovorim i sam sam išao na to, ali nije dalo rezultate, onda mi je Đukanović 
poslao poruku preko moje školske drugarice koja je sad otpravnik poslova u ambasadi u Abu 
Dabiju i poručio da uzmem advokata i da se branim. Ni moj odgovor nije bio nježan. Rekao sam joj 
da ću se braniti  i pravno i na drugi način. Da ću sve što smo radili zajedno iznijeti u javnost i da 
neću štedjeti nikoga, pa ni nju. To sam saopštio i drugim funkcionerima DPS-a Miodragu Vukoviću 
u parlamentu, guverneru Centralne banke Radoju Žugiću, ministru finansija Darku Radunoviću i 
mom školskom drugu bivšem gradonačelniku, a sada Đukanovićevom sekretaru Migu Stijepoviću. 
Toliko bi očigledno bila neka ironična opaska na ovom mom školskom drugu da je neću ni 
saopštiti. Šta dokazuje ovo što govori gospodin Knežević? Gospodin Kneževeć dokazuje da je sve 
vrijeme neposredno prije nego što se ovo desilo, on otvoreno prijetio Demokratskoj partiji 
socijalista i na taj način pokušao da izvuče određenu korist za sebe. Kao što smo vidjeli u Crnoj 
Gori to više nije moguće. Nije moguće uticati na institucije sistema na način da se zaustavi 
određena istraga ili da se promijeni određena odluka koja je donešena sa njihove strane. Početni 
dani ove afere, imali smo da kažem jednu vrstu zadovoljstva sa strane opozicije, jer su 
pretpostavljali da je Demokratska partija socijalista na neki način uhvaćena nespremna da se sve 
ovo otrglo kontroli,  bilo je tu razno raznih komentara onako uz jedan cinični podsmijeh. Međutim, 
kao što vidimo to nije tačno. Demokratska partija socijalista i brojni njeni funkcioneri su bili u 
saznanju svega ovoga što će gospodin Knežević da uradi, ali se prosto na institucije sistema niti je 
moglo niti se željelo uticati, niti se pokušalo da se to uradi, svjesno rizikujući eventualnu političku 
štetu koju možemo da pretrpimo. Međutim, ja vjerujem da je nismo pretrpjeli  upravo i zbog ove 
sjednice danas i zbog toga što ne bježimo od ove teme. Koliko god to možda nekome djelovalo 
čudno nikakav problem nemamo sa tim da saopštimo da smo prekršili zakon. Nismo ni prvi ni 
poslednji u Crnoj Gori, ali naša greška iznosi 47.500 eura i uredno ćemo je platiti i taj iznos s kojim 
se manipuliše ovih dana povećava se. Ni na koji način nije upotrijebljen za ono što opozicija 
insinuira da bi se kupovali glasovi i na taj način rušio legitimitet izbornog procesa.  
 Izbori iz 2016. godine su apsolutno legitimni. Svi izvještaji su to potvrdili kao i Izvještaj iz 
izbora 2018. godine. Prema tome vratimo fokus onamo gdje mu je mjesto na aferu "Atlas" i na 
Duška Kneževića, a ne na jedan i to na mali segment te priče. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:33:30) 
 
 Hvala vam, poslaniče Nikoliću. 
 Sada riječ ima poslanik Veljko Vasiljević, a neka se pripremi poslanica Marta Šćepanović. 
 



 
 VELJKO VASILJEVIĆ (21.02.19 14:33:42) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Imao sam namjeru da počnem ovu diskusiju drugačije, međutim, kolege su me navele da 
ovo krene jednim drugim putem, pa ću se zahvaliti vrhovnom državnom tužiocu što je udostojio 
građane Crne Gore jedini od pozvanih da dođe danas u parlament i iskoristiću priliku da vam 
gospodine Stankoviću prijavim jedno krivično djelo koje se odnosi na zloupotrebu službenog 
položaja i prikrivanje dokaza i pomaganje učesnicima posle izvršnog krivičnog djela. 
  Naime, u snimku koji se tiče afere " Koverat" ne govori se o cifri o 47.500 eura, nego o 
97.500, o 50.000 koje je dato ranije i evo ti ovo sad i nekih 2.500 provizije za nešto što mi ne 
znamo šta i što nije utvrđeno, pa vas molim da to evidentirate, jer to se ne spominje u rezultatima 
Specijalnog državnog tužilaštva ovo što je dosada prezentovano.  
 Takođe, želim da kažem da ništa nije dobilo pravosudni epilog što ističu kolege iz 
Demokratske partije socijalista. Ako je neko za kupovinu glasova, kupovinu izborne volje građana 
Crne Gore, odnosno Crnogoraca dajući im cijenu otprilike jednu trećinu dobroga brava, jer dobar 
glas košta 50.00 eura, a brav dobar  oko 150.00 eura da zato neko prekršajno odgovara, ali 
rezultat, odnosno epilog - izborni rezultat se ne dovodi u pitanje. Dakle ništa nije dobilo sudski 
epilog i ovo je samo jedna sprdnja i jedno fingiranje pravde. To su činjenice, to znaju dobro svi 
građani, to znamo mi ovdje. Znate to i vi dobro i ja se slažem sa profesorom Lekićem, ima među 
vama poštenih ljudi definitivno i žena naravno, koleginica. Međutim, govorim generalno 
Demokratska partija socijalista posmatrano kao partija je sekta, jer vi vjerujete u određenje dogme, 
vi vjerujete da ste vi sve u pravu, sprdate se sa pravdom, čak zamazujete narodu oči za ono što je 
očigledno. Ništa nije dobilo sudski epilog. Vi progonite vozača, jednog čovjeka privatnog 
preduzetnika iz Pokreta za promjene za privatnu pozajmicu od 30.000 eura za krivično djelo 
pranje novca, a ovo je prekršaj i vi ćete vratiti pare i tako dalje. Vi, da, poslije izbora, poslije izbora 
naravno. Vi izmišljate takozvani državni udar da biste zamazivali narodu oči za sve što se dešava 
za socijalnu situaciju za prodaju Elektroprivrede, za prodaju Kombinata aluminijuma, za 
eksploataciju narodnog, odnosno državnog bogatstva Crne Gore, izmišljate državni udar koji je 
navodno trebalo da uradi 10 zanatlija, dvije žene i jedan penzionisani oficir koji je lako 
prepoznatljiv svakome na ulici. Od ovih 10 zanatlija tri su sa nekakvim invaliditetom i oni su trebali 
da uđu na šake, a u pomoć je trebalo da im dođe nekoliko stotina specijalaca sa Zlatibora, zamisli, 
kojima treba najmanje četiri sata da im niko ne istovari ni karivoluci kamena na put, da dođu do 
Podgorice i oni su trebali nekome da pomognu, a ovi su trebali to da izvrše. Pa to je suludo, to je 
nevjerovatna jedna kreacija, ne znam ima li iko normalan da vjeruje u ovakvu priču. Možda je 
nešto bilo, neko je nešto sigurno izmišljao, paradržavni organi, recedivi udbe, komunistički su to 
izmislili i osmislili i naravno to svak zna, a eto vi i dan danas sa tim zamazujete oči.  Kako je 
mogao neko da pomogne sa Zlatibora kome treba četiri sata da dođe u Podgoricu da nešto uradi 
da mu niko ne stavi balvan na ulicu, na džadu?  
 Dakle, vi izmišljate i kreirate sukobe klanova, izmišljate krivce za izvršena i zamišljena 
krivična djela na osnovu svjedočenja narkomana. Imate, recimo ovaj slučaj sad zadnje 
obavještenje, uspjeh veliki policije otrkili su ko je napadač na novinarku Vijesti. Pa koji motiv ima 
obični podgorički kriminalac da puca na novinarku vijesti kada će svak da zna, dijete zna da će to 
biti pod pažnjom javnosti, pod velikom pažnjom policije, Evropske unije, medija i svega ostalog. 
Ako je on to uradio znači da neko iza njega stoji, neko ko ima uticaj, moć, pa da vidimo te 
institucije koje će da dokažu ko je to. 
 I druga stvar, samo 30 sekundi ću uzeti od koleginice Ljilje, da li ima, gospodine 
Stankoviću, da pitate vaše podređene - da li ima u svijetu slučaja da je za jedno krivično djelo 
zatvoren saučesnik pravosnažno, znači uradio je to, a da se ne znaju učesnici i izvršioci i 
nalogodavci toga krivičnog djela. Govorim o ubistvu Duška Jovanovića ..(Prekid)... i dalje se o 
tome ne zna ništa. I vi mi govorite o institucijama za što mi treba da vjerujemo.  
 Dakle, poštovani građani Crne Gore iza svih nedaća, nevolja i posrtanja Crne Gore krije se 
odgovornost DPS-a i nikoga drugo i nemojte da vas ubjeđuju da su svi jednaki, da su neki rušioci, 
da su ovakvi i onakvi. I kolege iz DPS-a prestanite jednom da se krijete iza nezavisnosti Crne 



Gore. Crna Gora je naša koliko i vaša. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:39:14) 
 
 Hvala i vama.  
 Sada riječ ima poslanica Marta Šćepanović a neka se pripremi poslanica Draginja 
Vuksanović Stanković. 
 Izvolite poslanice Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (21.02.19 14:39:22) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Poštovani predsjedniče, poštovani građani, 
 Prije svega današnja rasprava u potpunosti odgovara poslanicima  Demokratske partije 
socijalista jer smo na ovaj način i dobili priliku da raspravimo neka pitanja koja iz raznih razloga do 
sada mi kao poslanici Demokratske partije socijalista nijesmo inicirali bilo da je bilo u pitanju 
prezunkcija nevinosti kada su u pitanju određeni članovi pojedinih političkih partija ovdje, bilo da su 
u pitanju insinuacije povodom nekih tema koje se tiču finansiranja političkih partija. Dakle, uvijek 
smo vodili računa da određena pitanja koja se pojavljuju na strani opozicije kada je u pitanju 
finansiranje političkih partija, ovdje ne koristimo kao mogućnost za raspravu i za jeftine političke 
poene. Mi nikada nijesmo diskutovali na takav način i danas je ovo zaista prilika da pomenemo i 
pokrenemo sva ta pitanja.  Kad ovo kažem mislim prije svega na način finansiranja političkih 
partija. Dakle, Demokratska partija socijalista ne bježi od odgovornosti niti je ikad bježala od 
odgovornosti. Za sve postupke koje su pojedinci iz Demokratske partije socijalista počinili 
sačekala ih je odgovornost i sad u ovom konkretnom slučaju gdje je i po prvi put prekršajno 
kažnjena i odgovarala naša partija zbog postupka našeg člana koji nije ispoštovao Zakon, koji nije, 
novac koji je trebao da prijavi kao donaciju, prijavio partiji i računovodstvu partije. Dakle, dali smo 
punu podrušku institucijama da istraže ovaj slučaj, a partija je svakako odgovorno prihvatila svoj 
dio u tome.  
 Ovdje smo danas da ne zaboravimo jedno da je pitanje finansiranja političkih partija nije 
samo pitanje finansiranja Demokratske partije socijalista. Ja se neću ovdje baviti krivičnim 
postupcima u tom dijelu koji se odnose na neke partije, ali  da bih jasno građanima predočila kako 
se i šta se radi, ja ću samo citirati dio izjave iz medija jednog od poslanika Demokratskog fronta. 
Citat: "Pošto u optužnici piše da smo dobili novac od Rusa za državni udar, podsjetiću, jer su .... 
da smo od 2016. godine upravo njemu dali najviše novca i to 300.000 evra. Nekoliko novinara 
Vijesti mi je tih dana potvrdilo da je Ivanović u redakciji na stolovima igrao kazačok pjevajući 
"Može dolar, mogu rublje", itd. itd. kraj citata. Dakle, samim ovim priznanjem je sasvim jasno, ne 
samo finansiranje pojedinih političkih subjekata, već i takozvanih nezavisnih medija, ali to danas 
nije ovdje tema, bavimo se samo partijama i ja vjerujem ovo baš citiram, jer vjerujem da je 
Tužilaštvo u ovom konkretnom slučaju kada su ovolike hiljade u pitanju pokrenulo da ispituje ovaj 
slučaj ili je pokrenulo postupak.  
 Ili na primjer poslanik Krivokapić nije ovdje, ali da li bi poslanik Krivokapić smio da se kladi 
da njegova partija nije finansirana van redovnih finansijskih tokova. Kolika bi kvota bila na to? Ja 
vjerujem mala.  
 I ovdje imam još nekih pitanja, ali ne bih prosto da trošim vrijeme, jer smo kroz ovaj način i 
konstatovali da je evidentno da treba da se mijenja Zakon o finansiranju političkih partija i kada to 
kažem ne mislim samo na Zakon, možemo dogovoriti,  razmotriti možda i Krivični zakon da se 
mijenja, ako je stepen društvene opasnosti takav. 
 Ono što je cijelo ovo dešavanje pokazalo zaista jeste da institucije zaista rade svoj posao i 
da smo u prethodnom periodu ojačali i izgradili institucije, neke od njih i zajedno sa predstavnicima 
opozicije za koje nema selekcije, već su pred zakonom svi jednaki i da su u svojim postupcima 
reagovali pravovremeno, profesionalno i efikasno i to je upravo naša prednost i naša snaga. 
Vazda tragovi vode do pećine, tako je prije rekao poslanik Krivokapić. Tačno, vode i vidjećemo do 



koga će sve dovesti, kako klupko afere Atlas polako počinje da se odmotava. Čini mi se da 
ponajmanje vode do DPS-a. I šta se dešava kada sada od bojazni od odmotavanja ovog klupka, 
pojedini koji inače čuče iza vrata i čekaju priliku da zaskoče nas nekadašnje partnere, drugi stalni 
neprijatelji Crne Gore, treći navodni nezavisni mediji i parapolitičke NVO jedva čekaju da se 
udruže da brane lice sa potjernice, kada na drugi način ne mogu da dođu do vlasti, otvoreno 
podružavaju ulicu i otvoreno danas ovdje unižavaju institucije. Otvoreno su pojedini od njih 
pomagači u izvršenju krivičnog djela učiniocu nakon izvršenog krivičnog djela. I na kraju afera, kao 
što su rekli i moje kolege, ni prva ni posljednja usmjerena protiv države, ali ovog puta svakako 
nećemo čekati od punih 18 godina da se dokaže da je afera smišljena pod .... kao što je to bilo u 
slučaju Duvanske afere. Neka se bolje zapitaju na ovoj strani zašto Milo Đukanović uvijek 
pobjeđuje? Zato što mu se vjeruje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:45:15) 
 
 Hvala i vama. 
 Poslaniče Krivokapiću ne možete dobiti repliku, možete dobiti komentar naravno u ime 
kluba.  
 Ona je pomenula - pitala bih da li bi se mogao kladiti. To nije uvreda koja iziskuje repliku, to 
je mogućnost naravno na komentar.  
 Izvolite proceduralno reagovanje. 
 Poslanik Konjević. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:45:41) 
 
 REkla je  gospodine Krivokapiću tragovi vode i do drugih subjekata. Izvolite poslušajte. 
Replika. Ime, gospodine Brajoviću, ja odlično znam Poslovnik, ali ga ja nijesam  tako primjenjivao.  
 Znači, rekla je prezime moje i prozvala me ... (Prekid). 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:45:50) 
 
 Molim vas poslaniče vi odlično  znate Poslovnik.  
 Nijeste vi mjerilo za pravilnu primjenu Poslovnika. 
 Imate pravo na komentar. Izvolite, repliku nemate. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:46:06) 
 
 Je li prezime lično prozivanje, ja vas pitam banalna stvar. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:46:13) 
 
 Imate pravo na komentar. Izvolite.  
 Ne, nego u ime kluba komentar. 
 Izvolite u ime kluba, komentar. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:46:17) 
 
 U ime predlagača. 
 Gospodine Brajoviću, nemojte da uzmem da čitam stvari kako treba. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:46:26) 
 
 Slobodno čitajte stvari, da li ćete dopustiti vašem kolegi proceduralno reagovanje. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:46:33) 
 
 Ako vas budem prozivao po prezimenu, vi nećete imati pravo na repliku.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:46:34) 
 
 Ne ako vi budete mene prozivali u negativnom kontekstu, svakako ja ću imati repliku. Ovo 
nije bio negativan kontekst. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:46:41) 
 
 Sad ćete čuti je li bio negativan. 
 Ona je implicirala finansiranje iz crnih fondova. Je li to negativno? Možda vama nije, meni 
jeste. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:46:49) 
 
 Poslaniče, molim vas, vi ste sve vrijeme na isti način implicirali tako.  
 Imate pravo. 
 Molim vas imate pravo na komentar u ime kluba. Izvolite. 
 Ustanovljavamo principe. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:47:05) 
 
 Tražim riječ u ime predlagača. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:47:07) 
 
 To će vam onda biti kao što smo se dogovorili drugi put, poslije toga nećete imati do kraja, 
pa vas molim da se racionalno ponašate. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 14:47:12) 
 
 Gospodine Brajoviću,   doneseti mi jedan slučaj u 30 godina crnogorskog Parlamenta,  ne 
20 nego 30, da je vrijeme predlagača išlo na interes nekog kluba, bilo kada, 30 godina, gospodine 
Brajoviću, nađite jedan slučaj. Znači ovo je krađa vremena.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:47:34) 
 
 Kolega Krivokapiću, vi imate pravo da komentarišete u ime Kluba, a imate pravo za   
proceduralno reagovanje.  
 Molim vas sjedite. 



 Poslanik Konjević, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 14:47:46) 
 
 Vama ću se obratiti, slobodno nemojte da brinete. Čitam član 101 -  ako se poslanik ili drugi 
učesnik u radu sjednice u svom izlaganju u negativnom kontekstu izrazi o drugom poslaniku 
navodeći njegovo ime ili funkciju, poslanik na koga se to odnosi ima pravo da zatraži i dobije riječ. 
 Ako se izrazi u negativnom kontekstu odnose na klub poslanika ili političku partiju, pravo na 
repliku ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba.  
 Gospodine Brajoviću, ne pada nam na pamet da se sada s vama prepiremo, da li ćete vi da 
date pravo ili nećete da date pravo. Ja sam vam pročitao podsjetnik. Pošto ovo nije 21.avgust 
13.07 da bi ste se sjetili što piše. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:48:44) 
 
 Znači poslaniče Konjeviću imali ste proceduralno reagovanje koje će se oduzeti od vašeg 
vremena. Ako želite da koristite pravo na komentar koristite, repliku nemate. 
 Hvala vam. 
 Idemo dalje sa diskusijom. 
 Sada ima riječ poslanica Marina Jočić , a da izvinjavam se....   
 Sada poslanica Draginja Vuksanović-Stanković, pa poslanik Danijel Živković, pa poslanica 
Marina Jočić, pa poslanica Daliborka Pejović, pa poslanik Aleksandar Damjanović. To vam je 
narednih četiri, pet. 
 Izvolite poslanice Vuksanović - Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ  (21.02.19 14:49:34) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, nije tačno da su zaključci Socijaldemokratske partije 
osuđujuće presude. Konačnu presudu dat će građani na sljedećim parlamentarnim izborima. I to 
će biti ona prava ali ovog puta, vjerujemo, presuda zasnovana na poštovanju Ustava, zakona i 
svih izbornih zakona. Svaki punoljetnji građanin Crne Gore ima pravo da bira i bude biran. Ali, da 
bi to pravo ostvario potrebno je da ova država funkcioniše na principima pravne države.  
 Šta to znači? To znači da se moraju poštovati principi legaliteta i legitimiteta. Samo na taj 
način možemo govoriti o pravnoj državi, o vladavini prava i državi socijalne pravde. A da bi država 
bila pravna država i da bi se poštovali principe legaliteta i legitimiteta moraju da postoje jake, 
nezavisne institucije koje će raditi na bazi ne selektivne primjene pravde i koji će stvarati i graditi tu 
pravnu državu. Ova posljednja dešavanja i ne samo ova već i mnoga u proteklih 30 godina uopšte 
ne ohrabruju. I konačno, više puta smo vodje govorili u parlamentu šta se dešava od krađe izbora, 
trgovine ličnih karata. Jedni su govorili da je to istina, drugi da to nije istina. Sada, očigledno je da 
možda imamo i neke konkretne dokaze, a javnost će da sudi o tim dokazima. I vjerujemo da će 
nadležni državni organi istrajati i ove postupke dovesti do kraja, ali u skladu sa Ustavom i 
zakonima ove države. Konačno, sagledali smo prave uzroke. Uzroci su, vidjeli smo šta, a šta su 
posljedice. Posljedice su loš životni standard i privilegovani pojedinci koji su prebogati, a većina 
građana Crne Gore koja je na granici životne egzistencije. Iako samo malo izađemo iz ovih 
partijskih interesa pitam vas, da li je normalno da jedan pošteni policajac koji 30 godina nosi 
uniformu, a ima mnogo poštenih policajaca, živi sa svojom petočlanom porodicom kao neko ko 
iznajmljuje stan. Da li je normalno da jedan pošteni policajac nema svoj stan? Da li je normalno da 
jedan prosvjetni radnik živi kao podstanar? Da li je normalno da jedan medicinski radnik, 
medicinska sestra živi kao podstanar? Da li je normalno da naša omladina sjedi kući, umjesto da 
radi. I neko malo pomenu razne gepeke i kola odlično znam u kom je kontekstu to dogovoreno. A 
znate kako ja doživljavam te gepeke, kako doživljavam te automobile i te autobuse. Kao rijeku 
mladih i poštenih građana koji ovdje ne mogu pošteno da žive od svog rada i koji napuštaju svoje 



ognjište, napuštaju svoju državu i odlaze u druge države.  
 Mi želimo državu socijalne pravde, želimo da institucije rade svoj posao poštujući Ustave i 
zakone i primjenjujući te zakone  jednako za sve. I ono što želim da poručim rekla sam na početku 
građani će donijeti osuđujuću presudu na sljedećim parlamentarnim izborima. Oni će osuditi ko je 
kriv, a ko je prav. Ali, poručujem čitavoj političkoj i društvenoj javnosti, poručujem našim 
partnerima iz Evropske unije ne može i neće biti sljedećih parlamentarnih izbora u Crnoj Gori dok 
se ne donesu izborni zakoni, a izborni zakoni u ovakvim uslovima ne mogu se donijeti. 
 Evo smo taman krenuli da se okupljamo u parlament napravili smo radnu grupu, desile su 
se vrlo nemile scene o kojima sad ja ovdje neću govoriti jer nemam više vremena. Mi smo sjeli 
opet za sto, nema novih izbora, dok se ne donesu novi izborni zakoni. A da bi se donijeli novi 
izborni zakoni i da bi se organizovali novi parlamentarni izbori nadležne institucije Crne Gore 
moraće da rade na principima poštovanja Ustava i zakona.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 14:54:38) 
 
 Hvala vama poslanice Vuksanović-Stanković. 
 Sada riječ ima poslanik Danijel Živković, a neka se pripremi poslanica Marina Jočić. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.02.19 14:55:01) 
 
 Hvala uvaženi predsjedniče Brajoviću. Uvaženi potpredjsedniče, poštovani gospodine 
Stankoviću, uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Evo danas je na dnevnom redu jedna tema koja je zaokupila pažnju ukupne javnosti Crne 
Gore, tema o kojoj treba razgovarati u parlamentu, treba joj dati na značaju, ali na način što ćete 
argumentovano i činjenično saopštiti određene teze i na taj način saopštiti građanima, jer to 
nemate priliku  u jednom kontaminiranom medijskom prostoru. Dakle, sve ono što se krije pod 
plaštom afere "Atlas", mogli bi da vidimo kroz imenitelj i različite pobude. Pobude su različite kod 
različitih aktera, odnosno različitih izvršilaca, a rekao bih, ukupnog inženjeringa koji se ustremio 
prevashodno na predsjednika Mila Đukanovića ne bi li na taj način kao najmarkantniju političku 
ličnost moralno diskreditovali, lično diskreditovali i na taj način došli vaninstitucionalno do 
promjene političke klime u Crnoj Gori.  
 Šta se krije iza svega toga? Prvo, lice sa potjernice, lice za koje postoji osnovana sumnja 
da je počinilo više krivičnih djela u Crnoj Gori, osnovalo više kriminalnih organizacija ne bi li za 
sebe sticalo više stotina miliona, oštetilo budžet Crne Gore, krije se na nekoj destinaciji u svijetu i 
šta ste dešava? Zapljuskuje crnogorsku javnost insinuacijama sa željom da promijeni političku 
klimu u Crnoj Gori, a da za to zloupotrijebi ili upotrijebi ukupan inženjering koji postoji u Crnoj Gori 
evo već 20 godina, dakle, opozicionu političku scenu, dio nevladinog sektora i dio navodno 
nezavisnih medija. Promjenom političke klime lice bi navodno došlo u Crnu Goru i bilo bi kao 
abolirano te krivične odgovornosti. Sa druge strane, imamo iste one koji više od deceniju ne mogu 
da ostvare svoje bolesne ambicije pa su to pokušavali kroz pozicije vlasti, dakle, želeći da 
destruktivno djeluju na ukupan finansijski sistem Crne Gore, učestvujući u donošenju neustavnih 
zakona pokušavali su kontinuirano da ostvare te svoje bolesne ambicije ali u tome nijesu uspjeli. 
Evo im sada opet se pruža prilika ne bi li došli do neke navodno prelazne ili tehničke vlade.  
 Opet imamo one treće koji su takođe kao Knežević, sa željom da budu politički, odnosno 
krivično abolirani od ukupne krivične odgovornosti za neke od najtežih krivičnih djela i naravno da 
ostvare i oni decenijski san, a to je da zaustave Crnu Goru na putu na kojem je danas, na putu 
usvajanja evropskog sistema vrijednosti. U tome im pomažu ovi drugi o kojima sam govorio i 
naravno, jasan je cilj, da reviduju sve one odluke koje su donešene od 2006.godine na ovamo. 
Imamo i četvrte, to su oni koji u bijelim rukavicama ispod cenzusa pokušavaju da budu vjesnici 
nekih političkih promjena u Crnoj Gori, a da ne poznaju ni osnove međunarodnih odnosa. Imamo 
one pete koji se trude da na kvalitetan način prezentuju svog lidera da bude makar negdje prvi, 
zapravo prvi u organizaciji građanskih protesta.  



 Kada skupite i kada napravite konglomerat takvih aktivnosti, onda vas sve upućuje na 
jedno, ovdje neko kaže da mi branimo predsjednika Đukanovića. Davno se on odbranio od svih 
onih koji su atakovali na njega. Davno je predsjednik Đukanović svim svojim djelima pokazao da 
nema potrebe da bilo ko staje u njegovu zaštitu iz prostog razloga, jer se radi o čovjeku koji je 
najmarkatnija politička ličnost, a ujedno i najveća politička meta opozicionih lidera jer Bože, znate 
kada dođete u situaciju da decenijski ne možete da utičete na promjenu političke klime onda to 
kod vas stvara obziljne frustracije, onda to kod vas stvara ozbiljne košmarne snove i šta imate za 
rezultat toga, onda ne možete drugačije da dođete na vlast na izborima, nego vaninstitucionalno.  
 No i to kada zanemarimo i stavimo po strani onda imate nešto drugo, medijske tajkune. 
Dakle, te medijske patrone, ljude koji su loši scenaristi, koji se isto tako decenijski nalaze na 
marginama političkog života u Crnoj Gori, to su isti oni ljudi koji  takođe, preko deceniju i po 
pokušavaju da utiču da se Milo Đukanović napokon povuče iz Crne Gore i napokon utiču na 
svijest Mila Đukanovića da oslobodi Crnu Goru, da prosto se povuče ta .... (Prekid) .. i da bi oni 
naravno ostvarili opet te svoje ambicije i sproveli te političke snove ali oni kroz taj inženjering, jer 
imaju svoje izvršioce na opozicionom dijelu političke scene, pokušavaju da ostvare te svoje 
ambicije. Šta oni zapravo rade u konačnom? Diskreditacija svih funkcionera Demokratske partije 
socijalista, svih funkcionera, nema veze da li vi imate nešto u svojoj prošlosti, to je apsolutno 
nebitno, oni će vam nešto naći, oni će pokušati nešto da izmisle, a onda vas prepuste nekim 
samozvanim autorima upućujući vas kako ste vi idolopoklonici, kako ste vi poltroni, da ne 
upotrijebim neke teže riječi i prepuste vas tim navodnim ... na nezavisnim medijima i tim portalima 
da vam oni razrade ličnosti psihološki, antropološki i tako dalje, ne bi ste li vi bili zaustavljeni u 
svom javnom djelatništvu kao reprezenti Demokratske partije socijalista. Zato smo mi tu da ih 
dobro upozorimo i da im dobro saopštimo, nećete nas odvratiti od onoga što danas radimo 
...(Prekid) ... nećete ubijediti mladost Crne Gore koja pripada Demokratskoj partiji socijalista da 
krene ka Demokratskoj partiji socijalista. 
 Dakle, vi pokušavate kroz te medije da sasiječete sve u zametku, ali vam to neće uspjeti, 
jer pokušavate da prigrlite one koje ste pokušavali to decenijama da uradite, jer je tim koji želite da 
prigrlite zapravo najsigurniji u vašem zagrljaju, jer ne mogu drugačije nikako da napumpaju 
atrofirane političke mišiće sem kroz takve navodno nezavisne medije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:01:44) 
 
 Riječ sada ima poslanica Marina Jočić, a neka se pripremi poslanica Daliborka Pejović. 
 Izvolite, poslanice Jočić. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (21.02.19 15:01:50) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Ako je izašta korisna ova rasprava bila je upravo ono što je do sada pokazala. Ovdje je 
eksplicitno prebrojavanje počelo u redovima DPS-a, ko je za Mila Đukanovića, a ko nije. Dvoje se 
eksplicitno do sada izrazilo da su za Mila Đukanovića. Moj prethodnik, nisam potpuno sigurna, 
nisam mogla da rastumačim, mislim da će i on u jednom trenutku znati da se opredijeli za koju 
stranu. U svakom slučaju bili su to govori ne svojstveni državi u Evropi, nego govori svojstveni 
Sjevernoj Koreji. Ovo je katastrofa, stvarno, zadnja linija odbrane i u tome prednjače sedam 
sekretara SKOJ-a iz DPS-a, ovi mladi, koji iskazuju takvu nevjerovatnu zaljubljenost u svog šefa 
da svaka realnost od njih daleko beži. Međutim, to nije tema mog današnjeg izlaganja. Ovo je 
samo bilo zapažanje. 
 Hoću da kažem da mi danas ne razgovaramo o aferi "Koverta", mi danas ne razgovaramo 
o aferi "Atlas", mi danas ne razgovaramo o malo zaboravljenoj aferi "Centralna banka", mi danas 
čak ne razgovaramo ni o aferi "Duško Knežević". Sve ove afere imaju zajednički imenitelj u jednoj 
aferi, a to je Milo Đukanović. Milo Đukanović koga mnogi odavde zovu "ocem nacije" na osnovu 
pokradenog referenduma. Međutim, Milo Đukanović nije otac nacije, on je otac korupcije, otac 
krađe, otac političkog progona, on je otac pljačke privrednih resursa, korupcije, siromaštva svojih 



građana, on je otac toga. On je otac moralnog sunovrata i svega što ne valja u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:04:00) 
 
 Samo, molim Vas, da Vas upozorim da Vi time stičete kvalifikativ replike, ali inače ne bi 
trebalo da koristite takve riječi. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (21.02.19 15:04:08) 
 
 Ovo su stilske figure, nada se da ćete .... Da, ja sam ljubitelj pisane riječi, pa sam sklona 
stilskim figurama.  
 Milo Đukanović jeste otac nečeg drugog. On je otac političko poslovnog genetskog 
inženjeringa. Građani Crne Gore, kako drugačije razumjeti ovu pojavu koja će se ispitivati i na 
raznim univerzitetima širom svijeta, ali i u raznim tužilaštvima širom svijeta. Da li je porodica 
Đukanović najpametnija, najsposobnija, najljepša, naj, naj, naj, da Milo Đukanović, Aco 
Đukanović, Ana Đukanović, Blažo Đukanović, sestrić Edin Kolarević budu najbogatiji ljudi u Crnoj 
Gori. Kakav je to genetski inženjering, genetski inženjering koji je počeo onog trenutka kada se 
Milo Đukanović dočepao vlasti, a posebno od kako je stvori privatnu državu. Ovdje postoji u 
skladu sa savremenim trendovima i surogat otac to je Duško Marković. Duško Marković koji je od 
1991. godine u svim strukturama  brinuo o bezbjednosti i zakonitosti u Crnoj Gori. On je čuvar 
najvećih tajni u Crnoj Gori. Pod njegovim okriljem se krilo ono što se radi u Crnoj Gori. Tako da 
građani Crne Gore, moram da vam kažem da se ne slažem ni sa svojim nekim kolegama iz  
Demokratskog fronta kako sam danas čula sa nekima iz opozicije, da u DPS-u postoje pošteni 
ljudi. Nema toga člana DPS-a koji nije svjedok da su se davale pare za izbore. Ja znam neke 
ovdje ljude iz ove sale koji su nosili koverte i torbe da potplaćuju građane Crne Gore. Ja ne mogu 
to da dokažem, ali će se pojaviti neki Duško Marković. Ne Duško Marković on neće, neće na njega 
ne računam nego neki drugi Duško Knežević koji će posvjedočiti o svemu tome. Ovdje u Crnoj 
Gori se kupuju ljudi kao stoka i to je sramota i ko govori o DPS-u kao nekome ko voli Crnu Goru 
taj se veoma vara. DPS prezire Crnu Goru, prezire onu pravu Crnu Goru, poštenu Crnu Goru koja 
bi morala da postoji u XXI vijeku na temeljima svoje prošlosti. Ovo je katastrofa, pričate o Dušku 
Kneževiću. On je proizvod ovog režima, on je proizvod Duška Kneževića, nije se on sam stvorio, 
nije on mogao da radi to što je radio, on je proizvod Mila Đukanovića, izvinjavam se. Nije mogao 
bez ...(Prekid).... da radi ono što je radio i pod njegovom institucionalnom zaštitom. Milo 
Đukanović je kišobran za sva nepočinstva i sve nezakonitosti u Crnoj Gori. Hvala. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:07:13) 
 
 Hvala.  
 Repliku Petar Ivanović. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (21.02.19 15:07:17) 
 
 Kaznenu repliku? 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:07:20) 
 
 Ne postoji kaznena i nekaznena, vi imate repliku.  Ako me pitate poslije ovoga - zašto, pa 
nemojte molim vas.  
  
 Molim vas, svako ko je slušao apsolutno je siguran da je zaslužena replika.  



 Izvolite, Petre Ivanoviću. 
  
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (21.02.19 15:07:45) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Kada čujete uvrede uvaženih kolega iz Demokratskog fronta onda su to stilske figure. Ja 
nisam čuo odavno nekoga ko je u stanju da kaže toliko ružnih riječi o jednom čovjeku i da izgovor 
za to bude, pa čujte to su stilske figure. Ja isto tako nisam sreo nikad nijednog čovjeka na bilo kom 
sastanku koji je bilo šta loše kazao o predsjedniku Demokratske partije socijalista, gospodinu 
Đukanoviću. Nikada nisam čuo nijednoparlament da  to čujem od vas. Čudite se zašto mladi 
podržavaju gospodina Đukanovića. Ne iz ovih razloga o kojima vi govorite nego zato što mu 
vjeruju, zato što vjeruju u rezultate sopstvenog rada. O tome koliko ste jedinstveni pokazaće 
sledeći izbori. Ja, kažete, znam, ali ne mogu da dokažem. Vrlo interesantno za jednog poslanika. 
Ja znam, ali ne mogu da dokažem. Ali siguran sam da znate da ljudi u Crnoj Gori nisu stoka, kako 
ste sami kazali, nego se mi ponašamo prema ljudima koji žive u Crnoj Gori sa uvažavanjem i to 
nije rečnik koji pristaje jednoj dami, a još manje nekome ko  je član ovog doma.  
 Na kraju, pa neće biti da ste i vi proizvod ovog režima, neće biti da su naše moći toliko 
velike da smo uspjeli da stvorimo vas takvi kakvi jeste, sa takvim rečnikom, sa takvim 
ponašanjem, sa takvom kulturom dijaloga, sa takvim obraćanjem građanima Crne Gore, jer ne 
pamtim da sam ikad u životu čuo da neko u parlamentu, uključujući i ovaj koji ste naveli, Sjeverne 
Koreje je neko građanima rekao da su stoka. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:09:53) 
 
 Hvala vam.  
 Proceduralno reagovanje poslanika Radunovića. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.02.19 15:10:01) 
 
 Prvo me gospodine Brajoviću zanima zbog čega je gospodin dobio repliku. Zato što je 
gospođa Jočić pobrojala sve ono za što mi politički optužujemo predsjednika države i predsjednika 
DPS-a, a to je naš posao. Ako mislite da ćete da nas umirite, a što je za vas mnogo gore da ćete 
da umirite gnijev svih onih građana koji ovo gledaju, varate se na ovakav način. To što će neko da 
dobije minut više ili manje imate vi 30 godina svašta pričate, ali onda se pojavi neki insajder i 
dokaže sve ono o čemu smo mi pričali. Biće takvih insajdera još,  a biće ih nažalost Mila 
Đukanovića i među ovima koji ovdje sjede. Izdali su oni pet puta, izdaće još jedan put. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:10:52) 
 
 Hvala vam.  
 Sada imamo dalje raspravu.  
 Poslanica Daliborka Pejović ima riječ, a neka se pripremi poslanik Aleksandar Damjanović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.02.19 15:11:07) 
 
 Hvala uvaženi predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege,  
 Čak i nema veze ako se oduzme od vremena, nije strašno, ja neću dugo pričati jer su moje 
uvažene kolege i koleginice odgovorile prije mene maltene na sve ono što se ovdje čulo vrlo 



decidno i vrlo jasno, ali želim ovdje da sa dijelom argumenata koji su se saopštili složim. Izvinite, 
da se sa dijelom argumenata složim i samo da ispravim neke navode koji nisu tačni. Ja danas 
prisustvujem u svojstvu predstavnika Demokratske partije socijalista bez ičijeg pritiska. Niti 
međunarodna zajednica, niti je bilo koji stranac mene naveo da danas budem u ovom parlamantu, 
niti me bilo ko sa ulice pozvao, niti traži od mene da budem danas ovdje. To znači da sama 
činjenica što smo danas svi ovdje je najmanje bila rezultat straha da se bojimo bilo koje teme i bilo 
koje priče.  
 Sad mi dozvolite da se složim sa nekoliko konstatacija. Prva konstatacija vezana za to da 
treba da obezbijedimo jednakost svakoga pred zakonom. Potpuno se slažem, ali mi nije jasno 
zašto to ne želi onaj na koga se taj zakon odnosi i ako je mogao  biti dostupan pravosudnim 
organima drugih država što mu smetaju pravosudni organi države za koju se navodno borio. Zašto 
nije tu i zašto se ne brani ako je potrebno da se odbrani? Prvo je to moja velika dilema. Druga 
moja dilema sa kojom ću da se složim je zbilja nešto što smo ovdje čuli, a što je stvarno na nivou 
fenomena. Uvažena koleginica Šćepanović je to već potencirala a to je priča da tragovi vode ka 
pećini. Ja mislim da su oni već doveli da se neko u pećini nalazi samo je pitanje kako će iz nje 
izaći. To je ključno pitanje. Treća vrlo važna stvar koju takođe želim da kažem to je ona teza zašto 
on u cijeloj ovoj priči. Stvarno sam začuđena, ja prva iznenađena čitajući salve pozitivnih priča na 
račun onih koje je prokazao nešto nakon toga. On je htio da gradi šoping centar sa 
gradonačelnikom Stijepovićem gledajući u njemu svoga budućeg partnera i taj on se hvalio 
ekonomskim dometima politike koju vodi Milo Đukanović, tadašnji premijer Vlade Crne Gore. Šta 
se desilo u međuvremenu da taj on uradi sve ovo? Taj on je pošao od njih da traži oprost za sve 
što je loše uradio i kada to nije dobio uputio je prijeteću poruku da će da izazove politički potres u 
Crnoj Gori. Kome treba politički potres u Crnoj Gori, zar nam ih je malo bilo? Treba li nam još? 
Koga takvi politički potresi i procesi danas ovdje hrane? Ja se iskreno nadam ne ulicu jer ovdje 
ustvrđujemo da je ulica jedina institucija u Crnoj Gori, pa se pitam kako priznajem ovu državu ako 
mam je  ulica jedina institucija. Ja se stidim, ja sam pomalo zabrinuta ako je to tako. Pri tome, 
odmah da kažem neispoljavajući nijednu dozu straha u odnosu na ono što nam ulica, tj. građani 
čestiti, pošteni Crne Gore poručuju. Njihovo je pravo da to iskazuju kako god hoće, ali ja nemam 
pravo da to smatram alternativom države institucija i alternativom crnogorske nezavisnosti. I 
odmah da kažem hvala što primjećujete disonantne tonove u vašoj politici kao i hvala onome koji 
je negirao danas svojom izjavom da ova zemlja nije ukradena nego da pripada i njemu koliko i 
nama. Meni je previše veliko zadovoljstvo što sam danas čula, odajem mu javnu počast i nadam 
se da će to biti spona i da će to biti politika za koju ćemo se zalagati u narednom periodu kada 
budemo gradili i pričali neke druge, bolje i ljepše teme u crnogorskom parlamentu. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:15:24) 
 
 Hvala i vama.  
 Pošto sam već najavio Aleksandra Damjanovića, ali se za komentar javio poslanik 
Radunović i on ima prvo pravo na komentar, Aleksandar Damjanović ima diskusiju, onda u ime 
predlagača poslanik Krivokapić. Izvolite, poslaniče Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.02.19 15:15:48) 
 
 Prvo se izvinjavam mojim kolegama iz Kluba što ću da uzmem ovih par minuta, ali 
jednostavno nisam mogao da odolim, jer poslanica Pejović je učinila nešto što bismo, naravno, 
morali da iskoristimo. Vi ste potvrdili apsolutno ono što priča i Duško Knežević. To je da je on bio 
veliki prijatelj s vašim rukovodstvom, posebno s predsjednikom Đukanovićem, govorio je sve 
najbolje o njemu, učestvovao u zajedničkim operacijama i on to ne demantuje. On kaže da je u 
svemu tome učestvovao i da ga je danas zbog toga stid. Zbog toga je, gospođo Pejović, on idealni 
svjedok saradnik. Da neko od nas o tome priča rekli biste to je opozicionar, on je protiv Crne Gore. 
Vama je Duško Knežević dovodio Klintona ovdje. Duško Knežević je otvarao univerzitete da biste 
vi mogli da budete profesor i dekan, da bi mogli neki od vas da doktoriraju. Duško Knežević je vaš 



čovjek. On je insajder koji daje informacije koje niko iz opozicije ne bi mogao da da. Jer, kada bi 
mogao taj ne bi bio opozicionar. Duško Knežević nije opozicionar. On je parekselans režimski 
tajkun. Sada taj Duško Knežević vama lomi kičmu i zato ste vi u ovakvom problemu. Vi ne smijete 
da zaspete jer ne znate kada se probudite šta će da bude u novinama, čiji snimak će da bude u 
novinama, koji dokument, kome je plaćen put, kome su oprane prljave gaće njegovim novcem. 
Zbog toga je vama problem Duško Knežević.  
 Naivno pitanje koje ste postavili, poštujem vas građanski, vi to znate, ali onako naivno 
pitanje kao da ne znate gdje živite, pa pitate zašto pobogu čovjek ne dođe, zašto se ne pojavi pred 
institucijama sistema. Gospođo Pejović, zato su ovo otuđene institucije, zarobljene institucije. Ovo 
je država kojom upravlja mafijaška hobotnica, zato što ima primjer, zato što ljudi leže godinama u 
pritvoru, zato što jedna kreatura, ljudska, koja nema pojma ni o pravu ni o moralu dokazuje sebi da 
je veliki šerif i maršal i onda, bez dokaza, drži ljude u zatvoru dok ne priznaju ono što nijesu uradili. 
Zbog toga neće niko normalan da se obrati institucijama sistema. Zašto se pravite ludi i ponašate 
se kao da je ovo Švedska ili Velika Britanija i kažete zašto se ne pojavi bjegunac. Zato što ovo nije 
normalna i pravna država. Ima li iko više u Crnoj Gori koji je spreman da kaže da je ovo država 
vladavine prava, a da se ne zacrveni. Da li biste vi to izgovorili lično da vas neko pita? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:18:52) 
 
 Poslanica Daliborka Pejović ima pravo na odgovor na komentar. Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.02.19 15:18:56) 
 
 Hvala za korektan odnos, hvala za korektnu diskusiju. Dakle, samo dvije napomene. Ako taj 
ne vjeruje u institucije sistema iz Crne Gore što je tražio da ih zaštite? Zašto je išao da traži od 
istih tih ljudi o kojima vi govorite tako kao što govorite da ide da spriječi da se prema njima 
preduzimaju određene mjere i radnje? Da vam kažem, nikada se ne bih usudila da vas pitam ko 
su vam prijatelji niti bih tražila da mi objašnjavate zašto su vam prijatelji i čime su vas zadužili. Za 
prijateljstvo je potrebno dvoje, a ovdje imamo samo iskaz jednog od prijatelja.  
 Druga stvar koju bih željela da kažem, da li bih prihvatila da je Crna Gora zemlja vladavine 
prava. Bih, u mjeri onoga što ste vi ovdje donosili kao zakone koji se moraju poštovati i kao mjera 
zakonomjernosti kada ste imali većinu. Mi sada sprovodimo te zakone. Nisam sigurna da smo 
uspjeli da stvorimo u međuvremenu mi većinu da bismo mijenjali sistemski Crnu Goru. Ne da 
govorimo o institucijama i zakonskim rješenjima nego i o personalnim rješenjima. Prema tome, 
nemojte bježati od te vrste odgovornosti jer je ona i u vašim rukama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:20:17) 
 
 Hvala vam.  
 Za komentar se javio poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 15:20:24) 
 
 Zahvaljujem.  
 Koleginice Pejović, zašto ne reći, bez obzira što je rasprava možda koja ponekad poprima 
neke obrise koji mogu da budu onako vokabularom snažniji, vi ste jedna od ljudi iz Demokratske 
partije socijalista koja u građanskom i svakom drugom smislu zaslužuje poštovanje i zato vam se i 
javljam.  
 Znate šta je ovdje, koleginice Pejović, najveći problem? Vrijednosti. Zgazili smo ih. Nadam 
se da ćemo se u tome složiti. Znate li zašto smo ih zgazili? Zato što kao javni poslenici nijesmo 
govorili istinu. Ne možemo pričati o tome da ova država nezaustavljivo ide ka evropskim 



vrijednostima. Jer, koleginice Pejović, ovo što pokazuje afera "Koverta" i afera "Atlas" nijesu 
evropske vrijednosti. Da li naše institucije, o tome možemo da diskutujemo i da imamo različita 
mišljenja, odgovaraju onako kako bi odgovarale evropske institucije? Koleginice Pejović, u Evropi 
kojoj težimo i čiji dio želimo da budemo za mnogo manje stvari, neuporedivo manje se podnose 
ostavke kao dio javne odgovornosti. Koleginice Pejović, postavljate jedno logično pitanje, s punim 
pravom, zašto neko ne želi da se brani pred nadležnim državnim institucijama. Vrlo legitimno 
pitanje. Postaviću vam, takođe, čini mi se, vrlo legitimno pitanje - zašto država Srbija ne vjeruje 
našim institucijama kada je u pitanju Svetozar Marović? Jer, vi kažete, kada kažem vi ne mislim vi 
personalno, da su nadležni državni organi uradili sve i da je sada to na institucijama države Srbije. 
Zašto država Srbija s kojom, prema tvrdnjama ljudi iz Vlade, imamo najbolje odnose u zadnjih 20 
godina ne vjeruje crnogorskim institucijama, u protivnom bi isporučili gospodina Marovića? 
 Drugo pitanje koje mogu da postavim, vidjećemo, i to će biti test za crnogorske institucije, 
ako možemo da sumnjamo u srbijanske ili srpske institucije, mislim da nemamo pravo da 
sumnjamo u institucije Ujedinjenog Kraljevstva. Vidjećemo kako će te institucije odgovoriti na 
zahtjev naših nadležnih državnih organa. Opet se vraćam, ovom rečenicom završavam, tada 
ćemo vidjeti da li mi imamo vrijednosti i da li nam vjeruju partneri u Evropskoj uniji. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:23:36) 
 
 Pravo na odgovor poslanica Pejović. Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.02.19 15:23:42) 
 
 Pitanje koje se tiče odgovora Srbije. Teško se mogu usuditi da mimo zvaničnih 
predstavnika Republike Srbije odgovaram u njihovo ime. Mislim da je gospodin Selaković rekao 
sve. Kada dođe vrijeme, kada procijene i kada se dogovore kao što su to uradili u sličnim 
slučajevima postupiće i u ovome. Nemam šta dalje da dodam. Hvala vam za tu izjavu. Mislim da 
nas je strašno lišio dodatne tenzije i nervoze oko problema koji se stalno otvara u crnogorskom 
parlamentu.  
 Kako će odgovoriti Ujedinjeno Kraljevstvo? Moram vam reći da me baš nije briga, ama baš 
ni malo. Nije predmet moje pažnje Ujedinjeno Kraljevstvo niti Tereza Mej , niti Bregzit niti bilo što 
nego odnos građanina koji kaže da je učestvovao i utkao dio sebe u crnogorsku nezavisnost da se 
ovako odnosi prema istim tim institucijama. On je problem. Upravo ste ga vi problematizovali i rekli 
da nije problem DPS nego je on. Znam o kome se radi iako mu ovdje nisam pomenula ime i 
nemam namjeru da mu pominjem ime.  
 Treća stvar koja je vezana za evropske vrijednosti. Tu imate uvijek jednu dvosmjernu 
komunikaciju. Kada pričate o vrijednostima o kojima ste sada maloprije pokušali da nametnete 
temu, moram vam reći ispred evropskih baštinim crnogorske vrijednosti. Ako se one budu mogle 
utkati u evropske biću srećna, a nikad neću biti srećna ako do kraja i 100% prihvatim evropske 
vrijednosti. Neka bude da nešto pripada samo nama, neka bude da je dio samo naše kulture. 
Lično mislim da Demokratska partija socijalista barem u tom smislu .....  kad nije bilo neodgovorno. 
Neodgovornost bi bilo tražiti nečiju glavu prije vremena i proglašavati nekoga krivim prije nego što 
to sud odluči. A o savjesti neću. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:25:29) 
 
 Hvala vam.  
 Sad konačno riječ ima poslanik Damjanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.02.19 15:25:36) 
 



 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, gospodine Stankoviću, 
 Dakle, uz zahvalnost, prvo kolegama iz opozicije, nas 28 koji smo dominantan dio opozicije, 
koji smo tražili ovu sjednicu da bismo pred licem javnosti, naravno ogolili ovu aferu koja trese Crnu 
Goru već dva mjeseca da ukažem da je ovdje bilo potrebe  ne samo da budu prisutni gospodin 
Katnić i gospodin Veljović, već i predsjednik države gospodin Đukanović. Valjda se on ne boji 
poslanika, kao što se poslanici ne boje njega, da ovdje direktno odgovara nama na sve ovo što 
jeste dio afere, odnosno kad se može ići u Ukrštene riječi može se doći i u Parlament Crne Gore i 
razgovarati s poslanicima direktno o tome i odnosno o optužbama koje ovih dana čujemo i dati 
negdje odgovore na pitanja koja potresaju ne samo ovaj dom nego cijelu Crnu Goru. No, svako 
ima pravo da bira način na koji će se obraćati javnosti i na koji će odgovoriti na ono što treba. 
 Ova afera, to je neko ovdje rekao, ima ta dva ili tri nivoa. Jedan jeste nivo nezakonito 
finansiranje partije na vlasti Demokratske partije socijalista. I to je onaj dio koji negdje govori o 
zarobljenoj državi svih 30-tak godina, o tome da mi ovdje nemamo vladavinu prava, vladavinu 
zakona. I negdje govori o tome kako se institucije prema ovome odnose, a odnose se tako što 
smo imali jednu sličnu, doduše višestruko manju, što se tiče, iznosa aferu nelegalnog finansiranja i 
druge partije iz vlasti, aferu Ramada.  Imamo i pravosnažno donešenu sudsku presudu o tome da 
je ta partija nelegalno finansirana, gdje imamo igru u Tužilaštvu, gospodine Stankoviću, koja traje 
godinu dana između neke Klikovac, gospođe tužiteljke i Višeg tužilaštva gdje neće da se dokaže 
ono što je već dokazano i pokaže. Ja sam vam uputio dopis 8. februara. Očekujem vaš odgovor 
ovdje ili putem formalne komunikacije da li ćete preduzeti mjere iz vaše nadležnosti da ovu farsu 
zaustavimo da slučaj ne zastari. Jer, da smo tada reagovali na tih hiljadu i nešto evra nelegalno 
finansiranje jedne partije, možda ne bi imali ni ovih 50 ili 100 hiljada ili ko zna koliko miliona sa 
ovom drugom partijom. No to, to ostaje za vama, ja sam taj dio bio dužan ovdje da iznesem. 
 Dalje, imamo i nešto što je odnos vrha vlasti i privilegovanih biznismena. Kakve su šanse 
malog običnog biznismena da napravi bilo što u Crnoj Gori ozbiljno kada znamo kako stvari 
funkcionišu. Od Jugopetrola 2002. godine, jednog čuvenog Harisona, od Telekoma 2004. i 2005. 
godine i doplate onih akcija, presuđenoga mita i korupcije u američkim sudovima, od načina kako 
je prodat Kombinat aluminijuma, pa kako je isplaćen, isplaćene banke kojima je Crna Gora 
garantovala svojom imovinom do 2009. godine do Elektroprivrede itd.itd. Kakve su šanse 
normalnoga biznisa da posluje u ovakvoj državi, državi u kojoj su institucije doživjele debakl. 
Centralna banka koja se bavi kadrovskim promjenama a sjutra ili prekosjutra ističe rok za 
dokapitalizaciju. Šta ćemo sa 100 i nešto miliona eura duga Atlas banke malim deponentima, šta 
ćemo sa svim onim koji imaju ovih dana probleme jer ne mogu da podignu svoj novac koji im treba 
za život i rad. O tome ne pričamo danas. Šta ćemo da radimo sa njima? Šta ćemo da radimo sa 
Agencijom za sprečavanje korupcije koja najblaže rečeno ne umije da radi svoj posao. I sad misle 
da sa 20.000 evra kazne DPS-su je sve završeno. Gdje su ti ljudi da ovdje odgovore u ovom domu 
šta su uradili svih ovih godina, desetina godina? Šta ćemo sa Poreskom upravom, Upravom za 
sprečavanje pranja novca? Kako je moguće da se 60 miliona eura blokira zbog sumnje u pranje 
novca a da Uprava nije signalizirala na vrijeme, a to joj je jedini posao kojim se bavi. Poreska 
uprava koja kaže da, sumnjam u pranje novca i koja miješa šta je porez na transakcije, odnosno 
šta je porez na dobit sa porezom na dodatu vrijednost. 
  VDT, odnosno Tužilaštvo koje pokreće postupak zapljene 60 miliona evra zbog 
neplaćenog poreza sjutradan preimenuje optužnicu u pranje novca, Poreska uprava ponovo 
govori da nije plaćen porez itd.  
 Zbog takvog nerada institucija je bilo neophodno ovdje da razgovaramo sa svima njima. Na 
žalost ili vi ste tu gospodine Stankoviću, kolega nema i  onda govorimo o hrabrosti, o tome ko 
koga ovdje može da gleda u oči.  
 Šta ćemo sa ovim Odborom za reformu izbornog zakonodavstva? Neko ovdje kaže nećemo 
donijeti nove zakone. Čemu novi zakoni, čemu najbolji mogući zakoni, izborni zakoni kad imamo 
koverte i ne stotine hiljada nego milione i milione evra? Neko je ovdje govorio o povjerenju u 
državu i institucije. Pa ovdje ne vjeruju u ovoj državi čak ni članovi vladajuće partije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:30:38) 



 
 Hvala vam. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.02.19 15:30:45) 
 
 Završavam, imam 17 minuta. Na račun kolega ću produžiti još dva minuta. Hvala vam. 
 Dakle, ovdje funkcioneri DPS nekadašnji i sadašnji ne vjeruju. Čelni biznismeni, blagajnici, 
pa gospodin Knežević je godinama bio najbolji mogući biznismen kojeg je pohvalio svako iz DPS-
a i sve te njegove biznise i sada se pretvoiro u državnog neprijatelja zbog toga što je otvoreno 
razgovarao o tome kako mogu da posluju uspješni biznismeni u zarobljenoj državi, državi koja 
nema institucija, samo ako su bliski ne DPS-u kao pratiji nego vrhu vlasti, vrhu DPS-a. Pa vama 
ne vjeruje gospodin Marović. Zato ne dolazi ovdje, čovjek koji je utemeljio nezavisnu Crnu Goru, je 
li tako, čovjek koji je prošao sve moguće funkcije u DPS-u i van njega.  
 Dakle, ne radi se ovdje o nepovjerenju nas koji smo u opoziciji ili o nepovjerenju jedne 
polovine Crne Gore koja podržava opoziciju. Ovdje se radi o nepovjerenju koje je već sistemskog 
karaktera. Idealno bi bilo i da je gospodin Knežević ovdje pa da ovdje govorimo da ne pretvaramo 
ovo u sudnicu nego u jednu instituciju u kojoj se može otvoreno govoriti o svemu i nakon koje 
možemo da izađemo, ako ništa ono malo pametniji i smireniji, da pošaljemo nek pozitivne poruke 
našim građanima. Nema ga, nema toga ovdje, nema gospodina Đukanovića da ovdje odgovara na 
naša pitanja. On je trebao da sazove sam sjednicu, imao je to pravo po Ustavu da se ovdje o 
ovome govori a ne da se ide na Ukrštene riječi itd. I sad treba da sa izmjenom zakonodavstva, sa 
naravno ovo  je poziv kolegama da dobro razmislimo svi zajedno ima li smisla biti u takvim 
takozvanim odborima, igrati se malo odbora da izmjenom zakonodavstva promijenimo i popravimo 
ono što Evropska unija naziva zarobljenom državom i što nam je ODIHR rekao u svom izvještaju 
nakon predsjedničkih izbora rekao - pa kandidat vlasti je imao institucionalne prednosti. Ustavni 
sud zasijeda bez kvoruma, Državna izborna komisija zasijeda bez kvoruma ...... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:32:49) 
 
 Predstavnik predlagača poslanik Krivokapić, izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 15:32:59) 
 
 Da smo mi zarobljena država nije naše otkriće, nego Evropske unije i Fridom Hausa, a sad 
je postalo opšte mjesto. Znači ništa što je opozicija smislila u ovoj državi.  
 Pinjatić nije član opozicije nego član DPS-a, postupka nema, 300.000 sam dao ruskih 
para,rekao je, za DPS. Nema postupka, to je više od Duška Kneževića, nema postupka.  
 Evropski parlament proziva politički vrh Crne Gore, ne proziva opoziciju. Prioritetno pitanje 
vladavina prava, sloboda medija, korupcija, pranje novca, organizovani kriminal i nasilje. Ko to sve 
može da spriječi? Vlast. Ni jednu od ovih bolesti zbog kojih smo zarobljena država nije donijela 
opozicija, donio je DPS. Sve te bolesti su dio DPS-a. Ko je zarobio državu? Pa nije je zarobio niko 
iz opozicije. Imenom i prezimenom kažu Milo Đukanović.  Fridom  Haus i 2015. i 2016, 11.04. 
2018. pročitajte i 2018.  
 Ko je Fridom Haus? Ja možda nisam objektivan jer su me stipendirali, ali jedan od kreatora 
američke vanjske politike. Ko je Evropska komisija?  Izvršno tijelo Evropske unije. Vidjećemo sada 
kako će Engleska reagovati na ono što se kod njih, što sam malo naučio, zove obrazac korupcije, 
kad se sakrivaju neki ljudi koji ti daju žiriranje. Za one koji su pitali, neću ime spominjati, nikad 
nisam bio više od tri dana minusa kod Duška Kneževića, i ne više od par stotina eura, nikad nisam 
uzeo kredit od Duška Kneževića, nikad mu ništa nisam prodao, nikad mi nije platio putovanje, 
ništa slično. Niđe nijesam uzeo kredit. Finansije SDP-a su u nadležnosti poslovnih direktora i prije i 
sada, pri tome je prethodni poslovni direktor u drugoj partiji pa onda je još lakše da objašnjavam.  
 Ovdje nije problem Duško Knežević, ovdje je problem zarobljena država. Duško je jedan od 



ljudi koji svjedoči. U Italiji se svi postupci naprave na tim ljudima koji svjedoče iznutra, 350 godina 
osuđena je mafija u Italiji na osnovu jednog svjedoka - insajdera. Pjetro Graco koji je vodio 
postupak je dobio taj posao. Osuđeni su. Problem je da li  naše institucije mogu da se ponašaju 
tako da to djeluje i da su iste i prema vlasti i prema opoziciji. To niko ne bi smjeo ovdje. Vesna 
Medenica dok je bila tužioc gdje je sada gospodin Stanković  rekla je kad su je pitali u Živoj istini 
zašto ne tuži nekog čovjeka - ja ne vjerujem  u crnogorsko pravosuđe. Vesna Medenica citiram 
emisija je Živa istina. Nije neka opoziciona emisija. Znači ovdje postoji opšte nep ...(Prekid)... i 
napolje i unutra i to  je naš problem i nemojte da mislite da su to riječi Mila Đukanovića ni bilo ko 
od nas. Mi smo u parlamentu prvi odgovorni da tužioce mijenjamo ako to ne rade, a dobili su 
najveće moguće povjerenje  - tropetinsku podršku. Ne idemo dalje, ne moramo da zatvaramo oči. 
Ovo nije priča opozicije, ovo nije nešto što smo  mi tražili da napišemo, ovo su oni napisali. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:36:24) 
 
 Hvala vam, poslaniče Krivokapiću. 
 Sada ima riječ predstavnik izvjestioc Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 15:36:39) 
 
 Hvala vam, poštovani predsjedniče. 
 Pa dobro malo je politički neefikasno rekao bih i neracionalno pozivati se na Izvještaj o 
napretku Evropske komisije, a onda se u zaključcima koji vi predložite direktno kosite sa onim što 
se u Izvještaj o napretku Evropske komisije rekavši da afere nemaju ni politički ni sudski epilog, a 
u Izvještaju Evropske komisije za 2015. godinu kaže postignut je napredak o sudskom postupku 
povodom afere "Snimak" iz 2012. godine koja je uključivala određene partijske funkcionere 
Demokratske partije socijalista. Viši sud u Bijelom Polju u februaru revidirao odluku  Osnovnom 
sudu u Pljevljima od septembra 2014. godine, izrekao strože kazne za direktora Centra za 
socijalni rad itd. Što se tiče teze oko zarobljene države to je toliko puta demantovano činjenicama, 
a ne pričom da je više gotovo i mučno ponavljati, ali evo da ponovimo. Mislim da najbolja teza o 
ne zarobljenosti crnogorskih institucija leži u svemu onome što se dešavalo prethodnih godina.  
 Dakle, imali smo, podsjetiću, pravosnažnu oslobađajuću presudu u odnosu na određene 
opozicione lidere koji sjede ovdje. Teško da je Demokratska partije socijalista uticala na taj proces. 
Imali smo oslobađajuću pravosnažnu presudu u još jednoj bankarskoj aferi u slučaju CKB banke 
koja teško da je mogla ići u korist Demokratske partije socijalista. Naprotiv, imali smo osuđujuću 
presudu  Svetozaru Maroviću, koji je jedan od najviših funkcionera Demokratske partije socijalista 
u njenim priznanjima koja je sud potvrdio. Teško da je i to moglo ići u korist Demokratske partije 
socijalista. Imamo nekoliko postupaka protiv predsjednika opštine ili gradonačelnika iz 
Demokratske partije socijalista koji su u toku, teško da i to može biti u našem interesu.  
 U konkretnom slučaju imamo optuženog člana predsjedništva Demokratske partije 
socijalista u čiju pretpostavku nevinosti apsolutno vjerujem i vjerujem da će uspjeti da je dokaže 
na sudu ili, preciznije, da je potvrdi na sudu koji je optužen za ozbiljno krivično djelo. Agencija za 
sprečavanje korupcije je izrekla najtežu kaznu koju je mogla da izrekne u tom trenutku zahvaljujući 
zakonu koji ste vi donijeli i vi napisali, odnosno Demokratsku partiju socijalista što opet vjerujem 
teško može biti uticaj Demokratske partije socijalista.  Priča sa određenim biznisima kojim 
navodno raspolaže Demokratska partija socijalista, ja bih samo podsjetio da postoje brojni 
biznismeni koji su da kažem naklonjeni, ili participiraju u političkom životu Crne Gore, a koji su 
predstavljali ili su članovi opozicije. Prisjetimo se skorašnje privatizacije Sima Miloševića i čiji 
predsjednik je bio gospodin Rakčević, podsjetimo se aktuelnog predsjednika Opštine Budva, 
podsjetimo se jednog poslanika u crnogorskom Parlamentu i sa tim nema ništa sporno. Ljudi imaju 
određene biznise koje realizuju u skladu sa zakonom. Mislim da je upravo to što dok god rade u 
skladu sa zakonom ni na koji način se ne otežava njihovo poslovanje, najbolji dokaz protiv toga, a 
u skladu sa svim onim što sam ranije naveo da Crna Gora nije zarobljena država. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:39:28) 
 
 Hvala vam, poslaniče Nikoliću. 
 No ovo čuđenje od nekih poslanika, a čudi mi da ne znaju Poslovnik toliko. U članu 
Poslovnika 96 stoji da izvjestilac Odbora i predstavnik predlagača u toku pretresa mogu govoriti 
više puta. Bio je dogovor da će oni to krajnje restriktivno koristiti, ali nema vjerovanja na riječ nego 
teče rasprava.  
 Riječ ima poslanik Predrag  Sekulić, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović.  
 Izvolite, poslaniče Sekuliću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.02.19 15:40:02) 
 
 Hvala vam, gospodine predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, dozvolite prije svega da se zahvalim inicijatorima ove 
današnje rasprave, zato što cijenim da su poslanici Demokratske partije socijalista na veoma 
argumentovan način odgovorili na sva ona otvorena pitanja koja su na ovaj ili onaj način otvorena 
prethodnih mjesec dana. Dozvolite takođe da saopštim svoje viđenje, odnosno da pokušam da 
odgovorim na ono što su bila dodatna pitanja od strane kolega iz opozicije. Prije svega odgovor 
onima koji su do juče bili sa nama ili su 18 godina bili sa nama, a danas govore o autokratiji u 
Crnoj Gori. Znači samo jedan jedini put je Socijaldemokratska partija izašla ne iz vlasti, nego je 
zamrzla svoje djelovanje u Vladi Crne Gore i to je bilo pitanje crkve na Svetom Stefanu. Dobro je 
da je tada bilo dovoljno i mudrosti od strane mještana Paštrovića, ali isto tako i dobre volje od 
strane Vlade,  da se to pitanje riješi na najbolji mogući način i dobro je da danas imamo 
obnovljenu crkvu na Svetom Stefanu koja služi na ponos kako zakupcima Svetog Stefana tako i 
Paštrovićima. Sa druge strane kažem još jedanput za sve to vrijeme participirali su u vlasti. 
Dozvolićete takođe da podsjetim da smo 2013. godine promijenili Ustav Crne Gore,  
amandmanski djelovalo i to najviše na zahtjev Evropske komisije, na zahtjev ljudi iz Venecijanske 
komisije, iz Savjeta Evrope, jer smo željeli da pravosudni sistem odvojimo od političkog uticaja i 
rekao bih da smo to na uspješan način riješili i dozvolite samo da podsjetim da tada nije bilo 
moguće ne samo usvojiti ustavne amandmane bez participacije kolega iz opozicije, nego i izabrati 
vrhovnog državnog tužioca. Isto tako sudski savjet itd. sve one institucije koje su bile date sa tim 
ustavnim promjenama i dozvolite takođe da saopštim da su svi ti ljudi dobijali pohvale od strane 
kolega iz opozicije dok su na dnevnom redu bili funkcioneri Demokratske partije socijalista.  
 Podsjetimo se svi zajedno, ne samo predsjednik, bivši predsjednik državne zajednice i 
potpredsjednik Vlade gospodin Marović, nego isto tako i nekoliko predsjednika opština i nekoliko 
visokih funkcionera Demokratske partije socijalista koji su osuđeni na višegodišnje zatvorske 
kazne. Znači tada niko iz Demokratske partije socijalista nije govorio ni na koji način protiv 
pravosudnih organa, nijesmo ni na koji način pokušavali da utičemo na institucije sistema. Sa 
druge strane imamo potpuno drugačije razmišljanje naših kolega koji su se našli pred tim 
pravosudnim organima zbog onoga što je pravosuđe smatralo da je dio njihove krivice. Znači tada 
je Demokratska partija socijalista apsolutno poštovala prezunkciju. Znači iz ovih klupa nikada 
nijeste mogli da čujete bilo šta osuđujuće na račun kolega iz opozicije. Naprotiv, kažem još 
jedanput, vrlo smo poštovali pretpostavku njihove nevinosti i tu se negdje razlikujemo. Mislim da je 
dobro da imamo današnju raspravu da vidimo koje nas  nijanse razlikuju danas, vlast i opoziciju u 
Crnoj Gori. Upravo to je to taj odnos prema institucijama Crne Gore. Znači dok mi pokušavamo da 
gradimo i dajemo snagu institucijama Crne Gore, vi pokušavate da ih urušavate. Nažalost to na 
svoj način pokušavaju i kolege kažem još jedanput koji su dugo godina bili sa nama u vlasti. Znači 
slažem se sa uvaženom koleginicom Pejović. Drago mi je da čujemo i ja to mišljenje apsolutno 
dijelim ono što je rekao  kolega Vasiljević iz Demokratskog fronta.  
 Znači ova Crna Gora je jednako Crna Gora i nas i vas, i naše i vaše djece i naših  
zajedničkih predaka. Znači tu nemamo nikakve dileme, ali samo pocrtavam ono što je naša 
razlika, znači razmišljanje na koji način gradite tu državu. Da li urušavanje njenih institucija onoga 
trenutka kada nam se čini da institucije ne rade onako kako smi mi to željeli. Da li su naše kolege 



iz opozicije ne samo što žele da uruše te institucije, nego  malo žele da budu i tužioci i sudije, 
nažalost neki bi htjeli da budu i dželati. 
 Uvažene kolege, ja zaista molim znači na puno poštovanje ono što je pitanje institucije 
Crne Gore. Znači vjerujem bez obzira na to na koji način mi mogli da tumačimo zakone. Sa druge 
strane ne možemo da kažemo da je Crna Gora samo ovdje geografski prostor nego ta Crna Gora 
jeste država koja je otvorila većinu poglavlja za pristupanje sa Evropskom unijom.  
 Podsjetimo se, vi ste tvrdili da nikada Evropska unije neće otvoriti pregovore sa nama. Zato 
što smo mi kriminalna država. Dozvolite da podsjetimo na sve ono što ste  govorili svih prethodnih 
godina. Znači dozvolite takođe da kažemo i ono što je recimo bilo 2002. godine, ovo saopštavam 
kolegama koji su uvijek bili na toj  pravoj strani istorije, 2002. godine kada je potpisan Beogradski 
sporazum. Znači tada smo imali priču da Milo Đukanović, Demokratska partija socijalista su 
ucijenjeni od strane Evropske unije, da ne možemo da uđemo...(prekid)... između državnika i 
političara. Državnik Milo Đuikanović je znao da tada nijesu zreli uslovi za referendum. Državnik 
Milo Đukanović je znao da nakon četiri godine državne zajednice  će građani Crne Gore bolje 
razumjeti  što to nosi nezavisnost Crne Gore. Samo pokušavam da potcrtam. Jer, ako se vratimo 
malo unazad, u istoriju svih naših odnosa i onoga što se dešava u Crnoj Gori, čini mi se da ćemo 
dobiti odgovore na sve ono što se danas dešava. Ako pogledamo duvansku aferu, vidjećemo šta 
se to danas dešava.  
 Na kraju, izvinjavam se zbog prekoračenja, samo da podsjetim, po Zakonu o finansiranju 
političkih partija i političkih subjekata većina partija u ovom domu je kažnjena. Ono što se nama 
spočitava negdje, čini mi se da bismo mogli malo da pogledamo šta se to dešava u drugim 
partijama. To su, takođe, bile visoke novčane kazne. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:45:56) 
 
 Hvala, poslaniče Sekuliću.  
 Sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović.  
 Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:46:07) 
 
 Koristim ovu priliku da pozovem pristalice Demokratskog fronta da se okupe zajedno s 
ostalim narodom u subotu, dakle na protest koji će se održati u 18:00 časova, u Podgorici, ispred 
zgrade zarobljenog tužilaštva.  
 Da samo u jednoj rečenici kažem, ove priče koje su se pominjale, nekih 15 miliona i ostalo, 
da je to jedna smijurija koja je plasirana od strane jedne lopovske družine koja se zove 
Demokratska partija socijalista, i tih 15 miliona je uvijek vrlo lako demantovati ...(Prekid) 
 Nemojte da me prekidate, molim vas. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:46:38) 
 
 Samo polako. Ne možete upotrebljavati riječi "lopovska družina". Dobili ste opomenu i imaju 
pravo na kaznenu repliku. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:46:55) 
 
 Dakle, naslonio sam se na ono što su pričali gospođa Daliborka Pejović i gospodin Miloš 
Nikolić. Ona je govorila o crnogorskoj časti, gospodin Nikolić je, takođe, pokušavao da bude na 
tom fonu. Kada govorimo o crnogorskoj časti kojoj pripadam, nadam se, kao Crnogorac i Srbin, 
očekivao sam da će ovdje, shodno tome, biti Milo Đukanović i Milivoje Katnić, ali pošto ti ljudi 
očigledno, izostavimo ovo što sam rekao, pošto su to dvije kukavice, ta dvojica ljudi nijesu ovdje 



danas da suoče argumente s ljudima iz opozicije.  
 Meni nije jasno zašto vi, gospodine Brajoviću, nijeste pozvali ta dva čovjeka da ovdje 
prisustvuju nego su poslali jednu figuru koja tu sjedi i koja, dakle, ne može da nam pruži odgovore, 
koja će se javiti kasnije ...(Prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:47:45) 
 
 Molim vas, vrijeme vam ne ide. Sada ste dobili drugu opomenu. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:47:53) 
 
 Šta je treća? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:47:55) 
 
 Treća je oduzimanje riječi, pa sada vodite računa. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:47:59) 
 
 Hoćete li vi da mi oduzmete riječ? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:47:59) 
 
 Naravno da ću ja da vam oduzmem riječ dok predsjedavam.   
 Samo da vam kažem sledeće. Proceduralno treba da znate, ne vraćam vam ništa jer, u 
trenutku kada se ja uključim, vama staje vrijeme i vi imate tačno onoliko koliko vam treba vremena 
da završite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:48:15) 
 
 Nemojte vi da ocjenjujete koliko mi treba vremena. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:48:16) 
 
 Pozvao sam sve koji se inače pozivaju, a pozivaju se predsjednik države, premijer i Vlada, 
a pozvao sam i sve one ljudi koje ste vi u sazivu tražili da budu prisutni. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:48:35) 
 
 Hoću proceduru. Vi ste pozvali sve, je li tako? Kazao sam da ti ljudi nijesu došli. Moja 
politička kvalifikacija je da su oni kukavice. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:48:41) 
 
 Reagovao sam kada ste vi uvrijedili prisutnog vrhovnog državnog tužioca. Molim vas, vodite 
računa.   



 Nastavite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:48:48) 
 
 Dakle, afera "Koverta", afera "Koverta", poštovani građani, ne traje od juče. Ona traje od 
trenutka vladavine Demokratske partije socijalista i to je samo jedan od simbola vladavine DPS-a, 
dakle od simbola izbornih krađa na osnovu kojih DPS vlada. Valjda nijesmo mislili da 
Demokratska partija socijalista vlada na osnovu toga što ima neke kvalitetne kadrove, da ima neki 
kvalitetan program, i SD, takođe, koji je umiješan u teške korupcijske poslove na čelu s liderom te 
stranke. Nijesmo valjda mislili da te stranke vladaju na osnovu nekih vizija. To su političke 
organizacije koje vladaju na osnovu korupcije, kriminala, pritisaka, kupovine ličnih karata i ostalo. 
Došlo je vrijeme, poštovani građani, da se stane na put Demokratskoj partiji socijalista, da se ta 
partija otjera u prošlost i nakon toga da se zabrani njen rad. Posle toga, kada dođe pravna država, 
da svi oni iz te partije koji su radili protiv zakona odu u zatvor, poštovani građani, na čelu s Milom 
Đukanovićem, Migom Stijepovićem i ostalim, da ih ne nabrajam, nema ih ovdje, ovo su sitne ribe, 
znači Duškom Markovićem i svima ostalima. Da budemo vrlo jasni, nemojte da se lažemo ovdje i 
da prosipamo prazne priče.  
 Dakle, situacija u Crnoj Gori je na ivici. I gospodin Gvozdenović, njega sam zaboravio. 
Situacija u Crnoj Gori je na ivici i krajnje alarmantna, na ivici sukoba, gospodine Brajoviću, a vi ih 
podstičete s onim što ste rekli u uvodu. Vratite stenogram, pa ćete vidjeti šta ste rekli u uvodu. Iz 
samog srca sistema je izronio čovjek koji se zove Duško Knežević koji je potpuno protivnik naše 
politike, jedan NATO tajkun koji je bio blizak Milu Đukanoviću i koji je plaćao bahanalije dok 
građani Crne Gore skapavaju od gladi. Taj čovjek je izronio iz srca sistema i kazao - gospodin 
Đukanović je ukrao to i to, gospodin Brajović je uzeo u Bjelopavlićima toliko, Gvozdenović ne zna 
ni sam koliko ima i ostali. I šta sad? Nijesmo to mi rekli nego čovjek iz srca sistema. Vi mene 
prekidate i izričete mi opomene. Uzalud. Dokazi stižu, ali nema institucija sistema. Imamo jednog 
tragikomičnog tajnovidca, gospodina, ajde nije gospodin, Milivoja Katnića koji govori da ne postoji 
ni udaljena sumnja da je Milo Đukanović uradio nešto nezakonito, i vjeruje se tome, a nema 
vrhovnog državnog tužioca, ne znam šta se dešava s njim, evo ga preko puta. Direktno ga pitam, i 
nemojte da me prekidate, da li vi ćutite jer ste se prepali ili jer ste dio kriminalne hobotnice. 
Vjerujem da ste vi dio kriminalne hobotnice. To je moje lično mišljenje. Ako ste se prepali, recite 
prepali ste se, pa da vas nekako zaštitimo. Pomoći ćemo vam nekako. Pozvaćemo ljude da vas 
zaštite nekako. Nijesu ni ovi svemoćni. Oni su na izdisaju. Politički. Nije mi dao gospodin Brajović 
da kažem mnogo toga.  
 Poštovana Crna Goro, slobodna Crna Goro, nema zdravog tkiva u Demokratskoj partiji 
socijalista. Isto su diktator, vođa kriminalnog klana Milo Đukanović i šef njegove UDBE Duško 
Marković. Oni moraju da odu.  
 Dakle, slobodna Crna Goro, u subotu, pristalice Demokratskog fronta dođite u Podgoricu, u 
18:00 časova, da izrazimo svoj protest i da rušimo diktaturu Mila Đukanovića i njegovih 
poslušnika, hajde da ih sada ne nabrajam. Dakle, nema predaje, nema prodaje do slobode. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:52:28) 
 
 Poslaniče Vučuroviću, vi ste zaradili dvije opomene i dvije replike.  
 Pravo na repliku ima poslanik Radule Novović. Izvolite. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (21.02.19 15:53:36) 
 
 Hvala vam, predsjedniče.  
 Uvažene građanke i građani, drage kolege,  
 Bez namjere da polemišem sa stavovima kolega iz opozicije, želim da kažem neke stavove 
koji su za mene istiniti, a koji su u potpunosti suprotni stavovima koje izriču kolege s desne strane, 



koji su iz moje perspektive istiniti i koji glase da je Demokratska partija socijalista partija  časnih, 
vrijednih i sposobnih ljudi. To dokazujemo iz dana u dan, a čini mi se dokazujemo i danas jednom 
dobrom i argumentovanom raspravom.  
 Ono u čemu je crnogorska opozicija najdoslednija, rekao bih već dvadesetak godina, jeste 
poziv na vanredne izbore. Evo i danas čujemo pozive ne samo na vanredne izbore nego na ulična 
okupljanja. Ne znam čemu takvi pozivi s obzirom da su izbori bili skoro. Građani su skoro rekli šta 
misle i o Milu Đukanoviću, i o Demokratskoj partiji socijalista. Izbori za predsjednika Crne Gore bili 
su prije otprilike deset mjeseci, a izbori za lokalne parlamente u najvećem broju crnogorskih 
opština bili su prije devet mjeseci. Podsjetiću vas na rezultate. Čini mi se da je trenutak da se 
podsjetimo nekih brojeva nasuprot nekih neargumentovanih tvrdnji. Dakle, 15. aprila prije 10 
mjeseci na predsjedničkim izborima Mladen Bojanić, kandidat opozicionih partija, dobio je 111 
hiljada 711 glasova, Draginja Vuksanović 27 hiljada i 441, Marko Milačić devet  hiljada i 405 
glasova, a Milo Đukanović 180  hiljada 272 glasa ili 68 hiljada 561 više od kandidata Mladena 
Bojanića. Mjesec i po dana poslije 15. aprila bili su izbori u većini crnogorskih opština pored ostalih 
i u Podgorici. Tada je koalicija predvođena Milom Đukanovićem u mandatima u broju odbornika 
osvojila ukupno 196 mandata u crnogorskim opštinama. Nakon naše koalicije, slijedi koalicija 
predvođena Aleksom Bečićem kao nosiocem 52 mandata, Andrijom Mandićem 46 mandata, 
Rankom Krivokapić 13 mandata i Dritan Abazović 11. Ono što želim da kažem jeste da su uskoro 
izbori u Tuzima ..... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:56:47) 
 
 Hvala vam.  
 Ovo je bila replika poslaniče Vučuroviću vi nemate riječ. Molim vas, jeste bila replika i imate 
sad još jednu repliku od moje strane. Ja ću reći samo jednu stvar, molim vas, ja sam pozvao više 
puta da ovdje vodimo računa o riječima koje izgovaramo i da ne dižemo tenzije nepotrebno  jer 
valjda je interes ako smo se skupili da održimo zasijedanje u vanrednom terminu da onda se 
dobro raspravimo o svemu. Znači, bez tenzija jer nikakav povišeni ton neće ovdje nikoga uplašiti 
nego ćemo razgovarati do kraja i neće niko ovdje dovesti do prekida sjednice bez ako ne znam. 
Pa, naravno da nema prekida.  
 Prema tome, zaista je potpuno deplasirano. Svi ovdje znaju da ja nikome ne dugujem  
jedan eura, da mene niko ne može povezati ni sa kakvom kriminalnom organizacijom. Čak znate 
da sam sve svoje dugove izmirio prema Atlas banci još 2013. godine prodajom zemlje. Molim vas, 
zemlja je prodata na osnovu javnog oglasa i po najvišoj postignutoj cijeni, ali poštovana gospodo 
samo da vam kažem - vodite računa da kroz diskusiju ne podižete tenzije i da ne vrijeđate ljude 
koji su i ovdje ili koji nisu ovdje. Reagovao sam pošto ste  uvrijedili vrhovnog državnog tužioca i 
dobili ste opomenu. Sad prelazimo na dalju diskusiju.  
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (21.02.19 15:59:17) 
 
 Mi smo imali slučaj da poslanik DPS-a ovdje izgovara da su oni časna i poštena partija, a 
demantuje ga poslanik prije njega koji kaže, koji nabraja ko su sve optuženi gradonačelnici i 
funkcioneri Demokratske partije socijalista. Ono što sam za vas izgovorio, to je izgovorio gospodin 
Knežević, a vi ne sjećam se da ste jednom riječju demantovali. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 15:59:42) 
 
 Demantovao sam i sad sam upravo demantovao, a sad idemo dalje u raspravu. Poslanik 
Andrija Popović ima riječ, a neka se pripremi poslanik Budimir Aleksić. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.02.19 15:59:58) 



 
 Zahvaljujem poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske 
dijaspore, poštovani gospodine Stankoviću,  
 Moram da podsjetim javnost i ovaj dom da je Liberalna partija odmah po nastanku ovih 
afera kao dio vladajuće koalicije javno pozvala pravosudne organe i Agenciju za sprečavanje 
korupcije da na osnovu svojih nadležnosti i obaveza obavijeste javnost o dešavanjima o aferi sa 
Atlas bankom, te da preuzmu potrebne radnje u skladu sa zakonima Crne Gore, a posebno zbog 
osjetljivosti teme transparentno i nepristrasno. U međuvremenu do ove vanredne sjednice 
Skupštine nadležni organi preduzeli  su određene radnje koje su za rezultat imali konkretne 
odluke, činjenja, a neke su u fazi istrage osumnjičenih lica vezanih za ove afere. Treba pozdraviti 
napore Agencije za sprečavanje korupcije koja je u okvirima svojih nadležnosti donijela rješenje 
kojim se propisuje da najveća i vladajuća partija određeni iznos novca kojim je utvrđeno da je 
suprotno zakonima korišćen u kampanji i ne nalazi se u finansijskim izvještajima da takav novac 
bude uplaćen u budžet Crne Gore i vrati se građanima. Ipak od mnogo većeg značaja je da 
Državno tužilaštvo i glavni specijalni tužilac sa pozicije koje su jedan od prvih branika ustavno-
pravnog poretka odbrane zakona ove države, potom sudstvo, nastave snažno istražne radnje 
jednako efikasno i ažurno utvrde sve pojedinosti vezano za ovaj slučaj te da zaštite integritet 
države, sopstvene institucije, povjerenje građana, građanki, ono najvažnije pravnu i ekonomsku 
sigurnost građana kad je u pitanju afera Atlas, ali i eventualno ugled osumnjičenih na način što će 
potvrditi da li su nevini ili su krivi u onome za što se terete. Ne smije se stvoriti prostora za različita 
tumačenja, špekulacije, politikantstvo i zloupotrebu priče u dnevno političke svrhe, ali prostora i 
diskreditaciju rada Tužilaštva na čijem smo uspostavljanju i povjerenju naporno godinama radili svi 
zajedno. Liberalna partija ranije je pozvala pojedine političke aktere koji misle da populistički 
profitiraju, da se uzdrže od uzbunjivanja javnosti demagogije i nagađanja, te unošenja smutnje 
među građane u smislu njihove ekonomske i finansijske sigurnosti garancija za depozite građana 
u bankama. Postavlja se pitanje mogu li pravosudni organi naše male države sa svojim sadašnjim 
kapacitetom savladati pored postojećih ovako krupnu aferu sa već oko 200 osumnjičevih osoba. 
Samo ažurnim davanjem odgovora na ova pitanja čvrstim sprovođenjem zakona i pravde 
Tužilaštvo i pravosuđe može sačuvati povjerenje u ovu tranutno i najvažniju granu vlasti od koje 
zavisi dalja brzina demokratskih reformi i konsolidacija demokratije i sazrijevanja građanskog 
društva. U tom smislu smatram neodgovornim svako prejudiciranje i pokušaj sitnog političkog 
šićarenja na ovako krupnim odlukama za cijelo društvo i državu. Ocjene o krahu povjerenja u 
izborni sistem i prizivanje zastoja Crne Gore u pregovorima za članstvo u EU ili potpuno 
obustavljanje evrointegracija neutemeljene su i apsolutno ne mogu imati nikakve osnove u realnim 
pokazateljima. Liberali su u svom političkom djelovanju oduvijek zalažu za vladavinu prava, pravnu 
i pravednu državu. U takvoj Crnoj Gori ne smije i ne može biti nedodirljivih i onih koji su iznad 
zakona i iznad našeg Ustava. To mogu da kažem sa punim ustima jer crnogorski liberali nikad 
nijesu bili dio sumnjivih aktivnosti. To je kapital sa kojim danas govorim pred crnogorskom 
javnošću i rijetki politički kapital sa kojim još jednom moram pozvati Državno tužilaštvo, glavnog 
specijalnog tužioca, ali i pripadnike Uprave policije, sudstva i svih drugih nadležnih institucija da 
ako imaju bilo kakvu sumnju i bojazan kako treba da obavljaju svoj posao da taj posao obavljaju 
profesionalno, hrabro bez ikakvih kalkulacija. Iza njih će stati svaki građanin, građanka koji poštuje 
i voli svoju državu iza njih stoji većinski ovaj dom Skupštine Crne Gore.  
 Na kraju iako ne vidim puni smisao održavanja ove vanredne sjednice osim možda poziva 
iz EU da i Skupština CG pored institucija čija je ovo nadležnost izrazi svoj stav podsjetiću na 
činjenicu da je tzv. isto tako velika duvanska afera otvorena kad je gospodin Đukanović, tadašnji i 
poslije 15 godina ponovo izabrani predsjednik Crne Gore okrenuo leđa tzv. Miloševićevoj politici i 
pridružio se liberalima SDP-u, manjinskim strankama na procrnogorskom evroatlantskom putu. 
Trajala je strašna duvanska afera skoro 20 godina, pravosnažno je okončana i odbačena kao 
neutemeljena i u Crnoj Gori i Italiji. A bukvalno sjutradan po okončanju duvanske afere, slučajno ili 
namjerno, prije 40 dana gotovo isti režiseri, scenaristi, glumci pokreću novu aferu "Snimak" sa 
istom glavnom metom predsjednikom države.  
 Ipak, Crna Gora je danas kao nezavisna i suverena država članica NATO-a u mnogo 
boljem položaju nego tada i bilo kakav pokušaj njene destibilizacije je osuđen na propast, a borba 
za pravo, čast i slobodu Crne Gore su vječni.  



 Jer, najviša naša je zabluda  da smo obnovom nezavisnosti Crne Gore 2006.godine, sve 
riješili. Ne, naši politički protivnici i većinom negatori Crne Gore rade svoj posao, priželjkujući 
reprizu 1918. i 1988.godine, a naša je da im to ne dozvolimo.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:06:27) 
 
 Hvala poslaniče Popović. 
 Sljedeći prijavljeni ispred opozicije je Budimir Aleksić, poslije toga ispred pozicije 
Aleksandra Vuković. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (21.02.19 16:06:39) 
 
 Poštovani građani, nakon onoga što je objelodanjeno u aferi "Koverat" cijela Crna Gora i 
čitav region, i Evropa, i svijet vidjeli su pravo lice režima Mila Đukanovića, koji zahvaljujući 
kovertama i drugim neregularnostima, koje su demokratskim društvima apsolutno nedozvoljene, 
opstaju evo već punih 30 godina.  
 Afera "Koverat" je stav specijalnog tužioca o toj aferi, njegovo ponašanje tim povodom i 
njegov nastup na jednoj  televiziji, u jednoj TV emisiji, u razgovoru sa novinarima pokazali su 
pravu prirodu ovdašnje vlasti i potvrdili sve ono što Demokratski front odavno tvrdi i dokazuje. Da 
je Crna Gora privatna država, da je to više imanje nego država, da institucije u Crnoj Gori ne 
postoje, da postoji samo DPS, oni ih privode, oni procesuiraju, oni sude. Evo, vidjeli smo u toj 
emisiji da je Katnić presudio liderima DF-a, on tačno zna kad će biti donesena presuda, kako će ta 
presuda da glasi.Većina građana misli i kaže đe ste danas Turci osmanlije. Pa to su bili gospoda 
okupatori pri ovima danas koji su uspostavili sistem ovako bezdušne tiranije u kojoj te kadija i tuži, 
i sudi, oličen u Milivoju Katniću, koji je slika i prilika i svojom elokvencijom, i svojom erudicijom, i 
svojom akcentuacijom, i svojoj gestikulacijom slika i prilika Đukanovićeve Crne Gore.  
 Umjesto institucija, umjesto izgradnje institucija uspostavljena je partijska država koja treba 
da obezbijedi dugoročnu vlast aktuelne političke garniture. Neću da govorim o tome u kojoj mjeri je 
ova zemlja, zemlja nacionalne diskriminacije o tome sam govorio više puta u ovom parlamentu, 
zemlja koja sprovodi politiku aparthejda nad čitavim jednim narodom, nad srpskim narodom. 
Zemlja u kojoj trećina stanovništva jedva preživljava, svaki treći stanovnik je gladan, evo o tome i 
novine pišu, to su zvanični podaci Monstata u kojoj mjeri su građani Crne Gore siromašni, a šef 
režima najavljuje da će da kupi kuću koja vrijedi 10 miliona evra i koja ima 2.000 kvadratnih 
metara. Tolike su njegove potrebe. Ljudi kad kupe ralo zemlje, 1.820 kvadrata smatraju se 
imućnim ljudima, njegova kuća 2.000 kvadratnih metara.  
 Zemlja u kojoj je struja najskuplja u regionu itd. mogao bih dugo da nabrajam to su što bi 
Hrvati rekli nedvojbeno utvrđene povijesne istine. A jedan pjesnik durmitorski je sumirajući svo ovo 
stanje u Crnoj Gori kazao: "ispod ovoga nebeskoga svoda, od kad se čovjek po zemlji kreće, nije 
bivalo kod ljudskog roda države manje, sramote veće".  
 Da li su to evropske vrijednosti? Sve navedeno o čemu sam ja govorio i što smo vidjeli u 
aferi "Koverat", evropski, briselski, američki činbenici odavno znaju i decenijama posmatraju i 
ponašaju se kao da je Milo Đukanović  baštinik evropskih vrijednosti. Pa se postavlja pitanje  zašto 
oni to rade. Ja sam to protumačio u ključu jedne izjave  Karla Šmita koji je bio najveći evropski 
pravnik 20. vijeka i koji je kazao da postoje dvije vrste prava kod Anglosaksonaca. Kaže on jedna 
vrsta prava je za njih, a druga vrsta prava je za kolonijalne narode.  
 Evo Han je danas ovdje u Podgorici i sjutra će biti, pa ćemo da vidimo da li će on biti na 
strani pravde, demokratije, evropskih vrijednosti ili će biti na strani korupcije, kriminala i svega 
onoga što sad5rži afera "Koverat". 
 Ali, poštovani građani sve ovo što nam se događa mogli bi da kažemo tražili ste gledajte. 
Dobar dio je glasao, zaista, istinski je glasao za Demokratsku partiju socijalista, to je jedan 
respektabilan procenat. Naravno, ne dovoljan da  pobijedi DPS na iziborima, oni pobjeđuju 
zahvaljujući kovertama, pritiscima, ucjenama i drugim neregularnostima. Ali, ima jedan broj  koji 



glasa i kad se to nakupi, oni ostvaruju tu pobjedu.  
 Prema tome, građani treba da uzmu stvar u svoje ruke i dobro je ovdje danas više puta 
rečeno - ulica je jedina slobodna institucija i samo tu možemo da dođemo do slobode i do 
osnovnih ljudskih prava i do nekog političkog okvira u kome ćemo imati prvi put slobodne i fer 
izbore  u ovoj nesrećnoj i opljačkanoj zemlji.  
 Prema tome, svi na ulicu u subotu u 18 časova pozivam pristalice Demokratskoga fronta, 
da se pridruže ostalim građanima i političkim subjektima i nevladinim organizacijama i konačno da 
i mi uzmemo stvar u svoje ruke i dođemo do slobode. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:11:50) 
 
 Dajem riječ Aleksandri Vuković, poslije toga neka se pripremi Vera Bulatović. Vidim 
interesovanje poslanika koji pitaju vezano za zaključke kolegijuma koliko je vremena potrošeno. 
Na osnovu informacija koje mi je dao sad generalni sekretar sat vremena je potrošila pozicija i sat 
vremena je potrošila opozicija. 
 Dajem riječ Aleksandri Vuković, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.02.19 16:12:11) 
 
 Zahvaljujem uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću, pozdravljam drage građane i 
građanke i prije svega kao Nikšićanka moram da kažem nešto prije nego što počnem da 
diskutujem, a u vezi sa tvrdnjom koja me začudila jednog poslanika koga inače veoma cijenim, a 
to je da je Milo Đukanović skorojević. S obzirom na to da svi u Nikšiću znamo ko je i čiji je Milo 
Đukanović, reći ću samo da je davnojević, a svi znamo ko su njegovi otac i majka, kojeg 
obrazovnog i kog moralnog kredibiliteta, ko su mu đedovi, a pojedini rođaci su i bili prvi koji su u 
ovome parlamentu branili čast i ugled Crne Gore.  
 Partija koja je dvije decenije sa nama dijelila vlast godinama se dičila da je državotvorna i 
niko to ni u ovom palramentu ni van njega nikada nije pokušao da ospori. No predśednik te partije 
rekao je da konac djelo krasi, s obzirom na to da ne želim da prejudiciram konac ove partije 
podvlačim  sljedeće. 
 Ako je vjekovni san Crnogoraca bio nezavisna Crna Gora, zašto ste Demokratskom frontu, 
permanentnom negatoru crnogorske nezavisnosti pružili podršku 2013.godine, a zatim prema 
svjedočenju jednoga od lidera Demokratskog fronta odobrili i nudili formiranje Vlade, a danas 
2019.godine, učestvujete u bezprizornoj hajci instagram anti heroja koji implicira i da je 
referendum  plaćan iz njegovoga džepa i koji najavljuje da će za 20 - 30 godina svojim potomcima 
ostaviti u amanet da govore što se dešavalo u tim referendumskim godinama.  
 Zamislite našu Crnu Goru, u veličini jednog džepa. Tomogu samo oni koji ne znaju da je 
Crna Gora mala samo u odnosu na svoju veličinu kako je nekad govorio Matija Bećković. 
Državotvorci ne misle u okvirima vremena sadašnjeg, niti im je važan samo izborni rezultat, njima 
je preča Crna Gora od svakoga glasa i talambasa instagram fariseja. Preživjela je Crna Gora Vučji 
do, kamo li da ne preživi instant jazbine u kojima se pripravljaju  sadržaji svarljivi samo onima koji 
nikad nijesu kušali vino istine. To je politika koju danas podržava naš nekadašnji koalicioni partner, 
pokušavajući da nam kovertira jedan slučaj koji je danas pred organima Tužilaštva i koji će DPS, 
kako mu dolikuje, platiti kako treba i koliko treba, najmanje novčano, jer nas to i ne zanima, nego 
moralno i odgovornošću pred građanima u vidu izvinjenja i naravno usmjerenja svih nas ovđe  
časno i odano služimo ovoj državi.  
 Pamtim riječi našeg bivšeg koalcionog partnera, da ono što je plus za Demokratski front je 
minus za Crnu Goru. Danas, drugačije računa pa je sabiranje i oduzimanje zamijenio dijeljenjem 
na časne i nečasne partije, a ja časiti neću da mu kažem - Da, zaista je bilo časno sa DPS-om 
pokušavati modernizovati Crnu Goru i zaista je bilo časno pokušati otrgnuti je i učiniti  balkanskim 
čudom i vinuti je u visine evropske demokratije.  
 Zar je u duhu crnogorskog morala, pokušavati u nizine jednoga skandalmejkera koji nas na 
dnevnoj osnovi zasipa opskurnim lažokazima bacati onoga i one koji su pisali istoriju koju ste vi 



čitali kako bi se visoko stablo u istorijskoj šumi Crne Gore, kako ste nazvali Mila Đukanovića, 
učinilo hrastom koji obaraju za lomaču Crne Gore. 
 Podśećam na Marloovu knjigu posvećenu generalu De Golu koji je rekao - da je svaki veliki 
cilj dugoročni cilj. A ovo društvo kakvo je naše ne može se promijeniti preko noći, laži, 
podmetanja, može samo preko dana vizija i dalekovidih planova za njenu budućnost.  
 Uvaženi građani, Đukanovićeva lična i politička težina je pregolema da bi ga iko brukama 
lica za kojim je raspisana poćernica i čiji će Judin poljubac ostati kao primjer pritvorstva i anti 
crnogorstva mogao srozati na razinu onih đe nema mjesta za one koji su od duha i sluha. Ne valja 
vam valjati po blatu koji sami stvarate čovjeka koji je iz blata balkanskih ratova mržnji i podjela 
spasao Crnu Goru.  
 U nedostatku političke originalnosti, programske sadržajnosti i državničke dosljednosti 
posegnuli ste za  aferama koje vam daju mogućnost opstajanja na opozicionoj sceni kako ste više 
od dvije decenije izigravali povjerenje građana koji su glasali za vas svoje poraze pravdajući 
izbornim neregularnostima zaista je vrijeme da postanete opozicija opoziciji jer samo kritikom 
svoje antipolitike možete jednog dana pobijediti DPS.  
 Uvaženi građani, sada se vama obraćam. Naše živote  obilježile su inskonstruisane afere- 
duvanska od koje nije ostao dim, č afera od kojeg nije ostalo ni malog velikog slova osim sramote 
sa velikim s sramote za one koji su je kreirali i drugih afera kao i ove, a koje su sve stvarane u 
fabrikama za sprečavanje Crne Gore u procesu njene nezavisnosti, modernizacije, 
demokratizacije i postojanja dijelom NATO i evropske zajednice.  
 Nikada tako ozbiljne procese nijesu mogle voditi sile instagram osovine, a još manje  
politički subjekti koje svoje političko djelovanje usmjeravaju prema onome što im se šalje kao 
instrukcija sa jednog instagram naloga koji, na moju veliku žalost, prema sopstvenom priznanju 
kreira poslanik ove Skupštine. Staviti se u službu lica, pravdi nedostupnog lica, po mome 
mišljenju, nepravedan je način vršenja poslaničke funkcije. 
 Čuli smo molim vas dozvolite da kažem da to radi besplatno i treba s obzirom na 
bezvrijednost poruka ... (Prekid)... kao odraz za praznine kojim želi da ispuni naš društveni 
prostor, DPS, snažne institucije sistema da odgovorno rade svoj posao, a izričito kažemo ne, ne i 
ne izigravanju pravde i pravosuđa na društvenim mrežama i na ulicama.  
 Crna Gora jeste uređena država i upravo će Atlas afera pokazati zrelost njenih organa da 
išćeraju stvari na čistac u pravednim  sudskim procesima protiv svih onih koji su makar i za perper 
oštetili državni budžet i državni obraz. A vama, koji ste nas danas ovđe okupili povodom afere koja 
zaista drma Crnu Goru, zbog nepojmljivih finansijskih malverzacija lica za kojim traga naša država 
poručujem - Pokušaj da inkriminišete vlast, a dekriminišete osumnjičena lica, osumnjičena za 
ozbiljna krivična djela gubitnička, koji ništa ne znaju o tradicionalnoj Crnoj Gori u kojoj junak čojku 
konja vodi,  a čovjek se ne povodi za onima koji nikad ni u čemu nijesu bili primjer čojstva i 
junaštva.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:18:05) 
 
 Hvala. 
 Imamo veliko interesovanje za replike i za komentare. Ja zbilja nijesam prepoznao replike, 
mislim da je Aleksandra vodila računa o tome. Ali, može biti da sam nešto propustio, pa vas molim 
da to obrazložite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.02.19 16:20:04) 
 
 Vrlo rado. 
 Nego je ljudima ušlo u svakodnevni rečnik da nekoga nazivaju izdajnikom i negatorom  
svega crnogorskog, države u kojoj se rodio, u kojoj živi.  
 Znači gospođa  poslanica Vuković je rekla da neko je priskočio u pomoć Demokratskom 
fronu, negatoru svega crnogorskog. E sad, negator svega crnogorskog iz mog  ugla znači 



negatoru svih vrijednosti za koje su ginuli moji preci, za koje se ja borim i za koje će mi se boriti 
djeca.  
 Ja molim, to se odnosi naravno i na sve ostale kolege da to rasčistimo kroz repliku. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:20:37) 
 
  Ja sam shvatio iz izlaganja da je bilo vezano za nezavisnost, a ne obrnuto.  
 Da držimo nivo ove Skupštine, čini mi se ovako kako je Aleksandra govorila da nijesmo 
napravili repliku, to će izazvati i sa druge strane isti kriterijum vezano za bilo koju riječ koju kažete. 
Mislim da će biti produženje čitavog procesa. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.02.19 16:21:30) 
 
 Nije za nezavisnost. 
 Dozvolite molim vas, dozvolite da ja to objasnim. Naravno, biće ... 
(Prekid). 
 Poslanice Vuković, kad naopako okrenete svijet oko sebe pa iz tog ugla gledate onda 
vjerovatno ste u pravu, onda smo mi negatori toga što vi smatrate Crnom Gorom.  
 Nijesmo negatori Crne Gore kad je poistovjetite sa režimom, kad je poistovjetite sa šefom 
režima. Kad je poistovjetite sa onim vrijednostima za koje se vi ovdje zalažete, a nadam se ne i u 
privatnom životu. Sami ste rekli ovdje, braneći gospodina Đukanovića i braneći uopšte čitav ovaj 
sistem od naših napada, da se pokazalo, a uzeli ste duvansku aferu kao primjer, baš mi je milo, 
kako se pokazalo da je sve ono oko duvanske afere bila podvala i da su to  dokazale italijanske  
vlasti. I mislite li vi da odrasli građani Crne Gore, koji su  imali makar 20 godina u vijeme  tih 
događaja,  neće vjerovati svojim očima i ušima, nego će da vjeruju odluci italijanskog suda koji je 
poslije 20 godina, više nezainteresovan, za sve donio odluku nekome zbog zastare, nekome 
drugome iz drugog razloga. Mislite da ćemo mi da zaboravimo ukrajinske avione, transportne, 
pune cigare koji se pretovaraju na aerodromu u Golubovci, da ćemo svi da zaboravimo kamione i 
punktove po Crnoj Gori gdje su se naplaćivali porezi za komšije i za kumove. Bilo je tačno 
stepenovanje ko koliko uzima  po paklici, da ćemo da zaboravimo sve one Italijanske glisere.  
Znate, regularna trgovina se obavlja teretnim brodovima u lukama, pa postoji carina, pa postoje 
špediteri, a šverceri ponoći rizikujući živote jure gliserima 100 na sat. Prije toga ih natankujući 
samo na jednom mjestu makar tako je bilo prvo vrijeme u Zelenici na  ...  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:23:32) 
 
 Završili ste gospodine, ajde da čujem dodatno obrazloženje. Mislim, da smo na ovaj način 
uveli neke nove standarde vezane za  repliku i evo da pokušamo zbilja da, iako je vrijeme koje ide 
u korist opozicije i pozicije je sada u korist opozicije što je suprotan nekom dogovoru koji smo 
napravili na kolegijumu.  
 Evo da čujemo obrazloženje Konjevića, Lekića i jesu li to replike ili su to komentari, 
pretpostavljam da su komentari. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 16:24:13) 
 
 Potpredsjedniče Parlamenta, član 101 ako se izrazi u negativnom kontekstu  odnose na 
klub poslanika ili političku partiju pravo na repliku ima predsjednik odnosno ovlašćeni predstavnik 
kluba, a vidjet ćete šta je bilo negativno, jer iz nadahnutog izlaganja koleginice Aleksandre sigurno 
da se nije moglo shvatiti da je to bilo pozitivno. Možete li mi samo vratiti vrijeme za repliku molim 
vas, pošto je bilo objašnjenje. 
 Koleginica Aleksandra, mislim način na koji vi pokušavate da branite vašu partiju, vašeg 



predsjednika da je to najgori mogući način koji ste izabrali. Političar, .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:24:56) 
 
 Izvinjavam se, nijeste mi rekli šta je rekla Aleksandra. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 16:25:00) 
 
 Aleksandra je rekla da mi podržavamo negatore crnogorske nezavisnosti, da smo pružili ... 
(upadica).  
 Gospodine Gvozdenoviću pet minuta je govorila samo o SDP-u. Znači koleginice u pravu 
sam, naravno gospodine Gvozdenoviću da sam ...  
  
 Dakle, uvažena koleginice - 2013.godine, gospodin Milo Đukanović, sjedeći  na kanabeu u 
Beogradu je  pozvao kolege iz Demokratskog fronta da uđu u Vladu i oni su ga odbili. Ako ja 
lažem, pogledajte bilo koju novinu iz 2013.godine. Toliko o odnosima političkih struktura.  
 Dalje, napadate danas i nas pokušavate gle čuda, da kažete da smo mi neki eksponenti 
ruske politike na Balkanu. Jeste koleginice Aleksandra, samo na drugi način.  
 Potpredsjednik Skupštine je potpisnik Sporazuma sa Putinovom jedinstvenom Rusijom, a 
Deripaska odavde nije izlazio. Nije bio u Skupštini, išao je tamo đe je išao i Duško Knežević, đe je 
sve sublimat ukupne vlasti. Koleginice Aleksandra ja se s vama slažem. Časno je graditi državu, 
ne odnosi se na vas, govorim kao princip. Ali je nečasno krasti. Ja vam kažem časno je graditi 
državu. Ali je nečasno krasti . Ne  odnosi se na vas. Reći ću vam na koga se odnosi. Odnosi se na 
vašeg potpredsjednika Svetozara Marovića, odnosi se na vaše gradnočelnike. Da ne bude da sam 
im ja to rekao koleginice Aleksandra, to su im rekle  institucije ove o kojima vi govorite. Ali, vam ja 
kažem da je časno graditi državu ali je nečasno tu istu državu krasti.  
 Prema tome, mi jesmo zajedno bili i kad smo gradili državu, ali smo izašli zato što se 
država krade. Jer, koleginice Aleksandra, onoga trenutka kad vaš član predsjedništva stavlja od 
vašeg prijatelja, partijskog prijatelja kakav je bio gospodin Duško Knežević kovertu u džep i vi 
nakon toga kažete da to nije za kupovinu glasova. Šta ste kupovali? Ratluk? Koleginice 
Aleksandra, žao mi je, poznajem vas lično ne odnosi se apsolutno ni na šta od ovoga što vam ja 
govorim na vas lično. Ali, mislim da danas ugao koji ste izabrali, da branite vašeg predsjednika na 
način, da ne postoji nikakva mogućnost da partija kojoj pripadate  je uradila nešto nečasno, 
najbolje vas demantuju snimci koje pušta Duško Knežević i presude institucija na koje se vi 
pozivate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:28:32) 
 
 Da čujemo samo šta želi Neđeljko Rudović, poslije toga ćemo dati vam riječ na ispravku 
naravno. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.02.19 16:28:46) 
 
 .... Decidirano sam rekla da su se udružili sa negatorima crnogorske nezavisnosti. Jer, vi 
znate da  nikad nijesam upotrijebila imenicu izdajnik, jer ne može se izdati nešto što nikad nije bilo 
u nečijem biću.  
 Dakle, Crnu Goru mogu izdati samo oni kojima je  zaista bila crnogorska nezavisnost u 
njihovom biću, njihovom htjenju.  
 Drugo, kolega Raško Konjević, se javio da komentariše. Takođe bih željela da, ... molim 
vas ovo je procedura, molim vas samo da objasnim.  
 Evo molim vas, SDP sam pomenula u najafirmativnijem mogućem smislu kao državotvornu 



partiju samo se čudeći i pitajući je li moguće da danas ta partija s obzirom na taj svoj kredibilitet 
koji je godinama gradila može svoju politiku budućnosti graditi na instagram insinuacijama i 
sazivati ovaj parlament zbog te afere.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:29:35) 
 
 Neđeljko Rudović, pa će te vi poslije, molim vas. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 16:31:06) 
 
 Ja nijesam ni u svom uvodnom izlaganju ni u komentarisanju na bilo koji način doprinio bilo 
kakvom podizanju tenzija itd. i tome slično.  
 Ja vas samo molim vrlo respektujem iz krajnje privatnih razloga i ona to zna, koleginicu 
Aleksandru i neću se sada obraćati njoj ponovo.  
 Samo vas molim dakle obratite pažnju za buduće diskutante. 
 Ne može se shodno članu 101 cijelo izlaganje pokloniti oponiranju u negativnom kontekstu 
nekom poslaničkom klubu ovdje, a da se za to ne dobije replika.  
 Dakle, ovo smo završili, ali vas molim za ubuduće. Ako se negativno govori o poslaničkom 
klubu replika po članu 101 mora da se dobije da ne bismo u narednoj fazi, ja i kolega Radunović 
smo to iskoristili, imali različita tumačenja.  
 Ako ja to uradim, nema kolege iz DPS-a dobiju kao što su dobijali. Nemam ništa protiv. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:31:13) 
 
  
 Ja predlažem ovim redom Neđeljko Rudović, poslije toga poslanik Lekić.  
 Ovo shvatam kao komentar je li? 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (21.02.19 16:31:28) 
 
 Ne, ovo je kaznena  replika, zato što je iznijeta neistina o meni od strane gospođe Vuković i 
ja želim da tim povodom  repliciram. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:31:41) 
 
 Evo da pročitamo član 101. 
 Ako se poslanik ili drugi učesnik u radu sjednice u svom izlaganju u negativnom kontekstu 
izrazi o drugom poslaniku navodeći njegovo ime  ili funkciju, poslanik na koga se odnosi ima pravo 
da zatraži i dobije riječ, pravo na repliku.  
 Predsjednik Skupštine tom poslaniku daje odmah riječ po završetku izlaganja prethodnog 
poslanika. Ako se izrazi u negativnom kontekstu odnose na klub poslanika ili političku partiju pravo 
na repliku ima predsjednik odnosno ovlašćeni predstavnik kluba.  
 Pravo na repliku u smislu stava 1 ovog člana ima i predlagač, odnosno predstavnik 
predlagača akta o kojem se vodi pretres kao i drugi učesnik u radu sjednice normalno ako je 
pomenut.  
 Pravo iz stava 1, 2, 3 ovog člana može se koristiti jedanput u trajanju od nekoliko minuta. 
Replika na repliku nije dozvoljena  osim ako predsjednik Skupštine ocijeni da su navodi u replici 
uvredljivi i dozvoli tu repliku.  
 Znači, ako bi možda išao isti kriterijum kako ste dobili određene replike u prethodnom 



slučaju onda isti nivo uvreda bio i neko ko je dao određenu repliku. 
 Predlažem da ili napravimo pauzu pa da pogledamo precizno stenogram a mislim da to nije 
potrebno. Ili da iskoristite pravo na komentar. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (21.02.19 16:33:00) 
 
 Evo, objasnit ću vam. 
 Dakle gospođa Vuković je iznijela neistine o meni i ako sam ja pogrešno shvatio ako ona 
misli da ono što je saopštila da ne misli na mene i da je sasvim u redu neka kaže. Ali je potpuno 
očigledno šta je gospođa Vuković rekla i potpuno je očigledno da ja imam na osnovu toga pravo 
na kaznenu repliku. Zato što je valjda moje pravo da ispravim netačne navode, odnosno neistine.  
 Tako da vas ja molim da mi omogućite da to uradimo.  
 Dozvoljavate? U redu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:33:54) 
 
 Ja predlažem da ipak iskoristite pravo na komentar i na taj način poštujemo neke dogovore 
koje smo napravili na kolegijumu. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (21.02.19 16:34:02) 
 
 Evo gospodine Gvozdenoviću, ako već dozvoljavamo da tumačimo Poslovnik na način koji 
vi predlažete, ja ću vrlo kratko odgovoriti gospođi Vuković.  
 Pošto bi ona sa komentarom imala pravo da se ponovo javi i ostavit ću minut koji ćete mi, 
nadam se, dozvoliti da iskoristim nakon što čujemo njen odgovor na moj komentar.  
 Ja ću saopštiti ono što mislim. 
 Dakle, gospođo Vuković, nije lijepo vidjeti mlade i perspektivne ljude da rade ono što rade 
neki danas i ne samo danas. Valjda bi bilo za očekivati da svi imamo isti cilj, da imamo cilj da ovo 
bude jedna normalna, uređena zemlja u kojoj se vlast ne zloupotrebljava. Ono što ja radim, radim 
sa ciljem potpune dekonstrukcije ovog sistema  u kojem, žao mi je, ali učestvujete i vi lično, 
njegovog obaranja i uspostavljanja  odgovorne, transparentne vlasti koja će podnositi račun 
građanima Crne Gore, koja neće tužilaštvo uzimati pod svoje, koja neće potkradati sve nas, koja 
će se držati zakona i koja će vladati po zakonu a ne po zakonu sile. Vlast koja će voditi računa o 
tome da ovo bude zemlja elementarne pravde.  
 Dakle, gospođo Vuković, ja se ne bavim nikakvim instagram snimcima, klipovima itd. Ja 
sam vrlo otvoreno saopštio šta ja radim na upit koji sam dobio iz medija koji vi kontrolišete. Dakle, 
ja to kažem vrlo otvoreno zato što je moj cilj ne da bilo koga lično rušim ili ne znam šta da radim, 
samo da imamo jednu normalnu zdravu državu. A da je nemamo se vidi, gospođo Vuković, po 
sljedećem: Vidi se po tome što niko ne reaguje uprkos evidentnim dokazima. Na primjer na to da 
su se dešavale ..... Evo dozvolite još dvije rečenice. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:36:33) 
 
 Ne dozvoljavam. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.02.19 16:36:47) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, ... shvatili da ja imam pravo na komentar s obzirom na to da 
kolega Neđeljko Rudović se prepoznao i nikako ne bih voljela da shvati jer ja nikada nijesam u 



parlamentu se služila ličnim diskvalifikacijama. Ja ovdje govorim o politici i kao neko ko se bavi 
umjetnošću i književnošću mogu govoriti o stilu neke političke borbe. Ako sam zloupotrijebila nešto 
što smo čuli u medijima i ukoliko kolega Rudović tvrdi da on nije kazao da pomaže u toj kampanji i 
da to radi besplatno, čak sam i navela da radi besplatno, onda ja moram da se izvinim ne samo 
njemu nego cijeloj crnogorskoj  javnosti. Ali, evo mi vidimo da je kolega Rudović kazao da on ima 
pravo. Naravno da on ima pravo i ja sam prva koja stalno poziva da imamo stalne kontrolore vlasti 
kako bi Crna Gora koja je meni i mojim kolegama u parlamentu jedini interes, ona Crna Gora 
demokratska, moderna Crna Gora sa najvećom mogućom demokratskom kapacitetnošću, ali ne u 
onom smislu đe je Sokrat opominjao da će demokratija nastradati onoga trenutka kad bude počela 
da odgovara svima. Demokratija treba, prije svega, da odgovara institucijama a onda dalje i 
građanima Crne Gore.  
 Dakle, ja sam ta koja upravo afirmiše tu politiku borbe neprestane, ali sam ta koja je 
pozvala u svom govoru da se ta borba odvija na način na koji su Crnogorci i svi građani Crne Gore 
navikli na častan način kako je to propisano u našem moralnom kodeksu.  Osvrnula sam se samo 
na to, dakle ne na neke snimke koji su se pojavili nego na igrokaze i ono što se konstruiše kao 
neka vrsta izrugivanja ličnosti predsjednika Mila Đukanovića i uopšte Demokratske partije 
socijalista. Dakle, imam pravo kao poslanica, imam pravo kao građanka na kraju krajeva da se 
izjasnim o tome da li je to u skladu sa onim što ja smatram stilom ukusnim i najzad da procijenim 
da li je to zaista relevantna politička borba. Dakle, ni u kom slučaju nijesam htjela da na ličnom 
nivou bilo koga vrijeđam, kao što to nijesam htjela ni u vezi sa kolegama, samo hoću da prozborim 
nešto o politikama, o dosljednosti i nedosljednosti. Ne možemo se praviti gluhi i ne možemo 
dozvoliti da ovo vrijeme kada govorimo istinu i kada se borimo za nju bude ono da je zaista istini 
najteže kad sve može postati istina pošto smo različitim zamešeteljstvima stvorili u našoj državi iz 
različitih uglova, ne samo političkih, atmosferu svedozvoljenosti i baš nebrigizma prema istini. 
Neće moći tako i ne smijemo se pokoriti tom zakonu da je sve dozvoljeno, nije sve dozvoljeno, 
birajte način za to što je, čini mi se, i način na koji je predsjednik Đukanović birao i mi sa njim da 
se borimo za Crnu Goru a ne protiv bilo koga, ne protiv bilo koga. Taj koji je Crnu Goru, odnosno 
njene građane opredjeljivao da nas tako bezuslovno glasaju svih ovih godina. I najzad na 
referendumu valjda, jer je i taj referendum bio oličen, htjeli mi to ili ne u pojedinim liderima koje 
sam ja ovdje naglasila i nazvala državotvorcima koji odlično, makar oni bi trebalo da razumiju moj 
jezik jer ...(Prekid).... Parlamentu koji govore jotovanom varijantom crnogorskoga jezika i da ne 
pokušavaju makar sa mnom, odnosno mnome manipulisati i potkazivati da sam kazala ono što 
zbilja nijesam.  Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:40:06) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Lekić. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 16:40:09) 
 
  Poslanica Vuković je pored ljubaznog komentara da me cijeni, na što joj se zahvaljujem, 
rekla da sam ja upotrijebio riječ "skorojević". Jesam, što je poslije objašnjavala u jednom 
negativnom kontekstu. Ja sam dužan da to objasnim. 
 Dakle... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:40:40) 
 
 Od usmenih komentara od poslanice Vuković da ona nije spomenula vaše ime, a ako nije 
spomenula vaše ime vi nemate pravo na repriku. Imate pravo na komentar. Izvolite. 
 
 



 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 16:40:54) 
 
 Ja ću onda komentar, ali gospođa Vuković bi mogla da bude ljubazna da kaže da je mislila 
na mene, da se ne igramo.  
 Dobro, ajde onda komentar, htio sam vrlo kratko. Komentar, onda je tri minuta. 
 Dakle, meni se imputira da sam rekao da je gospodin Đukanović, u jednom kontekstu 
sam rekao skorojević i ona je to tretirala kao atak na porodicu i rekla o precima što mi apsolutno 
nije bila svera interesovanja niti sam na njih mislio.  
 Riječ "skorojević" je prvi put upotrijebljena u rimskom Senatu od Cicerona riječju homo 
novus - novi čovjek. Zatim je ta riječ preuzeta u francuskom jeziku i na francuskom se kaže 
parveni. Preuzeta je poslije na mnoge druge jezike i na engleskom se isto kaže parveni. Dakle to 
su one riječi koje su preuzete iz francuskog jezika. Dakle, ja pominjem Đukanovića u tom 
kontekstu jer on jeste jedan novi fenomen i on i njegova porodica.  
 Gospođo Vuković, da li je normalno u Crnoj Gori da dva brata i jedna sestra su najbogatije 
osobe u Crnoj Gori? A stalno je neka afera i Limenka, i Telekom, itd.itd. Pa jesu novi fenomeni. Ja 
respektujem njegove pretke koje pominjete, a da nisu oni bili ti bogataši možda, pa ima u Crnoj 
Gori tih priča o precima, bogatašima, svi smo bili u jednoj egalitarnoj situaciji i da ne širim priču. 
Prema tome, ne provocirajmo crnogorsku javnost, znaju oni dobro.  Dakle, da jedna porodica 
pokušava da bude van pravnog poretka i to uspijeva. Kako to, kako svi ostali, kako svi mi drugi 
nešto ne umijemo da postanemo bogati a može jedna porodica? E ona je nova porodica, oni su 
homonous, to je novi fenomen. Ja sam to precizno rekao i ja stojim iza toga. 
 Kad sam već uzeo riječ i tri minuta imam, a imaću i u završnoj riječi, ja moram reći da sam 
impresioniran pristupom, posebno mladih osoba iz DPS-a, ja ne želim da ulazim u interne podjele, 
ovom ne odbranom nego ovim lansiranjem jednog vulgarnog kulta ličnosti ovdje danas.. Jeste li 
me prekinuli? Dakle, ....(Prekid)... nezavisnost, evo da vam kažem, postoji jedna poznata rečenica 
o drugu Staljinu, kao čovjeku kulta ličnosti. Jedan njegov obožavatelj je rekao - vidite kako je 
dobar drug Staljin. On bi mogao da ubije sada 10.000 ljudi ali on to neće da uradi jer je dobar. A i 
Milo Đukanović je eto velik zato što je odustao da progoni ljude koji su za nezavisnu Crnu Goru, a 
to je činio 10 godina. 
 Prema tome, dajte da malo smirimo teme, sofizme, odbrane, nastavite, kult ličnosti ide na 
vašu stranu, vi nosite tu odgovornost a na kraju krajeva još ću se javiti u završnoj riječi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:44:17) 
 
 Aleksandra izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.02.19 16:44:20) 
 
 Nijesam pomenula ime poslanika Lekića, ali naravno jeste, jeste tačno je rekla sam da 
cijenim i cijenim i upravo zbog ovoga i toga što se čovjek bavi etimologijom riječi i objašnjava nam 
tu riječ iz više uglova i više jezika i naravno onda mi još više i bolje omogućava da iskomentarišem 
sve ovo. 
 Upravo religiozna bića nikada ne obožavaju nekoga. Dakle ona ne mogu obožavati ako već 
su religiozna. Ali kada vi koncentrišete svoju političku borbu i čak i ovu hajku, aferu koja se vodi u 
posljednjih mjesec i po dana samo na jednog čovjeka, najzad jedna je  opoziciona parola "Mi li 
on", nam je bila jasno iskazana da se vi borite protiv jednog čovjeka. Kao da nijeste shvatili, živeći 
u Crnoj Gori 20 godina, da nije u pitanju on nego je u pitanju vrijednost, odnosno ........ koju je 
njegova i naša politika stvarala svih ovih godina. Koncentracija takve politike je doprinijela da je 
vaša onemogućena da na bilo kom izbornom ispitu vi se i približite onome što su naši rezultati. 
Dakle, ja govorim samo o tome da mi smo dovedeni u situaciju, vi znate da mi u parlamentu 
nikada lično se ne odnosimo prema nekome, posebno ne prema predsjedniku naše partije. Ja 
sam više puta rekla da on sebe sobom brani, da nema potrebe. Ali, ako se sav vaš dijalog 
koncentriše na njega, na njegovu ličnost, izgovarajući riječi poput "skorojević", pa onda smo valjda 



pozvani, i porodicu, pa evo sada ste spomenuli porodicu, geneologiju morala te porodice. Evo, 
govorimo danas o kovertama, džepovima, ja vas molim kolega da ja kažem, o džepovima. Otkud 
mi znamo koliko je bogatstvo Mila Đukanovića, njegovog brata, njegove sestre? Jesmo li mi 
zavirivali u te novčanike, imate li vi dokaze u vezi sa tim?  
 Znači, gospodin predsjednik Đukanović je imao sučeljavanje, mogu slobodno reći, u jednoj 
televizijskoj emisiji, negirao je sve neistine koje su iznesene u vezi sa njim, negirao je tvrdnje u 
vezi sa kućom, itd. I mi treba da vjerujemo nekome ko iznosi takve vrste insinuacija. Prva ja ću 
vjerujte mi, biti atlas koji se pobunio, koji se pobunio ukoliko vidim bilo kakvo nepočinstvo ličnosti ili 
družine u samoj mojoj partiji, dakle neke grupe. Govorimo samo o tome, o nedostatku dokaza. Vi 
sve vrijeme plasirate od 2001. godine, kada je krenula nacional ili duvanska afera preko drugih 
afera koje su konstruisane izvan ove države, na žalost evo sada imamo da se konstruišu i u ovoj 
državi. Dokle ćemo ići aferaškim načinom borbe u političkoj borbi. 
 Pa evo, ja se vama lično obraćam.Prvo, vi imate vrijednost koju ste stvorili kao ličnost i kao 
političar kojom možete da se konfrontirate našoj politici. Zašto onda ...(Prekid).... tu vrijednost ne 
ponudite Crnoj Gori kao nešto afirmativno i konstruktivno što ću najradiije ja prihvatiti kao 
poslanica DPS-a. Dakle, hajdemo da se igramo političkim idejama, hajde da ih plasiramo 
crnogorskoj javnosti, hajde da rješavamo probleme građana, hajde da danas u ovoj skupštini 
pričamo zaista o tome zašto je poskupila struja. Neću vam oponirati kada budemo o tome 
razgovarali nego tražiti da mi se daju objašnjenja zašto je poskupio, ili zašto se povećao januarski 
račun. Ali, hoću da čujem od nadležnih zašto, hoću da čujem razloge, a ne da insinuiram, da se 
bavim špekulacijama i da ostanemo stalno u nekim nejasnoćama i polu odgovorima i da se 
bavimo poluistinama u političkom i javnom životu.  To je jedino što imam da kažem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:48:11) 
 
 Hvala. 
 Diskusija Aleksandre Vuković izazvala je dosta interesovanja. Mislim da mnogo više 
tretmana smo dali opoziciji nego što je trebalo. Vidim da sada postoji interesovanje i predlagača i 
izvjestioca, izvinjavam se nijesam rekao sad, postoji interesovanje predlagača. Koliko znam, na 
kolegijumu je dogovoreno da to bude jako restriktivno, čak sam shvatio da na prošlom kolegijumu 
bilo je dogovoreno da se da uvodno izlaganje koje će trajati 10 minuta, a da se neće javljati ni 
izvjestioc odbora, ni predlagač, tako sam razumio da je bilo. Evo sad vi kažete da je to možda 
kreativno tumačenje, to je jutros takođe ponovljeno na sastanku. Na ovaj način radimo suprotno 
dogovoru sa kolegijuma jer je vrijeme koje koristi opozicija veće nego vrijeme koje koristi pozicija. 
Takođe, imamo i dva poslanika to su Anka Vukićević i Goran Radonjić koji su zamolili zbog svojih 
obaveza da završe do pet sati, tako da remetimo i neki red koji smo s njima usaglasili. Ja mislim 
da bi predlagač trebao da odustane i izvjestioc takođe koji se prijavio. Ne vidim nekog posebnog 
razloga jer smo dali dosta mogućnosti bili da se otvori taj dijalog. Ako insistirate na tome, jer je to 
onako striktno poštovanje Poslovnika, ali suprotno dogovoru koji smo imali. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 16:50:00) 
 
 Ja opet tvrdim, ali provjerite. 30 godina u ovom parlamentu nikad predstavnik odbora nije 
imao učešće u raspravi bez kad nešto treba objasniti, 30 godina. Znači ovo je nova praksa koja se 
uvodi danas. Znači sve tvrdim u 30 godina po prvi put radite već dva put.  
 Ali, da budem precizan. Koleginica ne mora znati o struji, ali kad ne zna o istoriji  a zna da 
se trudi da je to gola neistina.  Da citiram  zašto je njen predsjednik bio zna... Promijenio je tri 
države. Da citiram: "Politika agresivnog antikomunizma gotovo patološke srbofobije nudi savez 
reformskih snaga Jugoslavije". Znači čovjek je bio tri države, bio je za Jugoslaviju, pa je prešao na 
drugu stranu. Bio je Miloševićev saborac, pa je prešao na drugu stranu. U sudu u Hagu se 
ministar pravde izvinjavao bivšem ministru unutrašnjih poslova Republike Srpske da je uvrijedio 
Crnu Goru a rekao je da je Milo Đukanović poslao gorivo za tenkove u Srebrenici.To je ušlo u 
presudu suda u Strazburu. Provjerite to.  



 Znači o Crnogorcima. Šta mu se najviše gadi? Od svega najviše mrzim četnike, ustaše i 
100% Crnogorce. Znači i vas mrzi između ostaloga, ali vi imate pravo da trpite, ima sluga, ima 
slobodnih ljudi u Crnoj Gori. Znači čovjek je mijenjao sve iz jednog cilja, samo iz jednog cilja, sad 
se to pokazuje, da bi očuvao vlast i tri države potrošio. Ja sam to znao, ja sam kriv što sam to 
znao, drugog saveznika nije bilo. Rekao sam iz vlasti, shavio sam to kao odnos Čerčila i Staljina, 
nema dugog saveznika. 
 Ja sam koleginice upisao u Ustav crnogorski jezik. Mila Đukanovića to nije interesovalo 
uopšte. Da vam odmah kažem, pitajte ga, pitajte ga, pođite kod njega pa ga pitajte. Himna i 
zastava. Tri godine sam pregovarao sa Svetom Marovićem i Filipom Vujanovićem. Njega to 
takođe nije interesovalo. Ne mora ni da ga interesuje, ne zamjeram, ne zamjeram mu. Znači 
njegovo crnogorstvo je isto kao njegovo srpstvo. Dok donosi vlast a izgleda i bogaćenje, znači 
dotle će trajati. Ja najmanje volim što je tako, ja bih volio da nije  tako, vjerujte mi. Volio bih da 
sam bio u koaliciji s nekim s kim ću se ponositi, ja bih bio srećan čovjek. Ja neću da čitam još 
neke stvari, ako me natjerate čitaću, čitaću ako me naćerate, onda ćete vi biti krivi što čitam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:52:20) 
 
 Potrošili ste vrijeme. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 16:52:22) 
 
 Ne, nisam potrošio imam još 41 sekundu, evo 39 sekundi. 
 Znači, ako me naćerate čitaću, a biće vaša krivica, neće moja. Prema tome nemojte me 
ćerati da čitam drugo, nemojte me ćerati dok je ođe branio kredit šta sam ja radio u Pentagonu.  
Koji pošteni političar krije svoje ime na računima po ostrvima i po Kipru, koji to pošteni čovjek radi? 
Sa javne funkcije nije otišao u biznis, bio je predsjednik, najmoćnija funkcija u državi Crnoj Gori je 
predsjednik DPS-a, to svi znaju. Evo, ja sad kažem, neka samo napusti DPS a neka ostane 
predsjednik države i neće biti nikakvog mog zahtjeva, samo neka napusti mjesto predsjednika 
DPS-a. Naravno da neće. Prema tome, nemojte, čitava Crna Gora zna on je učništio Liberalni 
savez. Sad pokušava da uništi SDP, ali istina će ostati. Dok ima nas, što bi rekli sa Ljubinog groba 
ta laž neće proći, a ima nas proletera sa Ljubinog groba od 90. godine koje je on proganjao, da ne 
pričamo o porodici. O porodici nikad nisam rekao, nikad to nisam rekao, neću ni ovdje. On je 
proganjao i moju nejač. Ja nijesam njemu čak rekao, nema tih papira ....  ženu, đecu, ....To nikad 
nisam rekao niti ću ja ikad pomenuti njegovu familiju, nikad neću pomenuti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:53:58) 
 
 Izvolite Aleksandra. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.02.19 16:54:20) 
 
 Ja mislim da zaista ovaj dijalog, posebno bih voljela od dugogodišnjeg predsjednika 
Skupštine Crne Gore koji je to bio 13 godina, ja vas molim. Kaznena reprika za to što kad sam ja 
postavljala retorička pitanja, ni u jednom momentu ne kvalifikujući SDP na bilo kjoi način, 
postavljala sam pitanja je li moralno državotvornoj partiji da se u ovom trenutku itd. Kao što je i on 
rekao - koji to pošten političar krije svoje ofšor firme i ne znam već šta je pominjao, evo moram 
zbog ove afere da učim razne termine koje do sada nijesam poznavala.  
 Je li ja imam uopšte vrijeme potpredsjedniče? Molim vas, moje teče a ja ne znam da li 
imam pravo. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:55:07) 
 
 Nastavite, imate još, nastavite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.02.19 16:55:12) 
 
 Veoma sam dekoncentrisana s obzirom na to da nijesam uopšte ni shvatila da li sam dobila 
riječ. 
 Dakle, baš bi trebalo da od uvaženog poslanika Krivokapića koji je bio na čelu Skupštine 
Crne Gore, mi koji smo mladi i neiskusni u ovome poslu, dobijemo primjer kako se u parlamentu 
razgovara, a ne razgovara se tako što u svom pitanju imate poluprijeteći ton. "Hoćete li da čitam, 
hoćete li da vas podsjetim na ono što je govorio Đukanović?" To ste toliko puta i kroz medije koji 
su vam bliski učinili da crnogorskoj javnosti više ništa nije poznato. Ja ću se stalno vraćati na onu 
Vašu, da konac djelo krasi, vjerujte mi da konac Đukanovićeve političke orjentacije i njegovog 
djela još nije došao, ne zato što će on trajati na političkoj sceni ovoliko i onoliko, neću se time 
uopšte baviti, nego s obzirom na rezultate koje će kao predsjednik ove države i mi ostvariti za 
našu Crnu Goru, a mi smo toliko vremeni da uopšte mi nije važno ni da li ću sama sjutra biti dio 
neke političke garniture, jer Crnu Goru uvijek stavljam ispred i iznad svega. Tako da me začudilo 
da ste Vi koji ste ipak svoj predsjednički legitimitet crpili sa liste, koliko se sjećam, 2012.godine ste 
bili peti na listi čiji je nosilac bio gospodin Milo Đukanović, se tako izražavate i podvlačite da Vi 
nijeste isti. Zamjerate meni, što sam prelijepe rečenice, koje ja možda u vezi sa predsjednikom 
naše partije ne bih umjela ni smisliti, citirala i što sam stablo kakvim ste ga vi okarakterisali, visoko 
stablo u istorijskoj šumi uporedila sa hrastom koji se priprema za Herkulovu, ja sam rekla za 
lomaču Crne Gore, a upravo se pozivajući na vama dobro poznatu Malroovu knjigu - Razgovora 
za generalom De Golom, dakle, takve ličnosti koje zaista kad god naiđu na neku prepreku daju 
nam za pravo da gledamo u vrhove, jer tamo nema zakrčenosti i kad smo u najvećim problemima 
mi gledamo u vrhove. Sami ćete priznati, pošto ste napravili jednu čini mi se i suštinsku grešku na 
jednom od odbora kada ste nazvali....(Prekid)..  Izvinjavam se, hvala vama. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 16:57:22) 
 
 Tražim pauzu da usaglasimo određene elemente. 
 (Pauza) 
 Izvolite, minut i na taj način da izađemo iz ove priče. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 17:04:59) 
 
 Jasna je želja da se uništi istorija Crne Gore da postoji samo jedan čovjek koji je 2001. u 
svoj program upisao nezavisnost Crne Gore, u ovom vijeku je upisao, da se izbriše Liberalni 
savez, da se izbriše SDP-e, da se pale udžbenici gdje je to pisalo, a pisao je gospodin Papović, 
palili ste udžbenike da to ne bi pisalo,  da bi se izbrisalo da je bio saradnik Sloba Miloševića. To je 
politika ali ne zbog nas. Mi možemo da se povučemo iz politike ako vam to nešto znači, ali treba 
zbog Crne Gore da se zna kako se pravila nezavisna Crna Gora i mnogo mi je važnije građanska 
Crna Gora. Neka bude kako hoće, samo neka bude građanska i na zapadu. Sad više nije država 
rekao sam na početku, dok nema zakona i reda i mi smo vama otkazali i napuštili Vladu. Mi smo 
vas ostavili zbog prava, ne zbog nečeg drugog, jer smo viđeli da ta pohara će uništiti nezavisnu 
Crnu Goru u koju se busate u prsa. I nije to prvi put da se desilo. Kralj Nikola je ušao u isti problem 
sa svojim glavarima, popa Mijuškovića pročitajte, a on će vam reći jel je  edukovan čovjek, sunčao 
zlato u Nikšiću. Omrznuo je Crnu Goru Crnogorcima. Zelenaštvo je bila glavna privredna grana. 
Sirotinja se zaduživala na zelenu kamatu. E to nećemo da se ponovi i to je naša ...(Prekid)...zašto 
smo otišli u opoziciju. Samo jedna rečenica, može jedna, vjerujte mi samo jedna. Ne ide se u 
opoziciju iz ljepote nego iz principa i mi smo to uradili, 2016. godine iz principa otišli u opoziciju i 



sad vidite zašto, a ponavljam vam ovo je malo od onoga što se još može pojaviti. Ne Knežević, ja 
Kneževića danas nisam spomenuo bez u jednoj rečenici. Postoje mnoge druge stvari, rešavajmo 
dok ne dođu te druge stvari. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:06:46) 
 
 Dajem riječ Veri Bulatović, odnosno Anki Vukićević. 
 To je promjena redosleda u skladu sa zahtjevom koji smo imali za vrijeme pauze. Samo da 
se dogovorimo. Za vrijeme pauze dobili smo zahtjev da redosled bude Anka Vukićević, Goran 
Radonjić, Luiđ Škrelja, Halil Duković, posle toga idemo drugim redosledom.  
 Izvolite. Dajem riječ Anki Vukićević. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (21.02.19 17:07:16) 
 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Mi danas ovdje raspravljamo o aferi "Koverat", a nema nikog ni iz Tužilaštva niti iz 
crnogorskog sudstva, nema ni predsjednika Vlade, ni predsjednika države, nema niko iz 
ministarstava, tako da se negdje pitam koliko oni vjeruju ovo što mi pričamo i ovo što mi ovdje 
danas radimo i kakvu poruku šalju crnogorskim građanima takvim svojim ponašanjem. Afera 
"Koverat" nije iznenađenje, svi smo znali da se  koverte dijele. Ovog puta je crnogorska javnost 
imala priliku da vidi kako visoki funkcioner DPS-a prima kovertu od dojučerašnjeg omiljenog 
tajkuna, danas lica sa potjernice, lica koja ga povezuju sa kriminalnim grupama koji se bave 
pranjem novca. Da je bilo ko iz DPS-a za ovo mjesec dana iznio makar jedan jedini kritički stav 
prema onom što je imala priliku da vidi cijela crnogorska javnost, možda bi neko i povjerovao da 
postoji zdravo krilo u DPS-u.  
 Sada od vas čujemo da je Kneževiću  bilo  tijesno u Srbiji, protjeran je iz Moskve opet zbog 
nekih kriminalnih radnji, ali ko je širom takvom čovjeku otvorio vrata Crne Gore. Da nije to 
opozicija, da nijesam ja? Ko je takvom čovjeku dozvolio da očigledno reguliše izborni rezultat, 
utiče na izbornu volju građana i utiče na sudbinu svih nas i ove zemlje. Kako se desilo da do 
jučerašnji omiljeni tajkun i dan danas kako predsjednik reče osvjedočeni prevarant  Mađar 
Telekoma uplati 4,3 miliona na račune dvije ofšor kompanije za neizvršene usluge. Prije neku 
veče specijalni tužilac izjavi da je još nekih 16 miliona dolara ušlo u Crnu Goru da im se gubi svaki 
trag. Mi se ovdje gađamo milionima, a nama su građani na ulici, građani koji se s razlogom bune.  
 Duško Knežević, tajkun imao je izbor da se razboli kao Sveto Marović i da pođe na liječenje 
ili da se preda Tužilaštvu za koje je onaj koji uzima novac iz kriminalnih izvora i koristi ga za 
potrebe ili svoje ili iz svoje partije njega nazivaju pomagačem, a Duška Kneževića šefom 
organizovane kriminalne grupe. Da se preda Tužilaštvu čiji specijalni  tužilac kaže da video zapis i 
onaj audio zapis nijesu valjan dokaz na Sudu. Da li se na taj način kriminalcima šalje jasna 
poruka: " Radite i ako vas snimimo, nećete odgovarati", da se preda Tužilaštvu čiji viceguverner 
nakon onog audio zapisa, jasno je da je pušten niz vodu, jasno je da neće naći svjedoka koji će 
svjedočiti u njegovu korist biva uhapšen, dok Migo Stijepović, koji je pomagač kriminalne grupe, 
ostaje na slobodi i još mu se daje 10 dana za pripremu  za svjedočenje bez korišćenja poligrafa. 
Zar za poligrafom ne bi smo došli do valjanije u stvari do istine? 
 Građani su nam na ulici, protesti su u toku. Podržavam opravdan bunt građana. Građane 
nijesu institucije zaštitile niti od političke korupcije, niti od krađe izbora i na kraju niti od 
organizovanog kriminala. Trebaju nam institucije koje odgovaraju građanima, a ne partiji na vlasti. 
Građani hoće slobodne i fer izbore. Kolege iz opozicije, mi smo na potezu, građani su učinili ono 
što je do njih, pobunili su se, poslali su nam jasan signal da moramo da reagujemo. Građani hoće 
zajedno sa nama da prave mapu puta do slobodne Crne Gore, ne puka smjena vlasti radi vlasti. 
Promjena sistema vrijednosti je jedino što će povesti ovu zemlju u bolju budućnost i obratila bih se 
samo gospodi iz Evropske unije. Nadam se da pažljivo pratite dešavanja u Crnoj Gori i da ste 
svjesni svoje odgovornosti. Da se na ulici iz protesta rađa jedna građanska alternativa koja će 
zajedno sa nama čije smo glasove dobili pomoći da ova zemlja bude slobodna zemlja. 



Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:12:17) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ Luiđu Škrelji. 
 Goran Radonjić, izvolite. Iako nije dva dva, ako sam rekao tako smatram zbog obaveza 
koje imate. Bila je još neka izmjena pa sam shvatio da iz tog razloga treba dodatno da... Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (21.02.19 17:12:55) 
 
 Zahvaljujem. 
 Na početku da se sjetimo jedne izreke  - čudnih li vremena, čudnih li običaja. Na 
nedvosmisleno pitanje javno na televiziji, da li je osoba u firmu, vladar je odgovorio da nije 
navodeći kao argument neke velike riječi. Nigdje na kugli zemaljskoj prijateljstvo, poslovni i drugi 
moral, sve je to propratio jednom gestikulacijom koja je trebala da pojača uvjerljivost njegovog 
nastupa. Suočen sa dokumentom koji dokazuje da je upravo izrekao neistinu, vladar priznaje da 
jeste osnovao firmu, ali kako dodaje jesam kao da nisam. Eto u tome u malome jeste formula 
karaktera cijelog sistema u kome na žalost živimo. Jesam kao da nisam veli vladar, jer firma kaže 
nije radila, postoji, a kao da ne postoji. Na žalost za mnogo toga u našem društvu može se reći to 
je isto. Postoji, a kao da ne postoji. Da li bi recimo na isti način mogao da odgovori neko koga bi 
na Sudu pitali da li je ukrao neki novac. On može da kaže, jeste kao da nije, jer taj od koga je 
ukrao i onako bi ga potrošio, pa je onda sve jedno. Da li bi tako na sudu mogao i ubica da se 
brani? Ubio je ali kao da nije, jer bi onaj koga je ubio i onako umro. Da li bi tako mogao da 
odgovori neko ko je plagirao neki naučni rad, magistarski dio doktorski, jesam kao da nisam. Da li 
je to odgovor jednog gradonačelnika recimo Glavnog grada, na pitanje da li je od nekog tajkuna 
uzeo  koverat sa novcem. Sjetimo se. On je rekao da je to očigledna neistina i onda se javno 
zapitao i pozvao sve nas da se zapitamo kako da se branimo zaboga od takvih kleveta. Da li će i 
on nakon snimka kad se jednom pojavi u javnosti reći jeste, uzeo je, ali kao da nije. Čudnih li 
vremena, čudnih li običaja. Moramo se sjetiti sada jednog citata koji možemo da nađemo u knjizi 
mog omiljenog pisca Danila Kiša od Borisa Suvarina koji kaže: " Vladar i njegovi podanici uvijek 
lažu u svakom trenutku u svakoj prilici i kako uvijek lažu više i ne znaju da lažu, a kada svako laže 
niko više lažući ne laže". Laž je prirodni element društva. Skupštine, kongresi, pozorište... 
...demokratija golema podvala, spontanost masa brižljiva organizacija, desno-levo-laž, radost 
života žalosna farsa, novi čovjek drevna gorila, kultura, nekultura, genijalni vođ tupi tiran. Svaka 
sličnost sa stvarnošću namjerna je. 
 Poštovani građani, 
 Danas je Dan maternjeg jezika. Jezik služi da se komunicira, ali prije svega služi da se 
govori istina. Kad ste poslednji put u javnosti čuli istinu? Od koga ste je čuli?  
 Između ostalog kad ste poslednji put čuli koji je najbrojniji maternji jezik u našoj zemlji, na 
kojem mediju ste čuli ko je taj ko govori najbrojniji maternji jezik? Zašto je to sve to tako i kako 
smo uopšte došli u ovakvu situaciju? Mi smo pod vlašću sistema u kome se ne samo izmišlja i 
stvara novi jezik nego se izmišlja i mijenja prošlost. To je sistem u kome je  očigledna težnja da 
sve bude revalitizovano i obesmišljeno.  
 U društvu u kome bi sve bilo jeste, a kao da nije sve se može uraditi i ni zašta se ne mora 
snositi odgovornost. U takvom društvu gdje bi to jeste, kao da nije zavladalo nema pravde, nema 
slobode. O tempora o mores! Čovjeku dođe da se obrati kao nekada u rimskom parlamentu - 
dokle ćete zloupotrebljavati naše strpljenje? Dokle ćete i koliko dugo da se rugate nama ovim 
ludilom? Dokle ćete se razmetati neobuzdanom hrabrosti? Zar stvarno mislite da nikad nije dosta? 
Zar mislite da ćemo mi da tripimo to beskonačnosti? Zar ne osjećate da je razokriven karakter 
ovog sistema i suština ove prevare? Svi  građani vide to, samo što ovaj sistem još uvijek opstaje, 
a davno je trebalo da ga snađe propast ona koju on priređuje svima nama,  ogromnoj  većini ljudi. 
Nekad su u ovoj zemlji bile cijenjene vrline, nekad se cijenilo čojstvo, cijenila se istina, važno je 



bilo i držalo se do riječi, do postupaka. Zato, poštovani građani, većina vas koji ste časni koji ste 
zgroženi nepočinstvima nije dovoljno ako vi ne činite zlo. Nije dovoljno ako vi ne činite nepravdu. 
Oni neće nestati ako mi to ne radimo. Mi moramo da se borimo protiv tiranije. To je ljudska  
dužnost najsvetija. Mi ne smijemo da iznevjerimo ove riječi, ne samo zbog Njegoša, ne samo zbog 
nas samih nego zbog naših potomaka koji će nas pitati gdje smo bili i šta smo radili u ovom zlom 
vremenu. Jednom mora doći vrijeme kada će da počne da se cijeni elementarno vaspitanje, 
elementarno poštenje, jednom se nećemo stiđeti što živimo u naopakom sistemu i moramo  sve 
da učinimo  da  to vrijeme ode  što prije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:17:55) 
 
 Na ovaj način smo imali dva diskutanta,  predstavnika opozicije, sad imamo dva diskutanta 
sa pozicije Luiđa Škrelju i Halila Dukovića. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (21.02.19 17:18:16) 
 
 Hvala gospodine potpredsjedniče, poštovane građanke i građani Crne Gore, uvažene 
koleginice i kolege poslanici, 
 Ja ću početi sa jednom izrekom: "Pravda i istina govore, neistine i podvale urliču". Ja sam 
se opredijelio da govorim i pokušaću da se toga pridržavam. Kao uvod u ovu moju priču nameće 
mi se kao zaključak i jedna stvar koja je bila, a koja je preovladavala tokom cijele današnje 
rasprave po ovom pitanju koje nas okupira evo već nekoliko dana, a to bi glasilo - tresla se gora a 
rodila se još jedna ubjedljiva argumentovana pobjeda i Demokratske partije socijalista i Mila 
Đukanovića. Omršavljen telesno i materijalno i osiromašen ljudskim i tradicionalnim vrijednostima 
prepoznatljivim za ove prostore odbjegli  prevarant  od pravde i stvarnosti Di Kej već danima 
zabavlja crnogorsku javnost svojim očiglednim halucinacijama misleći pritom da će ga masa 
prigrabiti kao idola, a zapravo radi se o čovjeku koji je  većinu njih naprosto prevario i uništio.  
 Pitam se kao poslanik i kao građanin Crne Gore zašto gospoda iz opozicije, uz orkestrirane 
ostrašćene opozicione medije i pojedince iz NVO sektora, suspenduju ovlašćenja i zakonske 
nadležnosti drugih grana vlasti? Prvenstveno pravosudne ali i izvršne, kao i nezavisnih institucija i 
sami donose negativne ocjene o njihovom radu i prije nego su se stekli zakonski uslovi za njihovo 
postupanje prije oduka odnosno i prije presuda. Potpuno je jasno da se želi predstaviti crnogorskoj 
i međunarodnoj javnosti da postojeće institucije nemaju kapaciteta a ni volje da postupaju u 
konkretnom slučaju koji su poznate javnosti, što je apsolutna neistina. Po malo su smiješni, ali i 
opasno zbunjujući za javnost navodi pojedinih medija i predstavnika određenih NVO koji traže 
saslušanja, hapšenja, oduzimanja imovine, a da se pri tom ne provjere navodi osumnjičenog na 
izvršenje krivičnog djela prema kome se u dužem periodu preduzimaju mjere u postupcima 
nadežnih institucija na osnovu zakona. Traži se od institucija da najavljuju radnje i mjere koje će 
se preduzeti i prema kome. Daju se uputstva za rad nezavisnih institucija kako bi diskreditovali 
institucije koje su kredibilne i jedino nadležne da postupaju u konkretnom slučaju.  
 Krajnji cilj i osnovna namjera tih subjekata je da kroz jedan slučaj koji će dobiti sudski epilog 
pokušaju da svoju propalu politiku prikažu javnosti kao izvor prava i pravde. Na sreću građani 
Crne Gore znaju da je Crna Gora nezavisna država koja ima Ustav, zakone, kredibilne institucije 
koje će ovaj slučaj rasvijetliti i u zakonitom postupku riješiti bez obzira na pritiske, insinuacije, 
zamjene teza i pokušaju da se pravo prenese na teren politike. 
 Pokušaću iz svog ugla gledanja da uđem mada nespretno priznajem u bit takvih ljudi koji se 
bude iz  halicionogenog stanja  i suočavaju se sa stvarnošću.  
 Postavlja se pitanje zašto ljudi obmanjuju sebe i druge? Šta to zapravo znači? Iz kojih 
razloga manipulišu sa toboš nekim podacima i raznoraznim prevarama pokušavaju prikazati sebe 
kao žrtvu u okruženju u kojem je do juče takoreći stvarao i uživao. 
 Gospodo, gdje je laž tu je i strah i to od prekora, kazne, strah da smo učinili nešto loše i 
neprimjereno, da ćemo nekome učiniti nešto loše ili da će se nešto okrenuti protiv nas. Laž je 
povezana sa iluzijom, prevarom i nesposobnošću podnošenja onoga  što nam se događa u životu.  



 Dva su elementa koja posebno, ako se jave istovremeno ukazuju na to da je igra lažima 
vrlo opasna. Prvi je učestalost kojim se njima koristi, drugi elemenat je potpuni izostanak osjećaja 
krivice. Kad se pređe granica ...(Prekid)... neprestano prekoračavaju granicu između dopuštenog i 
nedopuštenog, dobrog i lošeg. Osoba koja laže, ubijedi sebe da to radi za rad viših ciljeva neke 
laži se čine iz neznanja, mnoge zbog nedostatka hrabrosti, neke su sa pozicije egoizma a neke iz 
kompleksa. S toga je i cilj prevare koja je adut bjegunca obično materijalna korist, ali može biti i 
nešto drugo, na primjer osveta, suzbijanje konkurencije, zavist, kao što je slučaj sa odbjeglom 
personom. 
 Smatram da gore iznešeno nije ništa čudno i neviđeno na ovim prostorima, kada umišljene 
veličine slobodno mogu da kažem gore navedena osobina misle i pokušavaju kažnjavati svoju 
državu, doduše jeftino i budalasto i samo sa jednim adutom - video igricama i instagramom 
nasilno sa pokušajem nasilne promjene vlasti da bi sačuvali stečene pozicije. Svi mi pamtimo da 
je i u našoj i susjednoj državi u bliskoj Srbiji ubistvom to jest atentatom na premijera Đinđića, 
naravno sa težim i tragičnim posledicama, pokušana nasilna promjena vlasti samo su akteri bili 
drugačiji. Sjećate se, da su te određene strukture i centre moći pokušali da izvrše sa budalom, 
pacovim, mutavim, sjekirom, motornim šegama i uz pomoć razno-raznih kumova ništa novo na 
Balkanu i već viđeno  kako latinska poslovica kaže:"Sličan sličnome godi". 
 Poštovani građani, 
.....svjedoci ... pokušaj destabilizacije Crne Gore. Upravo oni koji su se ogriješili o zakon ili za koje 
postoji osnovana sumnja da su kršili zakon i Ustav Crne Gore danas žele da crnogorska nacija 
doživi amneziju i zaboravi kroz što je ova vlast zajedno sa vama prošla od 90-tih godina i sada 
kada smo postigli prvi primarni cilj ulazak u NATO, kada smo na pragu cilja ulazak u EU i kada 
nam predstoji još jedan cilj - bolji standard svih građana Crne Gore za što Vlada već najavljuje 
konkretne mjere. Neko želi da sruši pravni poredak Crne Gore, ne birajući sredstva gospodo iz 
destruktivnih medija, gospodo iz NVO koji gledate crnogorsku stvarnost kroz projekt svog statusa 
a ne statusa crnogorskog građanina.  
 I na kraju, kolege poslanici vi koji ste u parlamentu, vi koji ste povremeno u parlamentu i vi 
koji djelujete iz ilegale, politički ste odgovorni da svoje lične i političke ineterese stavite u drugi plan 
i da zajedno odgovornim odnosom damo doprinos da se slučajevi u javnosti kao što su prepoznati 
ili slučaj drugi koji nas prate od početka formirane ove države, rasvijetle u okviru institucija i dobiju 
epilog po pravu i pravdi. Hvala što ste me saslušali i izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:26:44) 
 
 Hvala.  
 Dajemo riječ Halilu Dukoviću. 
 
 
 HALIL DUKOVIĆ (21.02.19 17:26:51) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Dame i gospodo poslanici, uvaženi građani, 
 Ja ću svoju diskusiju početi jednom engleskom narodnom poslovicom koja kaže da oni koji 
ne uče iz prošlosti osuđeni su da je ponove. I zaista je tako, posebno gledajući na sve afere kojih 
je u Crnoj Gori bilo dosta, mi od prijašnjih afera nijesmo još ništa naučili. 
 Ako se prisjetimo vidjećemo da su sve počele na isti način sa evidentnim dokazima, sa 
jednim istim ciljem da se destabilizuje Crna Gora i zamijeni vlast u Crnoj Gori. Sve su imale iste 
scenarije i scenarija sa istom glumačkom ekipom, samo se mijenjala glavna uloga i samo se 
mijenjao naslov afere. I naravno, ako se prisjetimo kako su i kada počele, počele su onog trenutka 
kad je Crna Gora počela da misli o sebi i za sebe. To je naravno nekom zasmetalo ali Crna Gora 
je doživjela taj pokret i na čelu toga pokreta  postavljen je Milo Đukanović. Naravno, normalno je 
očekivati da u svim ovim aferama glavna meta svih ovih dešavanja je bio baš čovjek koji se stavio 
na čelu tog pokreta, koji je Crnu Goru odveo jednim novim putem do tada za Balkan nepoznatim 
putem. I normalno je očekivano bilo da se napadom na tog čovjeka zaista destabilizuje Crna Gora 



i pokuša da se Crna Gora vrati na onaj stari put za koji smo rekli da za Crnu Goru i njeno društvo 
on nije dobar. 
 Naravno, podsjetiću vas sve, a za dvije afere je jako interesantno šta se sve dešavalo i šta 
smo sve mi govorili u Crnoj Gori. Jedna od njih je čuvena duvanska afera, afera koja je završena 
ne u našem sistemu, nego u sistemu jedne strane države, evropske države, države razvijene 
demokratije tj. Italiji. I nakon 20 godina ustanovljeno je da je to već montirani proces. Ali ću vas 
sve upozoriti šta smo mi za tih 20 godina sve govorili, koliko je bilo optužbi na račun Mila 
Đukanovića i njegovih najbližih saradnika, koliko je bilo javnih suđenja i osuda da bi sada kada 
smo svi u saznanju da je to montirana afera svi zaćutali i niko se nije toga više ni prisjetio. Da li 
smo se ikad zapitali kako je bilo svima njima, kako je bilo njihovim porodicama? Izgleda da to 
apsolutno nikoga više ne interesuje.  
 Jedna druga afera koja je takođe potresala Crnu Goru je afera takozvana S.Č. I naravno 
uzburkala cijelu crnogorsku javnost. Radilo se o osobi koja je zlostavljana i maltretirana na razne 
načine od većeg broja građana Crne Gore. I kako se afera zahuktavala usmjeravana je ka 
državnom vrhu. I dobro znamo da su joj glumci koji su s njom glumili često pomagali u njenim 
nastupima. Ponekad su njene takozvane doživljaje bolje predstavljali ti glumci da smo se često 
pitali kome se to dešavalo - njoj ili onima koji su je prenosili. Ali, na kraju kad se neko drznuo, a to 
je prvi od optuženih, da zatraži njeno svjedočenje i podigne tužbu protiv nje, ona je misteriozno 
nestala iz Crne Gore. Ni dan danas se ne zna gdje je ni što je, ni zbog čega je bila tu. I bilo bi jako 
interesantno kada bi ona bila tu da nam sad kaže ko je natjerao na to lažno svjedočenje i ko je 
natjerao da uzburka tako Crnu Goru.  
 I ova najnovija afera koja nam se sad dešava počela je na isti način kao i prethodna, sa 
jednom razlikom od svih. Ovdje se onaj koji je optužen za pronevjeru više od 100 miliona postavlja 
u ulogu tužioca a pojedini takozvani nezavisni mediji i nevladine organizacije glume istražne 
organe. Mislim da je za Crnu Goru jedino pravo rješenje da sve ove slučajeve rade oni koji jedino 
mogu da rade, a to su institucije sistema. Ako tih institucija sistema nema onda urušavamo cijeli 
sistem. Vjerujem da samo u tim institucijama sistema možemo doći do prave odluke. A podsjetiću 
vas da su sve do sada afere završavane u institucijama sistema i to je jedino pravo rješenje. Ako 
vidimo da se pokušava da se zaobiđu ...... (Prekid).  I naravno da je to sistem da se uruši država i 
zamijeni vlast u Crnoj Gori. Vjerujem da je svaki dobronamjerni građanin koji želi dobro Crnoj Gori  
svjestan toga i mi svi zajedno moramo raditi na jačanju ovih institucija i naravno ne donositi 
prenaglene i prebrze odluke kakve smo donosili u prijašnjim aferama jer znamo kako su završili, 
već sačekati da organi odrade onaj svoj posao, pa ćemo onda vidjeti ko je bio u pravu a ko ne. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:32:32) 
 
 Zahvaljujem Halilu Dukoviću. 
 Dajem riječ, sad su po redosljedu Milutin Đukanović i Milan Knežević. Po kojem redosljedu, 
shvatio sam da je neka promjena napravljena. 
 Izvinjavam se, ja mislim da ste potrošili vrijeme, pogledaću. Evo da damo riječ. Je li 
potrošeno vrijeme? Potrošeno je vrijeme. 
 Izvolite Milan Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (21.02.19 17:33:25) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, po prvi put želim da se obratim glasačima i 
simpatizerima i članovima Demokratske partije socijalista, njima koji bespogovorno slušaju, služe, 
trpe poniženja, koji svih ovih 30 godina zaljubljeno gledaju u Mila Đukanovića kao jedno božije 
proviđenje, kao čovjeka kojega su nazvali britvom, zatim je rastao do jatagana, a do prije 20 dana 
se pretvorio u tupi noktorez, da im pošaljem poruku - car je go DPS-ovci  i nikakvi kerberi, 
analitičari, sluge režima, Sonje Kobac i ostale odive iz Srbije koje brane lik i djelo Mila Đukanovića 
ne mogu pokriti ovu državotvornu golotinju, a posebno ne ovi koji sad ovdje saopštavaju iz redova 



poslaničkog kluba DPS-a da će ga braniti do posljednje linije odbrane, kao što su one šehitkinje 
branile Gadafija. E upravo oni koji mu poručuju da će ga braniti do posljednje linije odbrane prvi će 
napustiti brod koji tone i prvi će reći da treba da odgovara pred institucijama sistema kao što je to 
saopštio Peđa Bošković, ministar odbrane i nekada lični ministar Aca i Mila Đukanovića. I zašto da 
mi ovdje ne kažemo cjelokupnoj crnogorskoj i međunarodnoj javnosti da Crna Gora kao država 
više ne postoji? I to je tačno. Stala je u kovertu i unutrašnji džep Miga Stijepovića, stala je u pranje 
donjega veša u Dubaiu od sredstava poreskih obveznika koje koštaju 67 evra, stala je u dinje i 
pipune koji su dovedeni avionom iz Zete da bi Gordon Remzi, najskuplji kuvar na svijetu koji 
naplaćuje 1.500 eura rezanje dva parčeta hljeba napravio dezen crnogorske zastave, dok su oni u 
Sen Tropeu uživali u čarima Azurne obale, a vi ste DPS-ovci sa većinom građana Crne Gore 
otvarali mesne nareske ispod prslih suncobrana u Čanju i Sutomoru, dijelili sardine i paradaize koji 
su porasli u Turskoj kako bi uništili domaću proizvodnju. A pošto Crna Gora više ne postoji onda je 
prirodno da joj promijenite ime u prvu familiju. Otvorite sad svi građani prozore i vrata vaših 
stanova i kuća. Što god bacite oko, i što god pogledate nema veze a da nisu oni vlasništvo, da 
nemaju oni vlasništvo ili neki njihov. Jedino još nisu Čepurke uzeli jer se nisu sjetili da naplaćuju 
po pokojniku pet eura. Zamislite ako bi se sjetili da naplaćuju ako neko još umre, još pet eura, pa u 
Crnoj Gori bi bilo zabranjeno umiranje. Sve su nam uzeli. Gdje god baci oko tu je sve prva familija. 
Ali, ,što više kradu to je Crna Gora sve više i više ugroženija i to gle od koga - od Demokratskoga 
fronta, pa nas za to optužujete za državni udar, pa nas za to optužujete za pranje novca. E sad da 
vam ja kažem pred čitavom crnogorskom javnošću, vama se obraćam kolege poslanici, obraćam 
se Milu Đukanoviću, Milivoju Katniću i ostalima, svako ko bude rekao ovdje u ovoj sali i van ove 
sale da je Demokratski front uzeo od Rusa 15 miliona evra 2016. godine laže kao pas, bio to 
Đukanović, bio Katnić, bio Stanković ili bilo ko drugi. Ustanite ovdje i kažite imenom i prezimenom 
čovjeka iz Demokratskog fronta koji je uzeo 15 miliona evra, odmah će da popije krivičnu prijavu a 
onda će da popije šaku u nos od mene i od bilo koga iz Demokratskog fronta. Lažete kao psi svi 
koji budu rekli da je Demokratski front uzeo 15 miliona evra od Rusa.  
 Pitajte Roćena ko je uzimao pare od Rusa, pitajte Roćena ko je uzeo 300 miliona 2005. 
godine, pitajte Roćena ko je napravio privatnu državu i ko se zahvaljivao određenim ruskim 
ministrima. Meni je žao što je Ivici Stankoviću pozlilo i što je odveden u Urgentni centar, ali ja 
moram da ga pitam o kakvoj se gumici radi i zašto mu Duško Knežević prijeti gumicom. Moram da 
ga pitam koji su to dokazi za 15 miliona dolara, za šta je rekao Đukanović da je dokazano da 
saopšti ovdje pred Crnom Gorom ko je to oprao 15 miliona evra u Crnoj Gori. Pitam evo i 
Ivanovića on je to saopštio, a pitam Ivicu Stankovića ako ga vrate iz Urgentnog ili ako mu dođe 
zamjena Milivoje Katnić. 
 Dozvolite, znači želim da ovdje, dozvolite imam od kluba. Znači želim takođe Ivicu 
Stankovića da pitam šta znači poruka njegovog sina sa fotografijom Miga Stijepovića koji je uzeo 
100 hiljada dolara od tajkuna, NATO tajkuna Duška Kneževića na kojoj piše the bestmen. Da li ga 
je pozvao za kuma, da li mu je kum ili je stvarno Migo Stijepović najbolji čovjek? Da li zbog toga 
Migo Stijepović nije uhapšen nego je kroz dimljak dolazio u Tužilaštvo dok ste uhapsili sve 
funkcionere Demokratskog fronta koji se nalaze u lažnoj optužnici za pranje novca a trojicu ste 
držali  šest mjeseci Vujisića, Šćepanovića i Nikolića, a aktiviste DPS-a uvodite kroz dimnjak i  
izvodite ih, kroz ..... ih izvodite. Da li je to poruka o nezavisnosti Tužilaštva, o nezavisnosti 
pravosudnih institucija. Ivica Stanković treba da odgovori vezano za A2A i Telekom. Da li je 
sestričić Mila Đukanovića od Telekoma kupio penthaus na Menhetnu?  
 Poštovani građani, ne želim da pošaljem poruku vezano, ovo je naša vrijeme, dozvolite mi, 
ovo je naše vrijeme.  
 Znači, želim da pošaljem poruku građanima u subotu i da dam jedan predlog i ako 
Demokratski front ne organizuje proteste, pošto je Đukanović izjavio da ona kuća od dvije hiljade 
kvadrata je ničija kuća, da je ničije vlasništvo, da je nema u katastru, pozivam 40 bračnih parova 
bez riješenoga stambenoga pitanja  da zajedno sa mnom na čelu odemo do Gorice u subotu i da 
po 50 kvadrata svako od njih uzme, po principu park šume u Zagoriču. Ako kuća Đukanovićeva na 
Gorici .... ako nije ničija, onda pozivam 40 bračnih parova da riješe stambeno pitanje u subotu i da 
svi pošto obiđemo zarobljene institucije sistema,  pođemo ispred Gorice i tu kuću ljudi zauzmu da 
žive kao što žive u park šumi  Zagorič pa će plaćati komunalije kao što se plaća svugdje u Crnoj 
Gori. 



 Znači, u subotu Demokratski front poziva sve svoje glasače, simpatizere i članove da 
podrže zahtjeve koje mi podržavamo sve vrijeme - ostavka Đukanovića, ostavka Markovića, 
ostavka Stankovića, ostavka Katnića i tehnička vlada. Mi nećemo, i mi nećemo vlast sa ulice. Mi 
vama sad kažemo postajete taoci nekolicine ljudi. Ukoliko ne prihvatite tehničku vladu od DPS-a 
neće ostati ništa. Ovo vam je moje dobronamjerno upozorenje. Vjerujte mi da što se ličnih namjera 
tiče prema meni znate kakve bi bile, ali ja sada govorim kao političar, ukoliko ne prihvatite tehničku 
vladu ispostaviće se da ste vi u stvari izazvali državni udar i da je Milo Đukanović sve vrijeme bio 
Eduard Šišmakov a Milivoje Katnić Saša Sinđelić. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:41:54) 
 
 Riječ ima Andrija Nikolić. 
 Kaznena replika. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (21.02.19 17:42:16) 
 
 Kaznena replika.  
 Ja sam je prepoznao. U počeku nijesam, ali na riječi kako je iskazano "lažete kao psi". 
(polemika) 
 Gospodine Kneževiću, vi ste se obratili poslaničkom klubu. Obratili ste se nama, gledali ste 
u nas. Vi ste se obratili nama u množini. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:43:52) 
 
 Ne dobacujte iz klupa.  (prekid) pauza. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:48:59) 
 
 Nastavljamo, evo dogovorili smo se. Ne pauza će biti.  
 Suad Numanović, poslije toga Petar Ivanović da se uklopite po minut minut, jer je prozvan 
po imenu. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (21.02.19 17:50:01) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Evo ja ću zaista biti kratak, nijesam se prepoznao u ovome o čemu govoritem, nijesam to 
rekao ali prosto jesam u ovom prvom dijelu naročito u izrečenoj rečenici da Crna Gora ne postoji. 
Crna Gora definitivno postoji, gospodin Knežević se obratio biračima Demokratske partije 
socijalista. Ja ne želim da branim lik našeg predsjednika gospodina Đukanovića ali sve ono što je 
uradila nova Crna Gora posljednjih 20 godina kada je u pitanju nezavisnost, kada su u pitanju 
NATO integracije, evropske integracije, jačanje građanske Crne Gore, evropski standardi, 
evropski standardi življenja i ponavljam, jedna nova Crna Gora je porepoznata od glasača 
Demokratske partije socijalista koji su svoj interes, interes svoje djece prepoznali u programu 
Demokratske partije socijalista i davali svih ovih godina podršku. Zbog čega nijesu davali to vama 
to ostaje da vi odgovorite vašim biračima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:51:14) 
 
 Ja sam razumio da je dogovor napravljen. 



 Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (21.02.19 17:51:25) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Kneževiću nije mi jasno zašto vičete, ovo nije ulica, ovo je parlament, nema 
potrebe za nekom vikom i drekom, postoji normalan i civilizovan način da se kaže sve što mislite i 
iz vašeg obraćanja crnogorskoj javnosti mislim da je dobro da su građani bili u prilici da vide šta je 
zapravo svrha današnje rasprave. Poziv da se izađe na ulicu, poziv na bunt i mi od starta kroz 
normalne, civilizovane, kulturne diskusije upravo razotkrivamo vašu jednostavnu namjenu. Dakle 
vaša priča o institucijama jednostavno ne pije vodu. 
 Drugo, s obzirom da imate uvaženog kolegu koji sjedi sa vaše lijeve strane, a kome nisam 
stigao da odgovorim ranije, o njegovim neistinama, lažima, podmetanjima, o demantima 
ambasada, ambasadora, Stejt dipartmenta dovoljno su govorili drugi.   
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 17:52:22) 
 
 Opominjem poslanike Demokratskog fronta da ne dobacuju iz klupa. 
 Dajem pauzu. 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:33:27) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo sa radom. 
 Riječ ima poslanik Andrija Nikolić, a neka se pripremi poslanik Raško Konjević. 
 Izvolite poslaniče Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (21.02.19 18:33:39) 
 
 Hvala vam poštovani predsjedniče. 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Šta je osnovni cilj današnje teme i zbog čega smo danas tu. Vjerovatno su oni koji su 
predložili dnevni red računali da nećemo prihvatiti ovu inicijativu i kao što vidite tu smo na 
otvorenoj sceni da raspravljamo o svim aktuelnim temema koje zaokupljaju pažnju crnogorske 
javnosti. U principijelnoj ravni može da se diskutuje o tome da li je trebalo dati podršku usvajanju 
današnjeg dnevnog reda, ali na taj korak smo se odlučili ne zbog kolega iz opozicije i njihove 
ambicije da supstituišu Tužilaštvo i sudove, da optužuju, odnosno donose presude umjesto 
sudova, već isključivo zbog građana Crne Gore i naše želje da sa ovog mjesta pošaljemo punu 
podrušku institucijama Crne Gore da na jedan profesionalan, slobodan i nepristrasan način rade 
poslove koje smo im opredijelili.  
 Šta je to što bi iz ove priče trebalo da bude relevantno za crnogorsku javnost. Dakle, 
osnovna namjera onih koji su pokrenuli ovu kampanju je da udruženim snagama, jednim 
konstrukcijama i podmetanjima i spinovanjima zaokupe pažnju crnogorske javnosti, provociraju 
njihovo nezadovoljstvo kako bi im dozlogrdila i politika i političari i da generišu, da kažem jedno 
nezadovoljstvo koje bi se iz institucija preselilo na ulicu i kako bi se još jednom izveo pokušaj van 
institucionalne smjene vlasti. Dakle, već viđen scenario sa dobro poznatim izvođačima i 
ideolozima.  Međutim, u centralnoj ulozi su opozicioni mediji i to uglavnom oni koji vape za 
novinarskim slobodama i zajedno i vlasnici i njihovi novinari u svojim kolumnama redovno crtaju 
mete ljudima počev od političara do nekih drugih slobodnih građana. Međutim ni to ne bi bio 
problem, naročito za one koji su svojom javnom funkcijom obavezni da trepe i taj dio javnog 
djelovanja i zbog toga smo tu da uvijek pozovemo na slobodno, ali takođe i profesionalno 
djelovanje crnogorskih medija. Ključni problem su, međutim otvorene političke ambicije dijela 
medijske zajednice u Crnoj Gori i nažalost to se ne zaustavlja, a ako se vratimo do 2012.godine i 



prisjetimo se onog čuvenog prvomajskog proglasa koji je trebao da posluži kao platforma za 
pomirenje Crnogoraca i Srba u Crnoj Gori koje su, da kažem, potpisali neki intelektualci između 
ostalog i vlasnici određenih medija svjesni činjenice da vlast u Crnoj Gori ne možete osvojiti sem 
da okrunite dio suverenističke javnosti koji je, prije svega, koncentrisan u biračkom tijelu 
Demokratske partije socijalista, pa je onda na tragu te političko medijske platforme došlo do 
ruiniranja crnogorskog državotvornog bloka i vidjeli smo kako se  ta epizoda završila. Tako što su 
oni koji su do juče bili u koaliciji vladajućoj, državotvornoj promijenili  političku stranu u trenutku 
najagresivnijeg djelovanja jednog dijela anticrnogorske opozicije. I onda se, da kažem na sve te 
procese nadovezivala takođe participacija te medijske strukture u izbornoj kampanji tokom 
predsjedničkih izbora gdje su čelni ljudi medija, novinari potpisivali peticiju podrške 
predsjedničkom kandidatu koji je došao iz redova opozicije. Ni to nije bilo dovoljno pa su se pravile 
političke platforme i obezbjeđivala logistika za formiranje određenih političkih stranaka u Crnoj 
Gori. Tako je nastala pozitivna tragom čuvene piramide koju je organizovala televizija Vijesti, gdje 
se promolisalo političko liderstvo te političke stranke koja je tek trebala da stupi na političku scenu 
Crne Gore. 
 Znamo ko je danas u funkciji, da kažem tih medijsko-političkih interesa i ko ih propagira. Ii 
onda se pojavila jedna informacija ovdje u crnogorskom Parlamentu od jednog od lidera opozicije. 
Informisao je o tome kako je  24.oktobra 2015.godine u trenutku organizacije masovnih protesta 
Demokratskog fronta jedan od direktora Nezavisnog dnevnika Vijesti pozvao Demokratski front i 
ponudio im da političko rješenje nađu na način što će budući premijer biti tadašnji predsjednik 
crnogorskog Parlamenta. Volio bih da o svim ovim informacijama i oni koji sjutra dolaze, odnosno 
već su stigli u posjetu  Crnoj Gori, počev od evropskog komesara za proširenje gospodina Hana, 
preispitaju sve one grantove koje dobijaju ti nezavisni mediji i detaljno se pozabave njihovom 
ulogom u političkom životu, da rade profesionalno, da rade nezavisno, da kritikuju vlast.  Svakako 
na to imaju puno pravo i to je poziv, da kažem novinarske struke, ali ne na način što ćete 
učestvovati u političkom životu sakriveni iza medijske profesije i takozvanog nezavisnog 
novinarstva. I onda se postavlja pitanje svih pitanja. Zašto opozicija ne može na izborima da 
pobijedi vlast i da li se te izborne provjere odvijaju u regularnim uslovima, odnosno da li ih 
Demokratska partija socijalista ostvaruje zahvaljujući određenim crnim fondovima. 
 Mislim, da je Demokratska partija socijalista, uključujući njenog prvog čovjeka, poslednja 
partija na političkoj sceni u Crnoj Gori kojoj bi se moglo prigovoriti da je državne interese podredila 
partijskim. I DPS i gospodin Đukanović su cijelo svoje političko biće ugradili u proces obnove 
crnogorske nezavisnosti. 
 Drugo, ugradili ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 18:40:42) 
 
 Privodite kraju, mada se ovo što pričate oduzima od ostatka vaše priče ali da vas upozorim 
već govorite osam minuta. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (21.02.19 18:41:49) 
 
 Imamo, imamo dogovor unutar kluba o rasporedu vremena. 
 Demokratska partija socijalista i predsjednik DPS-a  gospodin Đukanović su cijelo svoje 
biće ugradili u proces obnove crnogorske nezavisnosti, u očuvanje mira i multietničkog sklada u 
Crnoj Gori i u razvoj Crne Gore u evropskim i evroatlantskim okvirima. Volio bih da se prisjetimo 
samo '99. godine, bombardovanja Savezne Republike Jugoslavije nažalost i nekih žrtava koje su 
zadesile Crnu Goru. Šta bi se događalo da je u tom trenutku zvanična crnogorska politika slijedila 
neku drugu politiku? Vjerovatno bi nas danas bilo par hiljada manje nego što nas ukupno ima. Isto 
tako, šta bi se dogodilo sa referendumom za nezavisnost da je organizovan onda kada su neki 
naši koalicioni partneri smatrali da ga treba organizovati kao, da kažem, uvertiru Beogradskom 
sporazumu a Beogradski sporazum nam je poslužio upravo kao rješenje da dođemo do 
referenduma, da ga pažljivo i mudro pripremimo i da stvorimo uslove da se građani Crne Gore o 



tome slobodno izjasne. Naravno, ne želim da zaboravim '99. godinu i  NATO bombardovanje u 
smislu da je tada značajan prilog miru u Crnoj Gori dao dio opozicionara koji danas sjedi u 
crnogorskim klupama zahvaljujući Rezoluciji o miru koji je tada potpisan. 
 Tačno je da nije uobičajeno da na Balkanu i u Evropi postoji partija koja 25 godina ili više u 
kontinuitetu potvrđuje svoju snagu na izborima. Međutim treba li da povjerujemo da su građani 
Crne Gore politički slijepi i da ne mogu ..(Prekid)... kvalitet odnosno deficite s druge strane. Da li 
treba da povjerujemo inferiornoj tezi naše konkurencije unutar opozicionih redova da se sve te 
izborne provjere ogledaju zahvaljujući određenim neregularnostima. Važno je znati  i to je čini mi 
se ključ uspjeha pozicije odnosno neuspjeha opozicije da je demokratija u svojoj suštini mnogo 
više od procedure od zakona i od izbornih zakona. Demokratija podrazumijeva i političku kulturu 
koju ne možemo urediti zakonima. I upravo je u politici značajan broj pitanja iz domena političke 
kulture. Demokratska kultura se iskazuje kroz pripadnost određenom sistemu vrijednosti to je 
tačno, ali se demokratska kultura iskazuje i kroz konkretno demokratsko  činjenje. To što su lideri 
opozicije na .. (Prekid)....izbora ostavili svog predsjedničkog kandidata da sam obrazlaže, da 
kažem razloge njihovog zajedničkog izbornog neuspjeha dovoljno govori o karakteru njihovog 
demokratskog poraza. Ili to što je  konačno u političku marginalizaciju bivšeg i nesuđenog 
kandidata na predsjedničkim izborima režirala upravo kandidatkinja za promjene iz njegovih 
redova. Ne predsjednički kandidat Demokratske partije socijalista. Samo tokom prošlog saziva 
parlamenta čak 20% poslanika je promijenilo političke dresove. Ni jedan od tih poslanika nije bio iz 
DPS-a i gotovo da ne postoji politička partija koja se nije podijelila.  
 Osnovni problem zbog kojih su se dijelile što su uglavnom funkcionisali ne kao 
institucionalizovani partijski sistemi već isključivo kao ad hok ili neformalna udruženja koja su se 
uglavnom cijepala zbog liderskih sujeta i nepodnošljivosti, a ne nikako zbog ideoloških ili nekih 
drugih političkih razlika. Za koju godinu vjerovatno se mnogi od naših kolega neće sjećati kojoj su 
partiji pripadali i zbog čega su promijenili politički program. E, sve su to razlozi zbog čega po meni, 
opozicija u Crnoj Gori ne dobija povjerenje, ne nikako zbog određenih neregularnosti. Mislim da je 
ključ, i završavam time, da se politika ne doživljava kao puki makijavelistički pristup da je u politici 
sve dozvoljeno. Dakle, ima nešto i iz domena političke kulture čime se predstavljate građanima 
Crne Gore, a crnogorski građanin je mudar i uvijek je donosio mudre i odvažne odluke u najtežim 
trenucima za Crnu Goru. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:45:56) 
 
 Hvala.  
 Vi ste ovim uzeli vrijeme dvojici vaših kolega. 
 Sada riječ ima poslanik Raško Konjević, a neka se pripremi poslanik Milutin Đukanović. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 18:46:09) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvaženi građani, kolege poslanici, štošta smo imali priliku danas da čujemo, ali se sve, 
kolege iz DPS-a, svodi na jedno vrlo jednostavno pitanje - je li vaš član predsjedništva uzimao 
pare do Duška Kneževića i je li Duško Knežević bio prijatelj Demokratskoj partiji socijalista? Dakle, 
to nam vi recite, to recite građanima Crne Gore - je li Duško Knežević bio prijatelj Demokratskoj 
partiji socijalista i je li vaš član predsjedništva uzimao novac od njega. To je dnevni red danas.  
 Evo, danas SDP radi za Ruse, možda radi, vjerovatno. Nijesmo još bili protiv nezavisnosti, 
možda ćemo śutra i biti, nije to pitanje. Je li vama Duško Knežević prijatelj, kada se pozivate na 
tradicionalne crnogorske vrijednosti, recite je li vam Duško Knežević prijatelj? To da ste uzimali 
novac od njega, to smo viđeli na snimku. Znate li šta je problem? Što ste se vi prije godinu dana 
politički kleli, kada je Specijalno tužilaštvo 30.09.2017. godine lišilo slobode šest lica zbog 
stvaranja, čitam saopštenje SDP-a, kriminalne organizacije i pranja novca, znate što ste rekli, 
gospodo? Da to nema nikakve veze s Demokratskom partijom socijalista. Upravo ima, kolega 
Vukoviću. Jer, po ovom predmetu je gospodin član Predsjedništva Demokratske partije socijalista 



optužen, odnosno osumnjičen, izvinjavam se, da je pomagao u pranju novca. Samo nije 
razjašnjeno da li je novac prao za Duška Kneževića koji je prijatelj DPS-a ili je novac pran za DPS, 
to istraga neka odgovori. Kolege, društvo u kojem su mediji, nevladine organizacije, ključan 
neprijatelj vlasti, s tim društvom ili s tom vlašću nešto bojim se da nije u redu.  
 Govorite o tome da nevladine organizacije i mediji stvaraju afere. Ovu aferu nije stvorila 
opozicija, ni mediji, ni nevladine organizacije. Stvorio je prijatelj Demokratske partije socijalista 
gospodin Duško Knežević. Zašto je on stvorio sve ovo? To morate vi s njim da vidite. Ako svi 
baštinimo tradicionalne crnogorske vrijednosti nemojte se od prijatelja odricati i kada je u 
problemu. To je u tradiciji Crnogoraca. Dakle, ako je prijatelj pogriješio nemojte se od njega 
odricati tako lako ako vam je bio prijatelj punih 20 godina.  
 Kolega, da ne biste imali pravo na repliku, ali odnosi se na vas. Sada ću vam reći jednu 
stvar. Ako je Duško Knežević, to treći put ponavljam, dao jedan jedini euro SDP-u, naš 
predsjednik partije će podnijeti ostavku, a neka vaš predsjednik partije podnese ostavku ako je 
vama dao. Je li pošteno? Ustanite lijepo, pa izjavite ovo što sada ja izjavljujem. Ako je Duško 
Knežević vašoj partiji davao novac neka predsjednik vaše partije podnese ostavku. Kada ste tako 
hrabri da dobacujete dignite se pa ponovite ovo što ja kažem za moga predsjednika partije. 
Nemojte da vrtite glavom no ustanite pa recite. Ako imate neki snimak da je Krivokapić, Konjević ili 
neki od članova predsjedništva kao vašeg uzimao novac, objavite ga i svi ćemo podnijeti ostavke. 
Nemojte se hrabriti da dobacujete nego ako ste hrabri ustanite, pa recite ovo što sam ja rekao. 
Ako ste dobijali pare do Duška Kneževića neka vam predsjednik partije podnese ostavku. Ako 
smo mi dobijali pare od Duška Kneževića mi ćemo podnijeti ostavke. Nijesmo mi u tom smislu bili 
prijatelji, znate. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:50:56) 
 
 Hvala. 
 Došlo je do izmjena kod poslanika Demokratskog fronta, pa će sada riječ uzeti Vera 
Bulatović. Izvolite, poslanice Bulatović. Nakon nje poslanica Branka Bošnjak. Poslanici 
Demokratskog fronta govore po tri minuta jer je veći broj, takav je dogovor. 
 
 
 VERA BULATOVIĆ (21.02.19 18:51:16) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Prije dvije godine prvi put sam ušla u ovu kuću zakonodavne vlasti, tačnije 15. februara 
2017. godine, a u ovoj sali skidali su se imuniteti i protivzakonito stavljali u pritvor lideri 
Demokratskog fronta. Vi poslanici vladajuće koalicije držali ste nam predčasove o pravdoljubivosti, 
patriotizmu i striktnom poštovanju Ustava i zakona. Tužilaštvo ne treba da cijeni političku situaciju 
nego da li je neko prekršio zakon, izjaviste tada, vi, gospodine Brajoviću, i brutalno kršeći 
zakonsku proceduru u orkestriranom poduhvatu obračunavali ste se s DF-om. Unižavajući funkciju 
poslanika urušili ste značaj i ulogu parlamenta pretvorivši ga u servilnog izvršioca vladinih 
prohtjeva i saučesnika u političkim progonima koje tužilaštvo sprovodi za račun režimskih 
nalogodavaca, a građani su mjesecima gledali kako zakonodavni organ krši zakone koje donosi. 
Ali, kako kaže naš narod, ko brzo sudi brzo se i kaje.  
 Zahvaljujući političko pravnom cunamiju koji je izazvao glavni finansijer vaših partija, čitava 
crnogorska, a i međunarodna javnost danas svjedoči pravoj i surovoj istini da u Crnoj Gori nema 
nezavisnih institucija, nema ni prava ni pravde. Od poštenja i samoubijeđenosti vladajućih 
individua u vlastitu veličinu osta samo - šta. Za nas koji se decenijama borimo protiv nasilja, 
kriminala, nepravde i zarobljenosti institucija, afera "Koverta" nije otkrila ništa novo. Mi znamo da 
je, na žalost, Crna Gora porobljena država ili, kako to kaže finansijski forenzičar Miroslava 
Milenović, zakopčana država ili država koja pokušava da bude država ili država u zagrljaju mafije, 
država čiji resursi isključivo služe za bogaćenje svima poznatih pojedinaca. Znamo da je 
mitomanija bazni princip državne politike. Znamo da nakon svake krađe izbora vi iz DPS-a i partije 
saučesnika bivate sve uvjereniji u sopstvenu izuzetnost i moć koja je toliko narasla da i sada kada 



se na dnevnom nivou otkrivaju sva nepočinstva, gaženja zakona, očigledni kriminalni i najbrutalniji 
oblici obračunavanja s političkim neistomišljenicima, zaštitnici lika i djela lidera DPS-a nastavljaju u 
istom maniru da brane neodbranjivo. Ono što je užasno i zabrinjavajuće je ponašanje tužilaštva i 
drugih državnih institucija koji se u situaciji kada pljušte dokazi o flagrantnom kršenju Ustava i 
zakona ... (Prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:54:17) 
 
 Hvala vam, gospođo.  
 Sada riječ ima poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripremi poslanik Slaven Radunović. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (21.02.19 18:54:27) 
 
 Uvaženi građani, obraćam se isključivo vama, sve je u vašim rukama. Njihove laži i prevare 
su ogoljene. Sve je jasno. Sami naziv njihove partije je lažan. DPS nije demokratska jer tamo 
vlada diktatura jednog čovjeka niti je to partija jer nemaju ideologiju, više liče na huntu koju vodi 
goli interes, a ponajmanje su socijalisti jer zagovaraju pljačkaški neoliberalni koncept. Jasno je i 
ovim kolegama iz DPS-a koji su ili direktni kovertaši ili saučesnici u prećutkivanju koverti da se laž 
i improvizacija više ne mogu sakriti. Car je potpuno go, ako se rastočki Pinokio i lopinger uopšte 
može nazvati carem. Danas su tu ne radi dijaloga već da brane neodbranjivo. Džabe. Ovako 
razgolićeni samo se još više brukaju i guše u kaljuzi neistina koju su sami satkali. Znaju oni svi da 
vrijeme neumitno teče i da više nemaju kontrolu nad bijesom i revoltom građana. Nismo svi isti, 
uvaženi građani. To je još jedna njihova laž koja vam se namjerno servira. Cilj te njihove laži je da 
izazovu kod vas razočarenje, apatiju, ravnodušnost kako bi se oni u ovom beznađu predstavili kao 
nezamjenjivi. E, pa nismo svi isti. Ja nisam niti sam bila niti ću ikad biti kao oni. Još monstruoznija 
laž je da smo svi protiv države, mi. Oni su ti koji su ojadili i opustošili ovu državu više nego ijedan 
okupator kroz istoriju. Ne budite naivni da progutate tu udicu propagandnih laži ovih dokazanih 
pohlepnih manipulatora zaogrnutih patriotizmom. Ne gledajte propagandističko smeće na njihovim 
medijima, ugasite televizor i uključite mozak. Mnogo je dobrih i poštenih ljudi odgovornih koji vole 
ovu državu, a koji su se povukli pred političkom ološi. Niko više nema pravo na pasivnost. Vrijeme 
je da svi zajedno krenemo u akciju. Ako im ovo prođe onda ne zaslužujemo bolje, onda smo niko i 
ništa, onda treba da ostanemo zabetonirani u ovoj sveopštoj moralnoj kaljuzi, ali hoću da vjerujem 
da postoji ona Njegoševa hrabra i čojska Crna Gora koja će reći dosta. Vidjela sam je prošle 
subote na ulicama i uspjećemo zajedno.  
 Uvaženi građani, nećete valjda dozvoliti da vam djeca žive u sistemu koji ubija slobodu, 
favorizuje servilnost i podaništvo, podstiče licemjerstvo i samovolju, forsira mediokritete i poltrone, 
protjeruje pamet, uzdiže kult ličnosti. Upamtite nema zdravog jezgra u DPS-u, sve je to trulo u fazi 
raspada. Zlo je uvijek samo zlo. Nema manjeg i većeg zla, svi oni zajedno treba da odu na 
smetlište istorije...(Prekid).... zajedno, upalimo svijetlo da rašćeramo ove utvare iz mračnih i 
zarobljenih institucija. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:57:39) 
 
 Hvala vam poslanice. 
 Za proceduru se javio poslanik Miloš Nikolić.  
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 18:57:44) 
 
 Hvala vam predsjedniče.  
 Evo, da bismo racionalizovali vrijeme neću tražiti repliku mislim da je jasno na osnovu 



svega da bih je mogao uzeti, ali neke kvalifikacije poput Pinokia, lopingera, političke ološi itd. 
mislim da ne bi trebali u nastavku sjednice da koristimo da bismo ovo priveli kraju kako treba. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:58:00) 
 
 Slažem se kolega Nikoliću, da ste tražili repliku dao bih vam je. To bi onda bilo na uštrb 
vremena Demokratskog fronta, evo pokušavamo da privedemo kraju.  
 Sada ima riječ poslanik Slaven Radunović. Janko Vučinić odustaje je li tako, a neka se 
pripremi onda Predrag Bulatović.  
 Izvolite, poslanik Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.02.19 18:58:22) 
 
 Samo da znate dok mi vrijeme ne krene dva su naša poslanika odustala. Tako da znate da 
imamo nešto malo više vremena. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 18:58:32) 
 
 Oprostite samo, izašli smo u susret jer vi niste imali toliko vremena koliko smo se dogovorili 
da dobijete. Samo vi izvolite, onda imate četiri minuta, evo za taj uslov. Izvolite. Ko je odustao? 
Janko Vučinić i Milutin Đukanović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.02.19 18:58:48) 
 
 Hvala.  
 Zaista sam mislio da ćete večeras, drage kolege, biti manji od makovog zrna s ozbirom da 
je vaš član predsjedništva i čovjek koga ste izabrali za gradonačelnika Podgorice uhvaćen onako 
najeksplicitnije u nečemu što ste negirali svih ovih godina. Uhvaćen je kako ga korumpira tajkun 
prijatelj da on tim novcem korumpira birače Demokratske partije socijalista na osnovu čijih glasova 
vi večeras tu sjedite. Odmah da vam kažem mi iz Demokratskog fronta ovu Skupštinu ne 
doživljavamo nikakvim časnim domom niti smatramo da zavređuje bilo kakvo poštovanje sve dok 
u njoj ne budu sjedjeli ljudi sa legitimitetom. Ne brojeći opoziciju niko od vas nema legitimitet. Vi 
imate opterećenje koverte, vi imate opterećenje snimka i svega drugog što smo dosad vidjeli jer 
ste proizvod rada mafijaške hobotnice zadnjih nekoliko decenija. Umjesto da se stidite ovdje Milo 
Đukanović večeras doživljava apoteozu. To je zaista nevjerovatno. Ovo je samo u Crnoj Gori, 
pretvarate ga u Boga. Vi koji vas prezire, on više ne voli ni građane Crne Gore, ni vas, on je ovdje 
samo po obavezi. Njegovo srce i njegova duša i njegov mozak su u Dubaiu. On svaki slobodni 
trenutak provodi u Dubaiu. Vidjeli smo sad da nema ni tragova na sajtu Vlade kad on pođe 
privatno u Dubai, a toliko često ide službeno da se zaista pitamo je li Dubai Njemačka, imamo li sa 
njima najveći obrt. Čovjek je potpuno po tom pitanju zastranio. To je meni jasno. Njemu su prijatelji 
šeici, njemu su prijatelji ljudi koji nose satove od 150.000 eura. Šta će on više sa običnim narodom 
ovdje? Meni je to jasno, ne znam da li je to jasno vama i da li vam je jasno da  će jednog momenta 
da digne sidro i ode, a da ćete vi da ostanete. Vi tražite od nas da se mi obratimo institucijama 
sistema,  da  se obratimo čovjeku koji ima najveću formalnu moć, recimo Milivoju Katniću, koga  
smo svi vidjeli prije neku noć i u kakvom je stanju i o čemu on priča. Čovjek koji bez ikakvih 
dokaza drži godinama ljude u zatvoru da bi iz njih izvukao neko priznanje, a s druge strane nije 
spreman prstom da mrdne na ovakve stvari kakve se dešavaju u Demokratskoj partiji socijalista. 
Gdje je 50.000 eura koje nije prijavio Stijepović? Dobio je 97 a 47 je prijavio, hiljada. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:01:53) 



 
 Riječ ima Predrag Bulatović, a neka se pripremi poslanik Branko Radulović.  
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.02.19 19:01:59) 
 
 Na samom početku želim da kažem da  je ovdje iz redova DPS-a rečeno da mi želimo da 
zaštitimo Duška Kneževića i da ga dekriminalizujemo. Nije tačno. Duško Knežević je čovjek koji 
nije došao na Anketni odbor koji je vodio Andrija Mandić vezano za aferu Telekom jedini i dosada 
nije ni u jednom trenutku o aferi Telekom ništa rekao. Pozivam Duška Kneževića da kaže vezano 
za ugovor Fieste koja je išla preko Londona i njegovog čovjeka Vilanovića o dva i po miliona. 
Katnić je rekao da je on te pare stavio u džep. Mi tvrdimo i dan danas da su te pare otišle Milu 
Đukanoviću i funkcionerima iz Vlade i familiji Mila Đukanovića. Ugovor Sigma za koji je rekao 
Katnić da je potpuno u redu njegov čovjek Krtinić i novac na račun Atlas banke u Beogradu člana 
familije Mila Đukanovića. Afera Telekom - sedam miliona. Nekoliko stotina miliona štete od strane 
Mila Đukanovića i Vlade. A2A  - otišao je Stanković, osam miliona provizije a ćute, osam miliona 
provizije, odnosno korupcije i nekoliko stotina miliona eura štete zbog odluka Vlade. Duško 
Knežević će dio vas i mi njemu kažemo dobro je da si se sjetio da pomogneš Crnoj Gori i da 
saopštiš šta ste radili. On je svjedok protiv vas, on je svjedok u interesu Crne Gore, on je vama 
omogućio NATO učlanjenje, nezavisnost preko ove iste Fieste, iste Fieste i ko zna čega sve je 
obezbjeđivao novac vezano i za 2006. godinu i kasnije. On je to rekao i kaže da će o tome da ćuti. 
Gospodo, ono što možemo da kažemo jeste da smo govorili da će Crna Gora da bude privatna 
država 2006. godine napravili smo veliku grešku jer je on rekao da je to kriminalna država na 
čijem je čelu kriminalna organizacija kojom rukovodi predsjednik Demokratske partije socijalista. 
Šta u ovom trenutku? U ovom trenutku imajući u vidu vaše ponašanje, onemogućavanje da 
govorimo o ovim stvarima i nakon potpuno blijede odbrane koju ste imali vezano za sve ovo 
pozivamo naše pristalice da  u subotu dođu na protest koji organizuju građani, da putem protesta 
ne izvršimo nasilnu smjenu vlasti nego pritisak da o ovome razgovaramo, da institucije rade. Da je 
ovaj Stanković koji je sjedio tu radio imalo svoj posao od ovoga ne bi bilo ništa, a Milivoje Katnić je 
za specijalne zadatke protiv Demokratskog fronta.  
 Na kraju vidim ove amandmane što ste dali, zaboravite radnu grupu vezano za izborno 
zakonodavstvo. U ovom formatu na ovaj način bar što se nas nekih tiče nema radne grupe. 
....(Prekid).... Centralna je rasprava  o uslovima za fer i demokratske izbore i ko će da priprema te 
izbore. Razmislite o tome, a nemojte da odbijate kako to radite danas jer ćete prihvatiti sve ono što 
građani koji iz subote u subotu dolaze, a mi ih ne organizujemo mi  podržavamo, natjerala vas da 
uradite ono što treba da uradite sada ili za nekoliko dana. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 19:05:25) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Branko Radulović, a neka se pripremi poslanik Radule Novović. 
 Izvolite poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.02.19 19:05:38) 
 
 Znači, građani Crne Gore, 
 Mislio sam da ispričam jednu dužu priču, ali pošto su mi mnogi prijatelji sa svake strane 
poslali čvrstu dokumentaciju o lopovluku porodice Mila Đukanovića to ću sada da iznesem. 
 Mislio sam prije godinu i kusur dana kada smo mi iz Demokratskog fronta u brk mu rekli ko 
je i što je pa ja produženo da možda smo premnožili. Ne. Malo smo mu rekli kako je vrijeme 
pokazalo. Stidim se, građani Crne Gore, od Crne Gore u kakvoj živim i preśednik ko nam je do 
jedne ure, a ta ura mora doći što prije. A sada od četiri najveće pljačke koje je napravila ova 



hobotnica na čelo sa porodicom Đukanović ću samo navesti nekoliko primjera. Jedan primjer. 
Katnić je prije dvije noći rekao da je advokatska kancelarija Kolarević uzela 580.000 eura. 
Gospođa Kolarević je u novembru 2012.godine javno izjavila da je uzela 246.000, a da je Nikola 
Martinović, advokat uzeo 240.000. Kako sam dobar matematičar to je 480.000. Katniću, gdje su 
stotine hiljada eura? Zašto Barovića ne zovneš? Zato što je sa onijem iz Monte Adrije spuštio 
akcije  kad je u pitanju bio Telekom i kada je pitanju bila A2A. Zašto Katniću i Stankoviću za 
najveću pljačku od dvije milijarde koje smo Nebojša Medojević i ja 2011.godine tačno 
dokumentovali ko je krao, koliko je krao, kada je krao, zašto ne zovneš nas da ti kažemo i da 
budemo ono što jesmo? Đe si Stankoviću? Digao ti se pritisak zbog činjenica, zato što si kukavica, 
zato što ne braniš svoju profesiju i istoriju Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:07:53) 
 
 Poslaniče, molim vas vodite računa nije to u redu da pričate. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.02.19 19:08:02) 
 
 Ja ću u budućoj Vladi biti na najrizičnije mjesto. Da 0,01% budem kao on stiđeće se moje 
potomstvo. Đe su Katniću i Stankoviću pljačke koje su bile u Kombinatu aluminijuma čvrste, đe se 
gospodine, ne gospodine, daleko bilo, Stankoviću i Katniću svaki dan građani Crne Gore izvoze  
protivzakonito crveni boksiti vrijednosti četiri miliona eura? Završiću s tim. 
 Ovo je naša Crna Gora. Rođeni smo da budemo slobodni a ne robovi, dište se narode Crne 
Gore, svi u subotu, a Demokratski front zajedno nek se trese Crna Gora ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:08:47) 
 
 Hvala vam poslaniče Raduloviću. Za riječi koje ste upotrijebili imate opomenu, a imate i 
repliku poslanice Šćepanović. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (21.02.19 19:09:14) 
 
  Gdje je pogriješio? Nazvao je porodicu Đukanović mafijaškom hobotnicom i ja prije svega 
preporučujem poslaniku Raduloviću da što se tiče Telekoma pita svog kolegu Medojevića, koji je 
inače bio savjetnik sindikata tada, koje je hiljade eura on uzeo i pošto se ovih dana u javnosti 
spinuje često u vezi Telekoma čupajući iz konteksta neke činjenice iz Sporazuma. Ono što se 
ovamo ne spominje i što poslanik Radulović ne spominje jeste da je ta ista komisija koja je i 
podnijela tužbu sudu u vezi ovih ugovora obavijestila sud da je nakon opsežne istrage utvrdila da 
su navodi iz tužbe koji se odnose na podmićivanje bazirani isključivo na navodima koji se odnose 
na Makedoniju, te da se sve navedene činjenice u cjelosti odnose na šemu okrivljenih u 
Makedoniji. Ovdje se danima spinuje i čita nešto što se odnosi potpuno na drugu državu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:10:28) 
 
 Poslaniče Raduloviću, molim vas samo za disciplinu, vi nastavite, poslanice. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (21.02.19 19:10:35) 
 
 Vrlo je teško raditi u ovakvim uslovima, jer očigledno istina i deprimira i ne daju nam da 
govorimo i ovdje se postavljaju pitanja čiji je prijatelj bio Duško Knežević. Ja ću postaviti kontra 



pitanje. Je li vaš prijatelj bio Duško Knežević, da li je vaš prijatelj bio Duško Knežević, da li ste kod 
njega imali platne kartice, da li ste kod njega imali  depozite po viđenju? Mislim da bi trebali da 
postavite prvo sami sebi ta pitanja, a onda poslanicima DPS-a. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:11:14) 
 
 Poslaniče Medojeviću. Molim vas. Samo polako. Prepoznao se u negativnom kontekstu da 
je učestvovao u lošim savjetima sindikata i tako dalje. Imate minut za vašu repliku. Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (21.02.19 19:11:46) 
 
 Znači, 2005.godine je obavljena privatizacija Telekoma. U Americi je zaključeno - 
Sporazum o priznanju krivice na bazi moje krivične prijave. Ja sam 2005.godine podnio krivičnu 
prijavu Vesni Medenici, vrhovnom državnom tužiocu da se u privatizaciji Telekoma desila 
korupcija. Petar Ivanović može da kaže bavio se tim. Nemoguće je da u istoj transakciji na tržištu 
kapitala  dvije iste akcije imaju dvije  cijene. Znači Vlada je prodala za četiri i po eura svoje akcije, 
a onda je tjerala privatne akcionare da prodaju po  2,2 eura. Ja sam podno krivičnu prijavu. Vesna 
Medenica je angažovala Ekonomski fakultet, pazite Ekonomski fakultet  da provjeri da li je pravno 
ispravno, kao tužilac vrhovni. To je radio  Vujica Lazović, Miško Jovović i jedan Šarkić iz 
Beograda, sve okej, nema problema. Molim vas, vrlo je važno pitanje, predsjedniče dajte mi da 
završim misao. To je istina. Ja sam podnio krivičnu prijavu na osnovu koje je  FBI i Komisija za 
hartije od vrijednosti u Americi otvorila krivični postupak i na osnovu čega je kažnjem Mađar 
Telekom 96 miliona dolara zbog toga što je platio Milu Đukanoviću 7,3 miliona eura korupcije da 
on kao predsjednik Vlade donese odluku ovu o kojoj sam ja pričao.  
 Prema tome, gospođice Šćepanović kada se obraćate meni morate da znate da se 
obraćate čovjeku koji se bori protiv korupcije i organizovanog kriminala. A, kada zastupate vašeg 
šefa morate da znate zastupate ortodoksnog kriminalca, mafijaša i lopova. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:13:48) 
 
 Hvala vam. 
 Sad ste vi zaradili repliku do odve poslednje riječi. U ime kluba Aleksandra Vuković i time 
završavamo ovu priču. Dogovorite se  ko će u ime Kluba DPS-a. 
 Riječ ima Marta Špećanović. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (21.02.19 19:14:13) 
 
 Kada se obraćam poslaniku Medojeviću znam odlično kome se obraćam i to zna cijela Crna 
Gore ko je poslanik Medojević. Očigledno je da su savjeti poslanika Medojevića, tadašnjeg 
savjetnika sindikata, pitala sam koje je finansijske iznose on dobio kao savjetnik sindikata, jer su ti 
zaposleni na kraju svi izgubili te sporove, a opet naglašavam da se ne pominje Sporazum o 
priznanju krivice, već da je u pitanju Odluka suda u Njujorku koji je konstatovao od strane iste 
komisije koja je i pokrenula postupak da je korupcija sve što se odnosi, navodi koji se odnose na 
korupciju da se odnose na Makedoniju, na drugu potpuno državu.  
 Izvolite odluka je kod mene, ja nijesam kao vi, ja ne mašem praznim papirima, ja imam 
odluku kod sebe i mogu vam je odmah dati kad završimo raspravu.  ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:15:20) 
 
 Hvala vam. 



 Ne može nikako. Poslaniče Medojeviću, vi ste imali pravo na repliku koju sam vam dao, vi 
nemate više riječ. Nemate riječ. 
 Vi želite ispravku navoda?  
 Poslanik Krivokapić minut, ispravka navoda, pa onda poslanik Radule Novović. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 19:16:05) 
 
 Znači dajte da pričamo bar malo ozbiljno o izjavi Američke ambasade povodom slučaja 
Telekoma, srijeda 19. mart 2014. godine. Mogu englesku verziju, a mogu crnogorsku, šta vam 
više odgovara. Završetak. Ambasada Sjedinjenih Američkih Država poziva crnogorske vlasti da 
sprovedu potpunu istragu i privedu pravdi sve koji su krivci, ne čak osumnjičeni, krivci u ovom 
slučaju. Ja kažem rekli ste da se ne odnosi na Crnu Goru, ja čitam da se odnosi na Crnu Goru, 
ništa više. Ne sudim nego čitam što piše. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:16:46) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću. 
 Poslanik Radule Novović, a neka se pripremi poslanik Strahinja Bulajić. 
 Samo polako. Hoćete li početi da govorite poslaniče Raduloviću, da ne uzmem riječ. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (21.02.19 19:16:53) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene građanke i građani, 
 U vezi sa jednom konstatacijom koju je izrekao malo čas neko od kolega da se stidi države 
u kojoj živi, ja želim da počnem rečenicom - Ja sam ponosan na državu u kojoj živim i ponosan 
sam na predsjednika naše države.  
 Dosta se danas čulo raznih ocjena argumentovanih i olako iznešenih. Zaista ovo jeste 
mjesto u kome se ukrštaju riječi, ali te riječi trebaju biti potkrijepljene argumentima. Mislim da su 
danas kolege iz DPS-a pokazali kako se vodi argumentovana rasprava. Dijalog je traganje za 
istinom, a ne pobjeda nad sagovornikom. Imajmo ovo u vidu. U ovom kontekstu, govoreći  
činjenicama i argumentima, želim da iskažem jednu bojaznu strepnju u vezi sa aktuelnom 
situacijom. Naime, neko se pokušava poigrati sudbinama mladih ljudi, sudbinama naše 
budućnosti. To je nedopustivo. Još više je  nedopustivo savremene tehnologije, internet koristiti za 
nečasne poslove. Sloboda koju pruža internet ne smije se zloupotrebljavati. Ne može se vlast 
rušiti klipovima na internetu. Ne može se zemlja uznemiriti porukama sa instagrama. Time 
dezavuišemo sve, ne samo slobode, nego i obrazovanost i obrazovanje i upravo bih ja o tome, o 
obrazovanju.  
 Naime, u nizu promašenih poslova lica s potjernice nekako i u drugom planu ne pominje se 
ovih dana Univerzitet " Mediteran". Većinski vlasnik ovog Univerziteta je jedna od firmi iz Atlas 
grupe. Na Univerzitetu studira oko 1.500 studenata i radi 110 ljudi plus 50 spoljnih saradnika. Ovih 
dana s pravom pitaju se i zaposleni studenti šta će biti s njima. Sudbina im je zaista neizvjesna. 
Univerzitet " Mediteran" je opterećen kreditom, a poreski dug je poprilično velik. Sve u svemu pred 
Univerzitetom je neizvjesna budućnost. Naročito su u nepovoljnom položaju studenti. Oni su se 
upisali, ne znajući s kim imaju posla ko i kakav je vlasnik ove obrazovne institucije. U slučaju da 
fakultet bude zatvoren, studenti neće biti u prilici da nastave školovanje. S obzirom na njihov broj 
ovo jeste ozbiljan problem. O zaposlenima da ne govorim.  
 Sve ovo govori o neozbiljnosti vlasnika koji se poigrao sudbinama mladih ljudi koji žele da 
stiču znanja i koji zato plaćaju. Ovako, bojim se zbog nečije nepromišljenosti mogu baciti godine 
rada. Nadam se, iskreno se nadam, da se ovo neće desiti, jer ponavljam studenti i profesori nijesu 
krivi. Žalosno je ako budu morali da ispaštaju zbog nečijeg krajnje neodgovornorg odnosa, zbog 
neodgovornosti jednog čovjeka. Hvala vam. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:20:21) 
 
 Hvala i vama. 
 Sada riječ ima poslanik Strahinja Bulajić, a neka se pripremi poslanik Miloš Nikolić. 
 Izvolite, poslaniče Bulajiću. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (21.02.19 19:20:29) 
 
 Poštovani građani, šta reći ovim povodom, a da vi to već nijeste čuli ili bar pretpostavljali. 
Tako ja pretpostavljam da bi se vjerovatno većina vas saglasila sa tvrdnjom da generalno 
crnogorsko društvo pati. Mogao sam odabrati i neki drugi termin, ali mislim da baš ovaj odgovara. 
Stalno smo pod nekom provokacijom afera. Svakog od nas nešto boli, tišti, osjeća neku nepravdu. 
Međutim, uvjeren sam da su za ovakvo stanje u društvu generalno krivci dvoličnost, neko će reći 
licemjerje, hipokrizija i nepravda. U maloj Crnoj Gori njihova izraženost očiglednija je nego u 
mnogim drugim da kažem civilizovanim zemljama. Kaže se - ništa nije skriveno što se neće otkriti. 
Pokušavati obmanom, prevarom, nekakvom tajnom, sakrivati izuzetno važne, ali neprijatne istine, 
to je licemerje. Obmanama ili tim nekakvim tajnama nemoguće je sakrivati ogromne probleme ili 
slabosti u sistemu. Sistem je sve, ako nije dobro postavljen, onda sve polako propada i na kraju 
trune. Ako ne postoji sistem i u porodici, takva će biti na putu da izgubi suštinu i smisao. Tako i u 
državi. Istini za volju postoje i neke tajne koje smo dužni da čuvamo. Tu prije svega nikako ne 
mislim na one koje čuvaju loš sistem ili loše ustrojstvo, nego na one koje obavezuju na čuvanje 
dostojanstva svakog čovjeka. Kratko rečeno - onaj ko ne birajući sredstva trpa pod noge istinu od 
opšteg društvenog značaja od ljudi koji imaju pravo da znaju opasan je licjemer. Potpuna 
obzirnost u bilo kojoj situaciji vjerujem da garantuje iskrenost. 
 Poštovani građani, negdje se zagubila ta obzirnost prije svega prema vama i u socijalnom, i 
u ekonomskom, i u političkom i u svakom drugom smislu. U Crnoj Gori se zagubilo sve ono u što 
smo se, koliko do juče, svi zaklinjali. Porodične vrijednosti, naš način života, mnogo čega do 
granice da mnogima a ma baš ništa nije sveto. Ako je to sve proizvod tzv. globalizacije iako smo 
baš to htjeli, misleći da je tu blagostanje, onda izvinite ali ja tako blagostanje potpuno drugačije 
shvatam. To ne može biti obilježeno niti tolikom količinom hipokrizije niti nepravde niti 
nejednakosti. Ako to nekome odgovara u redu, to je stvar izbora, ali moje je da se bunim zbog 
toga i zadržavam pravo na nepristajanje. Ali otkud onda čuđenje kod mnogih ovakvim stanjem u 
društvu? Otkud čuđenje svim tim aferama. ...(Prekid)...  to je samo pitanje mašte. 
 Poštovani građani, sasvim na kraju najveći problem za društvo će biti ako sve ovo prođe na 
ovaj ili onaj način. Tada bi to postala putpuno normalna stvar, ako se to tako ostvari gdje će onda 
tek biti naše društvo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:23:50) 
 
 Hvala i vama. 
 Sad poslanik Miloš Nikolić ima riječ, a neka se pripremi poslanik Andrija Mandić. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 19:24:00) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovane koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Dakle, danas smo u Skupštini Crne Gore mogli da čujemo sve ono što se moglo čuti i 
prethodnih par mjeseci u javnom ... Crne Gore. S jedne strane određene optužbe na račun 
Demokratske partije socijalista, s druge strane naši odgovori koji su vjerujem dovoljno ubjedljivi da 
manje više sve one teze koje su se provlačile na uspješan način demantuju. Međutim, rekao bih 
da već neko vrijeme u političkom životu Crne Gore poslednjih dvije nedelje ta priča oko Duška 
Kneževića i svih navodnih i konstruisanih afera koje su uspješno demantovane nije glavna tema 



već su glavna tema protesti.  U tom kontekstu upravo me donekle i začudilo pozivanje od kolega 
sa moje desne strane na te proteste,  naročito s obzirom na to ko ih, po sopstvenom priznanju, 
predvodi. 
 Dakle, nije riječ o građanskim protestima kakvim se pokušaju predstaviti, već vrlo otvoreno 
to demaskira jedan od lidera opozicije Aleksa Bečić koji kaže da on lično predvodi te proteste, da 
se on nalazi na toj kolini, da on na taj način sprovodi plan vaninstitucionalnog djelovanja. 
Gospodin Bečić... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:25:12) 
 
 Kolege, ne, ovo je čovjek koji diskutuje i ima svojih pet minuta za diskusiju i molim vas 
saslušajte to. 
MILOŠ NIKOLIĆ                                                                                                                                                            
Gospodin Bečić koji ovih dana pokušava sebe da predstavi vrhovnim moralom crnogorskog 
društva pledirajući na to da je samo on čist u Crnoj Gori, danas je nekim nemuštim saopštenjem, 
malo čas zapravo, pokušao da prikrije ono što su nadležni državni organi otkrili. Šta su otkrili? 
Softver koji je korišten za provjeru pokazao je da se sedam 7.494 riječi, odnosno 21,4% ukupnog 
obima magistrarskog rada ne može smatrati autentičnim radom Bečića, jer predstavlja tekst 
preuzet od drugog autora bez korektnog citiranja. Nalaz je pokazao izuzetno visok nivo sličnosti 
između pojedinih djelova diplomskog i magistarskog rada Bečića. Kao posebnu specifičnost 
ističemo činjenicu da su uporednim pregledom dva rada mogu naći identični pasusi u uvodu i 
zaključku oba rada. Komisija je utvrdila da je 10.346 riječi iz magistarskog, odnosno 29,5% 
magistarskog rada čini tekst preuzet ali ne naveden iz diplomskog rada Bečića. Komisija je utvrdila 
i niz grešaka i značajnih propusta u spisku literature i visok stepen neusaglašenosti sa fus 
naotama datim u radu. Procenat diplomskog rada kandidata koji je inkorporiran u njegov 
magistarski rad iznosi 98,4%, navodi se u saopštenju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:26:37) 
 
 Molim Vas, kolega, samo da Vam kažem nešto. Prvo, zaista bez obzira što tih kolega nema 
oni bojkotuju sve, on nije tu i nije u redu da se sad u Vašem dijelu diskusije samo bavite njime. 
Želim nešto da Vam kažem. Sad se prekida prenos. Vi možete da završite ako želite, a onda ću 
saopštiti ko je dalje. Samo, molim Vas, o ovom nemojte. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.02.19 19:27:04) 
 
 Neću se baviti samo njim, ja sam se prosto bavio gospodinom Bečićem kao nekim ko sebe 
pokušava da predstavi moralnom vertikalom društva, a vidjeli smo kakvi su nalazi o njegovim 
radovima. Mogao bih uvažiti ovu tezu da o njemu ne treba govoriti jer on nije tu, međutim, 
gospodin Bečić već tri godine nije tu i jasno nam je rekao da neće biti tu do kraja mandata tako da 
mislim da tu količinu tolerancije koju smo bili dužni da pokažemo prema njemu i prema njegovom 
odsustvu smo na potpuni način uvažili i demonstrirali tokom ove dvije i po godine, ali to ne znači 
da možemo da prećutimo ovakve ozbiljne optužbe, sad već dokazane, koje su dostavljene na 
njegov račun.   
 Dakle, umjesto svega ovoga što se dešava trenutno, a tiče se protesta ja zaista vjerujem da 
je najbolje ono rješenje koje smo imali u ovom parlamentu poslednjih mjeseci protekle godine 
kada smo svi zajedno u radnoj grupi nastojali da dođemo do određenih zajedničkih i boljih 
rješenja. Vjerujem i da kolege iz opozicije one koji su danas prisutni ovdje, koji pokazuju jednu 
vrstu odgovornosti prema procesima koji čekaju Crnu Goru isto tako znaju da je najbolji način da 
izađemo iz trenutne situacije da Radna grupa za dogradnju izbornog i drugog zakonodavstva 
nastavi sa svojim radom, jer mislim da je već počela bila da daje izvjesne rezultate. Na osnovu 
svega što smo vidjeli i određenih manjkavosti koje su neki zakoni pokazali, prije svega Zakon o 



finansiranju političkih partija izbornih kampanja, svakako da nas očekuje puno posla i zato mislim 
da je jedini način da iz ove situacije zajednički izađemo, svakako nije ulica, već ovaj parlament u 
kojem i danas nasuprot svega onoga što možemo da čujemo i sa jedne i sa druge strane i 
argumentovano i neargumentovano ipak na jedan odgovoran način odgovorio na ono što je 
aktuelna politička situacija u Crnoj Gori. U tom kontekstu vjerujem da će se i rad u Radnoj grupi 
nastaviti i da ćemo zajedno doći do rješenja i da ćemo sa tim novim zajedničkim rješenjima izaći 
na naredne izbore 2020.godine. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 19:29:03) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, sledeća informacija. 
 Prvo, poslaniče Nikoliću, Vi ste zadnjih dva minuta bili van prenosa, ali na to sam Vas 
upozorio. Nastavak sjednice, odnosno nastavak prenosa je posle dnevnika, a mi imamo dva 
načina. Ostali su još Andrija Mandić, Suad Numanović i Tarzan Milošević i time se završava 
diskusija i onda ostaju završne riječi. Ako želite, u završnoj riječi, amandmani su dati pa ćemo o 
njima razgovarati prilikom glasanja.  
 Molim vas, sledeću stvar, da li želite da nastavimo sad dok nema prenosa?  
 Dobro. Nastavljamo u  20h po završetku dnevnika.  
... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:15:07) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo sa radom. Ostala su još dva poslanika prijavljena za 
diskusiju. Prvi poslanik je Suad Numanović, a neka se pripremi poslanik Tarzan Milošević.  
 Izvolite, poslaniče Numanoviću. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (21.02.19 20:15:25) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Evo, još jednom večeras da ponovimo da je većina u ovom parlamentu neočekivano za 
opoziciju prihvatila da razgovaramo na javnoj sceni o ovoj temi iz jednostavnog razloga zato što 
želimo dobro i državi i građanima Crne Gore. Kada govorimo o akutnoj aferi i njenoj namjeri i 
željenim posledicama na početku trebamo istaći da je ovo svakako kontinuitet političkog, 
državanog, programskog i ljudskog napada na nezavisnu Crnu Goru. Ovo je još samo jedan udar 
na tekovine nove Crne Gore sa ambicijom da se primora da promijeni svoj aktuelni državni i 
politički kurs. Pokušaj da se Crna Gora disciplinuje, da se učini drugačijom nego što je danas i da 
se vrati u prošlost. Ovo je pokušaj da  se udari u temelje građanske Crne Gore koja naročito 
poslednjih 20 godina baštini nove vrijednosti demokratskog i proevropskog razvoja.  
 Kada  je afera u pitanju ništa  novo. Želi se zaustaviti ili najblaže rečeno kompromitovati 
demokratski put Crne Gore. Opet je pojedinac kao i u prethodnim aferama sada  u liku Kneževića 
koji bježi od zakona i koga Crna Gora potražuje iskorišten kao povod da se promijeni vlast na  
ulici. To  smo danas sto puta čuli ovdje i nažalost ono što nijesam čuo, a to je da se spominje 
legalan i legitiman demokratski put, da se na redovnim izborima jedino i može vlast dobiti. 
Vaninstitucionalna vlast je održana od paraplolitičkih struktura kao i  što je to uvijek bilo dosada. 
Interesantno je za njih da oni fabrikuju afere između izbora, a nikada u susret i na dan samih 
izbora jer te izbore svjesni su da gube. Da bi ostvarili taj cilj oni su nacrtali metu, a to je kao i 
dosada uvijek predsjednik Demokratske partije socijalista gospodin Milo Đukanović sa jasnom 
namjerom pokušaja pravljenja razdora u DPS-u. Naravno opet pogrešna procjena jer da poručimo 
opoziciji u DPS-u vlada jedinstvo i tako će i ostati. To upravo sada kada su nadležni državni organi 
preduzeli sve zakonske mjere iz svoje nadležnosti i kada im treba dati punu podršku za njihov 



profesionalni rad. Kao najjača građanska partija DPS se zalaže za vladavinu prava, snaženje 
institucija i poštovanje ljudskih prava. Zato dozvolimo institucijama sistema da profesionalno rade 
svoj posao i ne doprinosimo destabilizaciji novim podjelama u Crnoj Gori što je u suprotnosti sa 
interesima bilo kojeg građanina Crne Gore. Zašto smo za novu Crnu Goru? Dozvolite mi da se 
osvrnem na građanski koncept kao njenu najveću tekovinu i to iz ugla pripadnika manjinskog 
naroda kojem pripadam u čije su temelje građanske Crne Gore pripadnici manjinskih naroda 
poslednjih 20 godina svoje biće utkali u punom kapacitetu. Želim sve nas da podsjetim da je Crna 
Gora jedina država od republika bivše Jugoslavije koja je sačuvala mir, koja je za razuliku od 
drugih svoju nacionalnu i vjersku razliku pretvorila u sopstvenu prednost. Crna Gora koja je 
postigla političku i ekonomsku stabilnost, NATO integraciju i na završetku je puta ka Evropskoj 
uniji. Podsjećam i na referendum 2006. godine kada su manjine dale bezrezervnu podršku 
nezavisnoj Crnoj Gori bez obzira na političke prijetnje u tom momentu od političkih protivnika da 
manjine ne smiju da se miješaju u regulisanje statusa svoje jedine države Crne Gore. Naravno da 
su i sve afere koje su pratile put demokratskog razvoja Crne Gore bile prijetnja za sve građane, a 
posebno za pripadanike manjinskih naroda koji je urušavao građanski koncept naše države. Ipak 
DPS je sačuvala građanski koncept svoje države boreći se za demokratizaciju društva, za 
vladavinu prava i za jačanje sistema institucije sistema.  
 Na kraju jasna je poruka koja dolazi iz redova manjinskih naroda i prema zadnjoj kao i 
prema svim dosadašnjim aferama svoj sud treba da daju nadležne državne institucije, a da se 
evroatlantski put nove Crne Gore... (Prekid)... čuli smo danas svi da je to država svih nas, da treba 
da nastavimo svi zajedno na jačanju institucija sistema. Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:20:37) 
 
 Hvala vam.  
 Sada riječ ima poslanik Tarzan Milošević.  
 Izvolite. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (21.02.19 20:20:45) 
 
 Predsjedniče.  
 Dame i gospodo, poštovani građani,  
 S obzirom da je kraj, ovdje pri kraju smo današnje rasprave, ja sam malo primijenio 
kontekst svoje priče s obzirom na ono što sam sve čuo danas ovdje u parlamentu. Osnovni cilj,  a 
danas je svima to bilo jasno današnje sjednice je  stvaranje dodatnog nezadovoljstva u društvu i 
vaninstitucionalnog dolaska na vlast. Knežević je samo izgovor, a promjena vlasti bez izbora 
suština djelovanja opozicije jednog dijela medija, nevladinog sektora sa željom da  se formira 
tahnička vlada i da traje po mogućnosti što duže, a parlamentarni izbori ne moraju biti čak ni u 
redovnom terminu 2020. godine jer su u opoziciji većina svjesni da drugačije ne mogu biti sastavni 
dio vlasti. Zbog toga i u parlamentu i u medijima i na ulici traži se sve osim izbora. Danas sam čuo 
nekoliko kolega koji govore o nastavku rada Odbora za izborno zakonodavstvo i poslije toga izbori 
ili tehnička Vlada. Ohrabren sam sa tom pričom. Tradicionalno fabrikovanje afera usmjerenih 
protiv DPS-a i njenog lidera Đukanovića nije ništa novo u društveno-političkom životu Crne Gore. 
Drugi kontekst koji je bio danas ovdje kreiran je pokušaj da se dodatno  uznemiri crnogorska 
javnost naročito birači DPS-a koji ovdje jeste da priželjkuje se navodno cijepanje Demokratske 
partije socijalista i da pokažu da dio članova Demokratske partije socijalista okreće leđa 
predsjedniku Đukanoviću i Demokratskoj partiji socijalista. Iz tog razloga splinule su informacije da 
na protest idu članovi naše partije,  a da su protesti građanski, a odlično znamo da kreatori 
protesta su isti oni kojima je organizacija protesta, moglo bi se reći, sad već profesionalna 
djelatnost. Stabilniji smo i jedinstveniji nego bilo kada, a to  je dobra sigurnost za građane i 
nastavak evropskog puta Crne Gore.  
 Ja ću konkretno govoriti i za zaključke. Povodom tzv. afere "Koverta" predstavlja pokušaj 
da  se u Skupštini mimo nadležnih pravosudnih organa faktički usvoji presuda o ovom slučaju, a 



da potom nadležni pravosudni organi to samo prihvate. Pri tome se ovim zaključcima iznose 
potpuno neutemeljene ocjene. Da li je ovo bio prekršaj? Da. Da  li je DPS po zakonu 
sankcionisan? Da. Da li su ostali politički subjekti kada su izbori u pitanju pravili propuste, 
prekršaje? Većina, da. Pogledajte izvještaje DRI-a i Agencije za sprečavanje korupcije da li treba 
da pooštrimo kazne i zakone slažem se, ali treba  da se dogovaramo, stvaramo povjerenje i 
zajedno kroz institucije donesemo prave zakone. Predlagači traže da Skupština zaključi kako je 
Crna Gora sve više prepoznata po izbornim aferama i političkoj korupciji. Ako ovo Skupština 
prihvati ona je to protivno ne samo objektivnoj ocjeni o demokratskom razvoju Crne Gore već je to 
protivno svim godišnjim izvještajima Evropske komisije o napretku Crne Gore i EU integracijama. 
U svim tim izvještajima se  navodi da Crna Gora ima demokratski napredak i da je evropskim 
integracijma lider na Zapadnom Balkanu. Zato  je  zaključak suprotan istini i suprotan onome što 
su državni interesi Crne Gore. Ako se tako budemo ponašali onda će svaki trač  dezinformacije i 
podmetačina dobiti vrijednost pravno valjanog iskaza, a umjesto pravosudnim organima pravda će 
se tražiti u prizemnim političko-medijskim hajkama i na kraju na ulici. Nije potrebno objašnjavati 
kakva je to pravda. Ovaj politički akt opozicije je u stvari prenošenje političko-medijskog pritiska na 
DPS u Skupštinu. Ovo je i dokaz da opozicija nema program već da preko izmišljenih afera hoće 
da osvoji vlast. Jasno je da opozicija direktno pomaže bjeguncu Kneževiću, a ovu hajku sprovode 
opozicioni mediji. Zato građani moraju znati da cilj zaključaka i  politika opozicije nije podsticanje 
pravde već  da raznorodna opozicija sa svojim medijima ostvari političko materijalni interes. 
Zajedničko je svima da se kroz ove zaključke opozicija pokuša ovdje dodvoriti ambasadorima i 
visokim predstavnicima Evropske unije kako bi ih oni na nekim namješteničkim mehanizmima 
doveli na vlast mimo institucija i volje građana Crne Gore. Svjesna svoje programske, kadrovske 
izborne nemoći pokušava da iskoristi ovu priliku da  izazove političku i državnu nestabilnost i da u 
takvim prilikama dođe na vlast. Pošto je bilo nekoliko pitanja imam minut vremena samo bih 
odgovorio. Neko je pitao da li je bio  prijatelj, tada je neko rekao i meni. Ja ću reći osim 
protokolarnog dijela nijesmo bio u nikakvim drugim relacijama, nijesam bio nikada sa gospodinom 
Kneževićem. A, što se tiče Miga on je bio sa njim školski drug ovdje. Svjesni smo svega što je 
urađeno ovdje kao partija, ali preśednik naše partije i vrh partije nije bio upoznat sa tim.  To je 
jasno rečeno. Ovo nije bila praksa, ovo je bila jedna incidentna situacija. Ja sam spreman, ako se 
ovo dokaže da je to praksa ili ovo što vi govorite ovdje  ja sigurno śutra ne bih bio na poziciji na 
kojoj sam sad. Zahvaljujem se. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:25:42) 
 
 Hvala vam, poslaniče Miloševiću. 
 Molim vas kolege samo da se saslušamo. Iscrpili smo diskutante po ovoj tački dnevnog 
reda i sad prelazimo na završna izlaganja onih predstavnika klubova koji to žele. 
 Da li  neko u ime Posebnog kluba želi završno izlaganje? 
 Poslanik, Aleksandar Damjanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.02.19 20:26:11) 
 
 Samo mi zaustavite vrijeme vezano za način, redosled i završnih riječi i uvodnih riječi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:26:19) 
 
 Završne riječi su tri minuta. A što želite da kažete, hoćete nešto proceduralno? Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.02.19 20:26:28) 
 
 Hoću. Kratko. 



 Nijesam reagovao na redosljed uvodnih riječi zbog veličine klubova poslanika, neću 
reagovati ni sad što se tiče završnih riječi, ali bih želio da negdje na Kolegijumu raspravimo i taj 
dio da se ubuduće ne zloupotrebljava ni mikrofon, ni govornica, nego da to radimo onako kako je 
to poslanički predviđeno. Znate o čemu govorim, zaustaviću se, ali ću otvoriti tu temu na 
Kolegijumu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:26:52) 
 
 Otvorite, naravno sve što mislite da nije  u redu, sad izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.02.19 20:26:56) 
 
 Hvala vam. 
 Neću na kraju ove rasprave reći ništa novo, osim ono što su i kolege iz Posebnog kluba 
poslanika poručili kolega Radonjić, kolega Danilović i koleginica Vukićević.  
 Jasno je da je povjerenje nepovratno narušeno. Nije to samo niz snimak Ramada, Koverta, 
već sve ono što jesu i nažalost pojedinačne sudske presude za kupovinu glasova i da mi danas 
nemamo demokratski ambijent koji garantuje fer demokratske izbore i slobodno izraženu volju 
građana. U tom smislu se dešava ulica. Ulica se dešava, jer nema institucija i oni mladi ljudi koje 
sam vidio u prošlu subotu na ulici kojih će biti još više u ovu narednu subotu nijesu tu da protestuju 
protiv bilo kog pojedinačno ili DPS-ovaca ili ne znam koga već da čuvaju institucije koje ne rade 
svoj posao. Da su one radile svoj posao mislim na Tužilaštvo, mislim na Agenciju za sprečavanje 
korupcije, mislim na Centralnu banku, da je bilo elementarne političke odgovornosti počev od 
predsjednika države oni ne bi bili na ulici. Imamo ulicu i vidjećemo gdje to vodi, vidjećemo, to će 
vrijeme pokazati.  
 Takođe, ono što još može da se kaže da se prosto ovaj zarobljeni sistem i zarobljene 
institucije i ovo nepostojanje elementarne pravne države ne može pretvoriti u obračun sa bilo 
kojim pojedincem, pa bio to i Duško Knežević, dojučerašnji najveći finansijer Demokratske partije 
socijalista. Moguće i nekih ostalih partija. Ovo se ne može sakriti time što će se u medijskom  
smislu, pa ovdje smo čuli neke segmente odnosno pojedine poslanike, ovo pretvoriti u rat protiv 
jednog čovjeka. Ovdje su trebale institucije da reaguju. Nijesu. Ovo je bio pokušaj u ovom domu 
da kroz predlog zaključaka natjeramo neke institucije, imamo na to pravo kao Skupština da odrade 
svoj posao. Nema, vidim, kod vladajućih partija ni volje ni snage da se preduzme odgovornost. Šta 
reći u odnosu na to povjerenje koje ne postoji, koje treba graditi?  
 Gospodin Bulatović je to rekao i drago mi je da ovaj Odbor takozvani  za reformu 
zakonodavstva više ne postoji, makar što se tiče opozicije nema smisla. To je  jedna poruka. Neka 
se to čuje ovdje.  Kako i na koji način će se graditi to povjerenje ja to ne znam. Bilo je predloga da 
se napravi tehnička vlada, ne da bi neko trupačke ušao u vlast, već da se pokuša u nekih godinu 
dana dovesti do jednog nivoa da imamo fer izbore na svim nivoima i lokalnim i parlamentarnim, a i 
predsjedničkim, jer predsjednik države ukoliko je odgovoran skratiće mandat šta god to značilo. 
 Na kraju da završim.  
 Sjutra su ovdje evropski zvaničnici. Negdje ovi akcenti ove rasprave svakako će biti od njih 
percipirani i ne bi bilo dobro da  nakon ove sjednice imamo još veću destabilizaciju i zato  
završavam sa time.  
 Ovaj pokušaj podnošenja amandmana od strane svih struktura u vladajućim partijama 
odnosno od strane parlamentarne većine ne ide u tom pravcu i ne ide u pravcu da se to povjerenje 
vraće. Ovaj pokušaj obesmišljavanja  predloga zaključaka sa amandmanima koji ih brišu i prave 
nešto novo liči mi na one deklaracije koje smo nedavno imali od kojih je sve ovo počelo i zato 
očekujem od predlagača zaključaka da odmah nakon završnih riječi povuku predlog zaključaka i 
ne ostave prostor za preglasanje ovedje u parlamentu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:30:41) 



 
 Hvala vam poslaniče Damjanoviću. 
 Sad ću ja ime Kluba Socijaldemokrata i Liberalne partije, sasvim kratko. 
 Poštovane kolege i koleginice, 
 Evo nalazimo se na kraju sjednice Prvog vanrednog zasijedanja u 2019.godini. 
 Poštovani građani, ako ima neko da nas još prati. Želim samo da kažem.  
 Održala se sjednica koja je tako pompezno najavljivana, otvarale su se dileme da li će 
sjednice biti ili neće. Sjednica je bila. Čitav dan smo raspravljali o ovoj temi. Da li smo bliži, da li 
smo povećali povjerenje između suprotstavljenih stavova u parlamentu, očigledno da nijesmo. Ali, 
mislim da je dobro što smo razgovarali o ovoj temi. Ona jeste aktuelna i dobro je što smo vodili 
računa da svi kažemo svoje mišljenje. Je li poželjno bilo da nema ovoliko tenzija koliko  nekada 
bude u parlamentu? Jeste, ali svi smo posebne ličnosti i svi imamo svoj karakter i svi nastupamo 
onako kako mi mislimo da ostavljamo utisak kod našeg biračkog tijela. 
 Ono što će biti osnovna poruka socijaldemokrata  sa današnjeg zasijedanja jeste da 
uputimo snažan apel da institucije rade svoj posao, da taj posao rade što efikasnije, što 
odgovornije i što profesionalnije.  
 Izražavanje volje na bilo kojem mjestu - na ulici, u parlamentu,  bilo gdje je, naravno to niko 
ne može uskratiti, ali je važno da svi mi koji smo izabrani predstavnici naroda vodimo računa o 
snaženju institucija, pa onda skoncentrišemo stvari, raspravu u  onom mjestu u parlamentu za koji 
smo mi izabrani. Mi smo pored predsjednika države jedini neposredno birani od strane građana. 
 Ovdje je bilo dosta priče o nelegalnom finansiranju pojedinih partija. Ja ne znam koje se 
partije nelegalno finansiraju. Ono što znam, znam da socijaldemokrate to nijesu. 
  Takođe, mislim da je veoma važno uputiti apel prema medijima. Mediji treba, prije svega i 
osnovno da profesionalno izvještavaju. Znate. Nezavisnost ili bilo što drugo ili javni servis ili bilo 
kakvi drugi mediji  treba samo da se odlikuju i da se takmiče u profesionalnosti onih ljudi koji rade 
u njima. Ja, i po sebi vrlo dobro znam zašto ovo pričam. Možemo da uzmemo neke od slučajeva. 
Na primjer slučaj Limenka. Vidio sam da neki nezavisni mediji, nezavisni Nedeljnik kaže:"Uprkos 
ovako provjerenim činjenicama da je u mom slučaju nastupila zastara". To nije tačno. Mog slučaja 
u tom slučaju nema, jer poštovane kolege istina je da nikada nije ni pokrenut proces, jer je tužilac 
utvrdio da nema nikakvog osnova za  pokretanje postupka. U tom trenutku, Uprava policija je bila  
samostalan organ, a ona je to i sad, između ostalog i glasovima pojedinih opozicionih poslanika.  
 Govorim o tome zato što je to jedan segment društva koji je vrlo važan i koji ne može da se 
pretvori u specijalnog tužioca. Oni ne mogu preuzeti ulogu specijalnog tužioca, ne mogu stvarati, 
pa onda istraživati te afere, ne mogu ni istraživati ni moral tužioca. Oni se ne mogu ponašati kao 
Vlada u sjenci, je oni su informativni subjekt. E, zato apelujem još jednom da svi radimo svoj 
posao najprofesionalnije što je moguće. Hvala vam. 
 Sada ima riječ u ime Kluba poslanika SNP-Demos, Miodrag Lekić. Izvolite poslaniče 
Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 20:34:40) 
 
 Ne želim, bila mi je dužnost da intoniram svoju početnu diskusiju ka nekom dijalogu i ka 
mogućem usvajanju ovih zaključaka koje su po meni bili dosta umjereni čak i meni, ali dobili smo 
odgovor da Demokratska partija socijalista ...... stranke to ne žele. One su grubo to odbile i 
konstatujem da se to tako dogodilo. Dakle, između jedne analize koja bi ih dovela da su oni taoci 
određenih grupa familijarnih i pojedinaca itd. koji su u kriminalu u korupciji, oni su izabrali 
homogenost pa i sa elementima kulta ličnosti, idolatrije. Svako preuzima odgovornost. Izabrali ste 
to da ja ne sudim. Građani su pratili pa neka ocijene da li ste bili na visini, da li ste dobro uradili. 
Vara se neko ako misli da kroz neko vrijeme, ne znam koje, istorijsko da će to biti da je odlučila 
anonimno Skupština, kao anonimna struktura. Ne, to će biti s imenom i prezimenom. Pa odbrana 
grupa van pravnog poretka i familija preuzmite odgovornost i građani neka presude ko je ovdje u 
pravu.  
 Bilo je impresivno slušati ovaj odnos prema dvojici višedecenijskih partnera Kneževića i 
Đukanovića, otrovne strijele prema Kneževiću, idolatrija prema Đukanoviću. Dakle, naravno da ne 



poznajem Kneževića ni protokolarno  što bi rekao gospodin Tarzan Milošević, ali nemojte ga 
stvarno i to je nadrealni  momenat danas bio prebacivati opoziciji. Nemojte ga stvarno prebacivati. 
Čovjeka kojega ne poznajemo, neki ga ne poznaju uopšte, partnera višedecenijskog koji pojavljuje 
se sa činjenicama. To je problem u čitavoj priči. To su činjenice, video zapis, ugovor itd.vrlo, vrlo 
konkretno. 
 Danas je bila nominalno tema " Koverat", ali je bilo mnogo drugih afera. " Koverat" je 
proizveo za kratko vrijeme jedno pet, šest afera. Krenulo je od onog snimka koji valjda ne branite, 
u kući predaja funkcioneru DPS-a itd. Nisam ja da nekoga stavljamo na stub srama, to je pojava 
jedna. Mislim vi znate dobro da se teže stvari dešavaju i to je dio koji je dakle početni, a dokle se 
stiglo. Stiglo se do A2A‚ provizijama, činjenicama, faktima. Neko je uzeo sedam miliona po 
obrascu Telekoma. Dakle, ne govorimo sada o nekoj visokoj filozofiji, govorimo o činjenicama. 
Stvarno evo i ja koji nisam pretalentovan za ovu vrstu argumentacije, ali valjda svako ovo može da 
shvati. Potcijenili ste građane ako mislite da nijesu razumjeli da od svakog posla,  svakog biznisa 
mora da skine neko kajmak, kako se to kaže. I uvijek iz istog kruga itd. To znate dobro, to zna 
čitava javnost. Vidite ...(Prekid)... paralize političkog, društvenog života, ja moram da završim, ipak 
nije drama, moram završiti još neku rečenicu, pa imam važno da kažem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:38:03) 
 
 Poslaniče Lekiću, samo polako, naravno da nije drama, samo sam vas upozorio da je 
isteklo tri minuta i pokušajte da završite relativno brzo. Nema drame nikakve. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.02.19 20:38:20) 
 
 Mi smo u situaciji paralize političkog i društvenog života, pogotovo danas poslije ovog 
odbijanja da se uđe u neki dijalog, u mogući neki legalni put i to danas nije uspjelo. Počeli smo, to 
se dobro sjećate, prije nekoliko mjeseci, počeo je rad na unapređenju izbornog zakonodavstva. 
Dva velika bloka - Demokratski front i DPS su počeli određeni dijalog. Sve je to zaustavljeno. 
Dakle, u decembru, jedne noći u decembru nije pjesma romantična, nego jedne noći u decembru 
smo završili raspravu o 1918. godini, inače nama je ne samo budućnost neizvjesna nego i prošlost 
neizvjesna, pokazala je ta diskusija i uhapšen je poslanik te noći poslije rasprave i krenulo ovo što 
je krenulo. Zustavljen je ovaj proces - zna gospodin Gvozdenović, uložio je i trud, pratio sam, bio 
sam tamo i zaustavljeno je. Je li ovo neka viša sila proizvela ili su ovo procesi konkretni proizveli 
zaustavljenje? I tu je kraj. Neće niko više tu da radi. Biće saopšteno i međunarodnim ...(Prekid)... 
 Politički odgovor je na žalost vaninstitucionalni. Ja nisam populista. Preferiram evoluciju u 
odnosu na revoluciju, ali kad se iscrpe sve mogućnosti, kad je došlo do blokade, večeras ste 
saopštili blokadu potpunu političkog sistema. Jeste, protesti su demokratski, građanski, put ka 
eventualnoj regularnosti političkog života i još samo da dopunim, ne voli ove proteste ni gospodin 
Mandić, ni  gospodin Bečić, ni Lekić, ni Krivokapić, vode građanske snage i sad to nije bitno, nema 
potrebe da ubacujem sada, tako da je sada subota i izlazak civilizovano, kulturno da bi doprinijeli 
normalnoj dinamici političkog života. Ona je u ovom trenutku suspendovana. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:40:08) 
 
 Hvala vam, poslaniče. 
 Da li želi neko u ime Kluba SDP-a?  
 Poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (21.02.19 20:40:18) 
 
 Dakle, na završetku ove diskusije  imate, čini mi se, jedno logično pitanje koje treba da 



postavite sami sebi koji ste danas bili uz male ekrane i gledali ovu raspravu. Da li da vjerujete 
svojim očima ili ono što je govorilia Demokratska partija socijalista? Maloprije smo imali priliku da 
čujemo da se busanjem u prsa u nezavisne institucije, da ih poštujemo čuju da nikad ni jedna 
partija nije finansirana na zakonit način, a postoje sudske presude. Toliko javno o izgovorenoj 
riječi, toliko o međusobnom povjerenju kojeg želite da gradite, kad nam kažete da je ovo napad na 
državu. Ako vam je ovo jedina odbrana države, onda se bojimo da su naši građani u jednom 
velikom problemu, jer ova država ne pripada ni SDP-u, ni DPS-u, ni Frontu, ni bilo kome. Ona 
pripada građanima i mi smo od njih izabrani da bi smo ođe kroz javno izgovorene riječi zastupali 
određene politike koje će njima biti u interesu.  
 Naša je obaveza bez obzira na sve iako vam ponavljam da ovu aferu nijesu stvorili ni NVO-
i, ni medije, ni opozicija. Ovu aferu je stvorio čovjek koji je 20 godina bio prijatelj Demokratske 
partije socijalista. Ne želim sada u završnoj riječi da ulazim u razloge zašto je do ove afere došlo. 
Šta ćete nam reći ako se još neki prijatelj Demokratske partije socijalista javi sa istom 
argumentacijom? Da li opet mi trebamo da budemo ti koji napadamo državu Crnu Goru? Ja mislim 
da vam to ovoga puta ne može pčroćo. Ja mislim da trebamo da imamo zajedničku odgovornost 
za budućnost. Dakle, ne za ovo što se dešava i što je iza nas, za budućnost, jer ako mislite da sa 
ovakvim javnim diskursom da se branite tako što nama spočitavate  da smo protiv ove države, 
braneći poziciju Demokratske partije socijalista, mislim ne da vam  građani neće povjerovati, jer ja 
znam da mnogi od vas u to što govore zaista ne misle tako i iz ovoga će se izaći, ali mislim da je 
vrlo važno na koji način ćemo se iz ovoga izaći. Ako mislite da se iz ovoga može izaći na način što 
ćemo mi biti ti koji radimo protiv države, a Duško Knežević iznoseći sve ovo što iznosi, da radi za 
opoziciju, ja mislim da je teško na logičkom nivou vezati takve činjenice. Shodno tome, dakle, ovih 
desetak sekundi, pozivam sve dakle nas u parlamentu,  da dobro razmislimo poslije ove rasprave 
kako, kao odgovorni pojedinci, iz jedne ovakve političke krize koja je potpuno uništila povjerenje u 
izborni sistem. Mi smo ti koji treba da nađemo način kako iz ovoga nepovjerenja zajednički da 
izađemo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:43:37) 
 
 Hvala vama. 
 Sada u ime Kluba Demokratskog fronta Andrija Mandić. 
 Izvolite, poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (21.02.19 20:43:47) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Demokratski front se odredio u odnosu na  ovu tačku dnevnog reda i podržavajući inicijativu 
koju se pokrenule kolege iz opozicije, saopštili smo šta mislimo o tome i svakako imamo i našu 
inicijativu za koju očekujemo da će kolege iz opozicije podržati, ali prije nego što saopštim  i svoj 
stav želim da kažem da neke kolege iz parlamentarne većine koje su ovdje večeras napadale 
predsjednika demokrata Aleksu Bečića da to im nije pametno što su uradile. Prosto želim da 
iskažem solidarnost onim ljudima iz opozicije iako nismo ni u kakvim dobrim odnosima da to ne 
rade, da to nije pošteno, jer svi mogu doći u sličnu situaciju, a posebno ako se već nalazite u 
Demokratskoj partiji socijalista onda treba da radite ono što je  radio  i njihov predsjednik, ako 
želite da napravite dobru karijeru.  
 Dakle, kada je bio mladi komunista Milo Đukanović je prvo što je uradio napao one stare 
komuniste, narodne heroje i tako je napredovao u karijeri. Zato mlade kolege koje ste poslanici, 
nemojte vi da napadate Aleksu Bečića, nekoga iz opozicije nego uradite ono što je uradio vaš 
predsjednik, odaberite nekog narodnog heroja, vaš narodni heroj je Milo Đukanović pa po njemu 
bez žaljenja i onda ćete postati ono što je i on postao kada je krenuo na onog Mićunovića, kada je 
krenuo na onog Durutovića i neke komuniste kojih se mi, koji smo stariji od vas, dobro sjećamo 
kako se to razvijalo.  
 Prije nego što sam je javio za riječ čuo sam se sa mojim prijateljem Momirom Bulatovićem i 



on mi je rekao "ovo je sve gotovo". Vjerujte on ima iskustva u Demokratskoj partiji socijalista koju 
je on osnovao i njega su zvali "šefe", a Mila su zvali "Milo". Ovo je sve gotovo, ovo je jedna 
završnica u kojoj jedan insajder, čovjek koji nema nikakve veze sa nama, sa kojim sam se ja ovdje 
jednom rukovao kada je bio kod kolege Vukovića, sreo sam ga tu slučajno u hodniku, čovjek koji 
je zaslužniji za nezavisnu Crnu Goru od svih vas ovdje koji ste u poslaničkom Klubu DPS-a, 
čovjek koji je obezbijedio novac za nezavisnu Crnu Goru na nedozvoljen način zajedno sa 
predsjednikom vaše partije, a ovo je dokumentacija Anketnog odbora vezano za Telekom Crne 
Gore, ja sam vodio taj Anketni odbor. Žao mi je što neke kolege koji su danas u opoziciji nisu me 
podržale tada , kolegu Bulatovića i kolegu Koču Pavlovića, da donesemo zaključke. Mi smo mogli 
to da uradimo tada veoma lagano, da utvrdimo korupciju u privatizaciji Telekoma od 7, ...(Prekid)... 
da dokažemo da ta situacija na osnovu tog novca gdje je pravljena nezavisna Crna Gora, da 
pokažemo sve. Koristim ovu priliku da pozovem Duška Kneževića, NATO tajkuna, tvorca 
nezavisne Crne Gore, kažem zaslužnijeg od svih vas pojedinčano ovdje koji se nalazite i ako ga vi 
tako brutalno napadate, da progovori o toj privatizaciji. Evo Anketni odbor koji sam vodio, sve je 
ovdje zapisano. Jedini koji nije došao, došli su i Oleg Obradović, došao je Miško Ivanović, došao 
je Milo Đukanović, tri sata je svjedočio pred Anketnim odborom, došao je izvjesni Pajković, mislim 
sin onog narodnog heroja Pajkovića, koji je bio direktor Euromarket banke, jedini koji se nije 
pojavio bio je Duško Knežević zato što je on bio glavna ličnost ovog posla i ključni čovjek u čitavoj 
operaciji od kojeg  ...(Prekid)... projekat "nezavisna Crna Gora". Evo ja pozivam tog gospodina 
Kneževića da se oglasi, da mnogo ne priča nama o tome kako je on zabrinut za Crnu Goru, kako 
brine o njenoj državnosti. Neka saopšti kako je uzeo pare, kome ih je podijelio, kako se finansirala 
čitava ta operacija. Negdje kao, ipak, tradicionalni Crnogorac nijesam želio da pozovem, i ako sam 
mogao   gospođu Kolarević i tu sam napravio grešku. Negdje nijesam htio da udarim na nejač, kao 
što su udarali neki iz DPS-a na mene i na moju porodicu, nego sam mislio dovoljno je da dođe 
brat, a da ne zovemo sestru. Sa ove distance gledajući kako je 580.000 završilo kod Nikole 
Martinovića i kod gospođe Kolarević mislim da sam napravio grešku, ali građani Crne Gore 
oprostite, to je bilo u najboljoj namjeri. Mislio sam da to tako treba da se uradi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:48:51) 
 
 Hvala, gospodine Mandiću. 
 Poslanik Mandić je završio i sad poslednji u ime klubova u ime Kluba DPS-a potpredsjednik 
Branimir Gvozdenović. 
 Izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 20:48:59) 
 
 Uvaženi poslanici, uvaženi građani Crne Gore,  
 Današnja rasprava je pokazala prije svega jednu stvar, da DPS kao najodgovornija partija u 
Crnoj Gori je spremna da otvori dijalog i argumentovano iznese svoje stavove. Nadali ste se da 
nećemo doći na sjednicu, da nećemo prihvatiti dnevni red, ali vidjeli ste da smo spremni da damo 
puni doprinos istini i radu najvišeg zakonodavnog doma u Crnoj Gori i argumentovano mi bez 
tenzija, a vi sa tenzijama, mi smireno, a vi puni uvreda da iznesemo naše stavove. To je naša 
odgovornost, prije svega prema svim građanima Crne Gore, ali najviše prema građanima koji su 
birali DPS, oni su nas birali, jer oni vjeruju našoj politici, politici DPS-a i zbog toga smo ostvarili 
najbolje rezultate u prethodnoj godini i na predsjedničkim i na lokalnim izborima. Takođe, netačno 
je da smo oko ove sjednice imali bilo kakvu komunikaciju sa Evropskom komisijom. Očekivali smo 
da ćete se uključiti u rad Odbora za izborno zaknodavstvo i dalje se nadam, a ne u važim glavama 
su samo neke prelazne vlade, ne zaslužene na izborima. Zato smo u duhu dijaloga predložili 
određene zaključke u vezi sa ovom sjednicom koji su prije svega usmjereni ka daljem jačanju 
institucija, neselektivnom pristupu bilo kojoj stvari i daljem jačanju izbornog zakonodavstva. To 
smo prepoznali u dijelu diskusija i opozicije. Jasni su politički motivi opozicije u korišćenju i 
zloupotrebama afera koje kreira on, kome ni ime pomenuti neću, jer od mene nije dostojan ni toga, 



a on zna zašto.  
 Nema veće uvrede u Crnoj Gori od ne pominjanja imena čovjeku koji to ne zaslužuje, kome 
je za lične finansijske i ekonomske promašaje kriv svako drugi osim njega sama. Opozicija tokom 
cijelog dana danas poziva na proteste jer znate da na druge načine ne možete parirati našoj 
superiornoj politici. Protesti će ostati ključni domet vaše borbe za vlast. Vi ne znate da se borite 
programima i idejama, jer niti imate programe niti ideje. Za zrelo demokratsko društvo kakvo je 
crnogorsko dobro bi bilo da i opozicija ima konstruktivne ideje i predloge za razvoj države i da sa 
nama polemiše o najboljem za ovu Crnu Goru. Nadam se da će i doći takvo vrijeme.  
 U svoj takvoj vašoj borbi bez programa i ideja imate podršku dijela medija, predvođeni prije 
svega medijima iz koncerna "Vijesti" koji su prethodnih godinu dana u prosjeku nekoliko puta 
dnevno negativno pominjali predsjednika DPS-a i predsjednika Crne Gore Mila Đukanovića. 
...(Prekid)... činjenicu da se radi o dominantnoj ličnosti crnogorske političke scene, državniku čiji  
kalibri daleko prelaze regionalne okvire. Političko djelovanje Mila Đukanovića obilježeno je 
opipljivim istorijskim rezultatima koje se ni na koji način ne mogu racionalno osporiti. Zahvaljujući 
političkoj hrabrosti i odlučnosti Mila Đukanovića izbjegnut je ratni sukob na teritoriji Crne Gore. 
Poralelno sa očuvanjem mira Đukanović je predvodio i uspješno okončao procese obnove 
crnogorske nezavisnosti. Osim toga, Đukanovićevo liderstvo je omugućilo  da  u kratkom roku 
Crna Gora dostigne ekonomsku samoodrživost.  
 Današnja Crna Gora ima ozbiljan ugled, ima ugled u međunarodnoj zajednici, gdje smo 
prepoznati kao uspješna priča, jedna od rijetkih iz ovog dijela Evrope. Kada je u ... (Prekid) ... 
političkih partija čuli smo dosta primjedbi na tu temu i vidjeli smo takođe da postoji neselektivan 
pristup nadležnih institucija u Crnoj Gori i da povlašćenih nema. Na DPS-u je kao najodgovornijoj 
partiji da predloži izmjene izbornog zakonodavstva u onom dijelu, u tom dijelu spremni smo da 
radimo u saradnji sa svom opozicijom koristeći najbolju evropsku praksu. Danas, i ako odbor ne 
radi, imamo eksperte ODIRA i OEBSA  koji su spremni da podrže sekretarijat i da zajednički 
radimo na realizaciji ovog posla. Mislio sam kada smo zakazali ovu sjednicu da je to jedna 
otvorena vrata opoziciji da nastavimo započeti posao u okviru izbornog zaknodavstva, da 
zajednički radimo na prioritetima, a da nam prvi prioritet, kao što je dogovor bio u decembru, bude 
Zakon o finansiranju političkih partija. Mi ćemo istrajati na tome. U tom pravcu DPS predlaže da 
dalje radimo zajedno na jačanju institucija, na jačanju izbornog zakonodavstva, na afirmaciji 
profesionalizma u medijima i drugim sferama društveno - političkog djelovanja u Crnoj Gori.  
 U skladu sa tim, DPS predlaže Skupštini sledeće zaključke koji se nadamo da će biti 
prihvaćeni. Ako neko želi, to smo sad čuli, da nekim administrativnim načinima onemogući 
donošenje ovakvih zaključaka pokazuje da nije za dalje jačanje institucija što smo jasno ovdje 
definisali, da nije za neselektivno vršenje poslova što smo ovdje jasno definisali, da nije za 
dogradnju izbornog zakonodavstva, da nije za profesionalizam u medijima..... ( Prekid)... ja bih 
samo zamolio dva minuta .... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:54:33) 
 
 Ne može, ne može dva minuta. Završna riječ, ne možemo da diskriminišemo druge. Imate 
još 30 sekundi. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 20:54:46) 
 
 DPS Skupštini predlaže sledeće zaključke, ponoviću ono što je formalizovano. Skupština 
Crne Gore poziva nadležne državne organe, Tužilaštvo.... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:54:56) 
 
 Molim Vas, potpredsjedniče Gvozdenoviću, pominjete amandmane, ali činite jednu grešku.  
 Ako to još jednom pomenete odmah ću vas prekinuti, jer vidite ko su potpisnici tih 



amandmana to nije samo DPS, a ima više potpisnika. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.02.19 20:55:43) 
 
 Hvala vam. 
 Skupštini pozicija predlaže sljedeće zaključke.  
 Skupština Crne Gore poziva nadležne državne organe: Tužilaštvo, Agenciju za sprečavanje 
korupcije, Centralnu banku, da nastavi da odgovorno, profesionalno, neselektivno obavlja poslove 
iz svoje nadležnosti u skladu sa Ustavom Crne Gore i zakonima koje smo ovdje zajedno donijeli. 
Je li ovdje nešto sporno? Nadam se da nije. Ako želite dijalog, ako želite da idemo naprijed ovdje 
ne vidim ni jednu riječ koja je sporna, jer smo ove ... (Prekid) diskusija opozicije. 
 U cilju unapređenja ukupnog izbornog ambijenta Skupština Crne Gore poziva Odbor za 
dalju reformu izbornog zakonodavstva ili pozivamo da se dalje nastavi rad prije svega prioritetno 
na Zakonu o finansiranju političkih partija, što je bila jedna od ključnih tema na današnjoj sjednici.  
 Takođe, još jedna važna stvar za Crnu Goru, to smo sigurni da u cilju podsticanja kulture, 
dijaloga i objektivno informisanje  javnosti Skupština Crne Gore poziva političke aktere i medijsku 
zajednicu da afirmišu etičke i profesionalne kodekse i najbolju evropsku praksu. Spremni smo na 
tome da radimo, na donošenju novih zakonskih rješenja, tamo gdje smo uočili određene propuste 
da ih zajednički ispravimo i pozivamo na dijalog, kao što je dijalog koji smo otvorili na ovoj sjednici. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:56:29) 
 
 Isključeni ste kolega Gvozdenoviću, jer ovo je previše  sad prekoračenje zaista. 
 Završna riječ predlagača, poslanik Ranko Krivokapić. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 20:56:46) 
 
 ...  vremena dobiti koliko i kolega Gvozdenović. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 20:56:49) 
 
 Pa dobićete koliko i kolega Gvozdenović, ali i nije korektno prema drugima onda ni od 
kolege Gvozdenovića ni od vas. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (21.02.19 20:56:56) 
 
 Ali, predlagači uvijek imaju više. 
 Znači, poštovane kolege i poštovani građani, 
 Rasprava je pokazala da su nas građani sazvali.  .... bi razgovor gluvih, podijeljenih i oko 
činjenica.  ... parlamentarnih činjenica, pa makar se oko motiva i ne slagali i ne možemo se složiti, 
a one su pravne suštinski i one su materijalne, onda to pokazuje da ovaj parlament nema 
zajedničku želju prema vladavini prava i to jeste glavni razlog zašto su građani Crne Gore na 
protestima.  
 Crna Gora, nema svoj osnovni temelj, a to je pravda. Institucije ne štite Ustav, ne štite 
zakon, štite jednu partiju, jednog čovjeka. I zato građane pozivamo, da ostanu građanski protest, 
da se odupru uticaju i opozicionih partija, da budu građani kakvi jesu u svom sastavu i svom 
ponašanju i da ne dozvole provokacije.  
 Što se SDP-a tiče nikakvih razgovora neće biti u izbornim uslovima prije tehničke vlade. 
Tehnička vlada pa tek onda razgovori o izbornim uslovima. Pa tek onda razgovori o izbornim 



uslovima, na to uže smo se već jedanput spuštali. Smijali ste se i za prelaznu vladu pa ste se 
onda hvalili da ste je  vi formirali. Poslušajte - bolje sad nego poslije, bolje da budete dio rješenja a 
ne samo problem. Cijena je sada manja nego što će biti za mjesec dana, ali na vama je da 
odlučite. Jedini put da idemo u normalne izbore po malo je da krenemo sa tehničkom vladom.  
 Izvolite, potrošite još vremena, ali ovaj put to je vaše vrijeme nije vrijeme nekoga drugoga. 
Treba biti realan ovo što se dešava je samo anatomija jednog načina vladanja. I kao svaka 
anatomija u ovom slučaju se ta agonija o načinu vladanja ne smije prenijeti na društvo. Crna Gora 
ima više snage da agonija o načinu vladanja ne postane agonija Crne Gore. I za to smo spremni 
da se dogovaramo. Previše je problema ne samo kako će se podijeliti vlast, kako će ko prigrabiti 
vlast, nego kako živjeti  dok se dođe do tih izbora. Svi pokazatelji ekonomsko-socijalnog bića Crne 
Gore padaju. Struja, realna zaposlenost, investicije. Ovakvi događaji će dodatno Crnu Goru 
pokazati kao nestabilnu zemlju, nesposobnu da politički rješava otvorene političke činjenice. Još 
će urušiti ugled sudstva, jer svi ovi negativni pokazatelji u Crnoj Gori .....fondacije, nabrojali smo, 
Svjetske banke će biti još gori. Oni su napravljeni, oni su izdati prije ovoga sada. Poslije ovoga će 
biti još i gori, nemamo vremena  da ga trošimo. DPS može ostati gluv još neko vrijeme. Nagledao 
sam se toga u Srbiji 1996.godine nijeste htjeli prihvatiti dogovor sa opozicijom poslije beogradskih 
izbora i niških izbora. Poslije toga su prihvatili i mnogo više od toga. Srbija je gubila vrijeme, Crna 
Gora ne mora. Jedini je put onaj koji smo probali, ali sada odmah. Tehnička vlada pa dogovor 
poslije imamo. Sve ove, rekao bih, obmane koje su iskorištene oko prelazne vlade prošli put, ovaj 
put moramo izbjeći. Jer, moramo rješavati mnoge druge probleme dok ta vlada traje i dok Crna 
Gora ide prema 2020.godini.  
 Kolege iz DPS-a i ostalih partija vladajuće koalicije su podnijeli amandmane.  Imaju taj 
stepen složenosti koji se kaže u prvom razredu osnovne škole ovako.  
 Kad je sunce onda je dan, kada nema sunca onda je noć. Da bi smo to usvojili moramo biti 
na tom stepenu ozbiljnosti. Na tom stepenu ozbiljnosti bi bili. Nije to način da ovaj dom ostavi ikad 
ovakav papir iza sebe. U ovakvom stanju, ovakve pregrijanosti, u ovakvim problemima ovo nije 
rješenje problema. I zato imajući saglasnost svih potpisnika, iskoristiću član 147 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore da ne bi bili naši amandmani pretvoreni, naši zaključci, hvala vam koleginice,  
u bezmisao i da taj besmisao ne bi ostao sa imenom ove Skupštine Crne Gore, mi smo prinuđeni 
da ih povučemo. Građani su čuli i građani znaju. Za dogovor jesmo, za silu mimo prava, za 
institucije koje ne rade  svoj  ...(Prekid)... nikako nijesmo.  
 Hvala vam. Nadam se vidimo se u većem stepenu zrelosti, spremnosti, za dogovor, ali za 
punu odgovornost da to bude ovaj put do kraja u skladu sa Ustavom i Zakonom. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.02.19 21:02:10) 
 
 Evo čuli smo, molim vas poslaniče Medojeviću, samo da vam kažem.  
 Molim vas izdržite još minut. 
 Evo poslije čitave rasprave koja je trajala čitav dan imamo povlačenje zaključaka. Imali smo 
amandmanska djelovanja na ove zaključke. 
 Ja ovdje mogu konstatovati da onda nema akta o kojem se treba izjašnjavati. Uvijek sam 
pri tome da je rasprava kakva god  je bolja. 
 Dobro je razgovarati. Mi smo ovdje imali prilično tenzija tokom rasprave, ali mislim da je to 
dobar znak. Dominantan sastav parlamenta je prisutan i vidimo se na Cetinju 1. 
 Oko tehničke vlade  će se razgovarati. Na žalost neki će moći da budu samo u tehničkim 
vladama, ako ih ikad bude.  
 Prijatno. 
 


